
ΗΜΕΡΗΣΙΑ ΨΗΦΙΑΚΗ ΠΟΛΙΤΙΚΗ & ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΗ ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ
POLITICAL

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ 20 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2024ΑΡ. ΦΥΛΛΟΥ: 991 www.political.gr

#VIRAL

ΣΕΛ. 11με τη Μαρία Δεδούση

Δημοσκοπήσεις
copy-paste

Οι άεργοι 
του κομματικού

σωλήνα 

EDITORIAL

Η ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΗΣ ΝΕΑΣ ΕΠΟΧΗΣ ΕΡΧΕΤΑΙ ΚΑΘΕ ΜΕΡΑ ΣΤΟ EMAIL ΣΑΣ

ΣΕΛ. 2

ΣΕΛ.  33

ΚΕΝΤΡΙ

ΙΕΡΩΝΥΜΟΣ

Με ποιον υποψήφιο 
του ΠΑΣΟΚ θα κάνει πάρτι 

ο πρωθυπουργός; 

«Δώσε για να μη 
σε διασύρει ο... στρατός

στο Διαδίκτυο»

ΣΕΛ.  9

ΣΕΛ.  7

ΣΕΛ.  7

ΣΕΛ. 2

ΑΔΙΣΤΑΚΤΑ ΤΑ ΤΡΟΛ ΤΗΣ ΥΠΟΓΑΣ

ΣΕΛ. 19-22

ΜΑΡIΝΑ ΣΕΛHΝΗ ΚΑΤΣΑΪΤΗ
Πληθωρισμός:
Μια πραγματικότητα 
που διαπερνά όλους τους
άξονες της ζωής μας

ΚΩΝ/ΝΟΣ Σ. ΜΑΡΓΑΡΙΤΗΣ
Κοινωνική οικονομία 
και ανταγωνιστικότητα 
είναι οι στόχοι της ΕΕ

ΒΑΣIΛΗΣ ΓΚΟΥΤΜΑΧΕΡ  
Αντιπολίτευση για κλάματα

ΘΟΔΩΡΗΣ ΑΝΤΩΝΙΟΥ
ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΠΑΦΡΑΣ 
Η κλιματική αλλαγή 
και η μελλοντική 
παραγωγή ψαριών

Γράφουν

ΑΦΜ «ΖΟΜΠΙ»

ΕΠΙΣΚΕΨΗ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗ ΣΤΙΣ ΗΠΑ

Τους χρωστά 
η εφορία 
αλλά δεν 

τους βρίσκει

Τα μυστικά του ταξιδιού και 
το man to man με Ερντογάν

ΣΕΛ.  5

ΣΤΑ ΓΑΛΑΝΟΛΕΥΚΑ ΚΑΙ 4η ΦΡΕΓΑΤΑ

ΚΟΜΜΑ                   O ΣΥΡΙΖΑ

ΣΕΛ.  9, 12

Bullying,
εκβιασμοί 
και κλάματα
Τι ξέρει η Τζάκρη για τον Ραγκούση;

του Αρχιεπισκόπου

Τρικυμία 
στην αυλή

#MeToo

Αδιαπραγμάτευτη 
προτεραιότητα 

η θωράκιση της χώρας
ΣΕΛ.  16



ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ 20 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL 2 ΚΥΡΙΟ ΑΡΘΡΟ

«P»

O
σο απλώνεται το σίριαλ της «Κασσελακιάδας», τόσο
περισσότερο καταλαβαίνουμε ότι το πρόβλημα δεν
είναι μόνο ο Στέφανος. Ο ίδιος ο ΣΥΡΙΖΑ, η δομή και η

λειτουργία του, είναι ένα μεγάλο απόστημα, κάτι που αρχίζουν
και ομολογούν αρκετά στελέχη του, έστω και καθυστερημένα.
Για παράδειγμα, ο βουλευτής Πέτρος Παππάς, ένθερμος υπο-
στηρικτής του Κασσελάκη, έλεγε χθες ότι «μια πολύ καλή ιδέα
θα ήταν να μπει μια προϋπηρεσία εκτός ΣΥΡΙΖΑ για τους υπο-
ψήφιους προέδρους. Γιατί ο “κομματικός σωλήνας” και το ότι
έχουμε μια αναπαραγωγή κομματικών στελεχών, τα οποία δεν
έχουν καμία εμπειρία εργασιακή άλλη στην κοινωνία πλην του
ΣΥΡΙΖΑ, έχει οδηγήσει το κόμμα αυτό στο να μην έχει γείωση
στην Αυτοδιοίκηση και την κοινωνία γενικότερα. Οπότε, μια
καλή προϋπόθεση θα ήταν μια ελάχιστη προϋπηρεσία εκτός
ΣΥΡΙΖΑ, ενδεχομένως. Το λέω και χιουμοριστικά».

Μόνο χιουμοριστικά βέβαια δεν το είπε ο Πέτρος Παππάς,

διότι άπαντες πλέον έχουν καταλάβει ότι ο ΣΥΡΙΖΑ είναι μια
σφηκοφωλιά άεργων (κατά συνείδηση άνεργων, δηλαδή) και
αργόσχολων κομματικών υπαλλήλων. Ο κ. Παππάς (προφα-
νώς για να στηρίξει το αφήγημα του Κασσελάκη) προέβη σε
μια κρίση αληθείας λέγοντας ότι στον ΣΥΡΙΖΑ υπάρχουν «άν-
θρωποι οι οποίοι δεν έχουν άλλα ένσημα εργασίας. Δεν έχουν
επαφή με την κοινωνία», για να προσθέσει στη συνέχεια ότι
«αρκεί να μπουν οι ψηφοφόροι, να διαβάσουν με επιμέλεια τα
βιογραφικά πολιτικών στελεχών. Να δουν ποιοι είναι οι άν-
θρωποι που έχουμε δουλέψει στην κοινωνία. Ποιοι είναι οι άν-
θρωποι που ξέρουμε πώς βγαίνουν τα χρήματα και πώς είναι
να βιώνεις καθημερινά την αγωνία της επιβίωσης. Και ποιοι
είναι οι άνθρωποι οι οποίοι γεννήθηκαν σε αυτό το κόμμα, με-
γάλωσαν μέσα στο κόμμα και στη συνέχεια απομυζούν στην
πραγματικότητα αυτό το κόμμα».

Πολύ θα ήθελα να γράψω όλα όσα αναφέρει ο βουλευτής

του κόμματος, αλλά με καλύπτουν απόλυτα τα λεγόμενά του.
Στην ερώτηση της δημοσιογράφου του Action24 «τι σημαίνει
επάγγελμα ΣΥΡΙΖΑ;», ο κύριος Παππάς είπε πως «είναι οι άν-
θρωποι του “πολιτικού σωλήνα”. Είναι ένας “πολιτικός σωλή-
νας” ο οποίος αναπαράγεται και ο οποίος στην πραγματικότητα
δεν αφήνει κάποια στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ να έχουν πραγματική
επαφή με την κοινωνία. Εξού και βιώνουμε αυτές τις συνθή-
κες τώρα. Έχουμε ένα κόμμα το οποίο είναι αναντίστοιχο με
τους ψηφοφόρους του». Μια από τις πιο εύστοχες αναλύσεις
που έχω ακούσει παρά τη σκοπιμότητά της να στηρίξει τον
Κασσελάκη…

Όλοι αυτοί που σιτίζονται εδώ και χρόνια στο συγκεκριμένο
κόμμα πάσχουν από ιδρυματοποίηση. Ο ΣΥΡΙΖΑ είναι μια σύγ-
χρονη βερσιόν της αμερικανικής δραματικής ταινίας του 1975
«Στη Φωλιά του Κούκου»… και μόνο ένα οριστικό λουκέτο θα
μπορέσει να τον λυτρώσει και να τον θεραπεύσει… 
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Το πρόβλημα 
δεν είναι μόνο 

ο Κασσελάκης. 
Το μεγάλο απόστημα 

είναι ο ίδιος 
ο ΣΥΡΙΖΑ

Οι άεργοι του κομματικού σωλήνα 

Ποιος θεωρείτε ότι θα ήταν καταλληλότερος για πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ; 
Μπείτε στον ιστότοπο της ηλεκτρονικής μας εφημερίδας και ψηφίστε.





ττης Κάλιας Αλεξανδρίδου

Τ
ην κοινή πορεία Αθήνας - Λευκωσίας
επανεξέτασαν κατά τη συνάντησή τους
στο Μέγαρο Μαξίμου Κυριάκος Μη-

τσοτάκης και Νίκος Χριστοδουλίδης ενόψει
της μετάβασής τους στη Νέα Υόρκη, όπου θα
συμμετάσχουν στη Γενική Συνέλευση των
Ηνωμένων Εθνών. Το Κυπριακό και η προοπτι-
κή επανέναρξης των συνομιλιών βρέθηκαν
στην ατζέντα τής κατ’ ιδίαν συνάντησης των
δύο ηγετών, όπως και οι εξελίξεις στην ευρύ-
τερη περιοχή, κυρίως στη Μέση Ανατολή, οι
οποίες μπορούν να προκαλέσουν «τσουνάμι»
επιπτώσεων και στο Μεταναστευτικό.

Στο επίκεντρο της συζήτησης του Έλληνα
πρωθυπουργού και του Κύπριου Προέδρου
τέθηκε και η ηλεκτρική διασύνδεση Ελλάδας -
Κύπρου, ένα έργο που η Αθήνα έχει πολλές
φορές χαρακτηρίσει σημαντικό κυρίως από
οικονομικής πλευράς, όχι μόνο για την Ελλάδα
αλλά και για την Ευρώπη. Η ελληνική κυβέρ-
νηση επισημαίνει όμως ιδιαιτέρως τη σημασία
του έργου για την ίδια την Κύπρο, εκφράζον-
τας τη βούληση για την κατάληξη των συζητή-
σεων και την υλοποίησή του. «Είμαστε αισιό-
δοξοι, προσέχοντας τι λέμε, ότι θα υπάρξει θε-
τική έκβαση ως προς το οικονομικό σκέλος»,
υπογράμμισε σχετικά ο κυβερνητικός εκπρό-
σωπος. Την ίδια ώρα, σε ανακοίνωσή της η
Προεδρία της Κυπριακής Δημοκρατίας υπο-
γραμμίζει ότι ο Νίκος Χριστοδουλίδης ενημέ-
ρωσε ενδελεχώς τον Έλληνα πρωθυπουργό
για τη σχετική απόφαση του Υπουργικού Συμ-
βουλίου κατά τη συνεδρίαση της περασμένης
Τρίτης και «επιβεβαίωσε την πολιτική δέσμευ-
ση της Κυπριακής Δημοκρατίας για συμμετο-
χή στο μετοχικό κεφάλαιο του έργου το συντο-
μότερο δυνατόν και αφού ολοκληρωθούν η
μελέτη της δέουσας επιμέλειας και η σύσταση
εταιρείας ειδικού σκοπού, για την οποία βρί-
σκονται σε εξέλιξη προχωρημένες διαβου-
λεύσεις και με τρίτα κράτη».

Προετοιμασίες
Αθήνα και Λευκωσία προετοιμάζονται για τη

συμμετοχή των κυρίων Μητσοτάκη και Χρι-
στοδουλίδη στη Γενική Συνέλευση του ΟΗΕ
την ερχόμενη εβδομάδα στη Νέα Υόρκη, όπου
θα έχουν επαφές με ξένους ηγέτες. Παρών
στη Νέα Υόρκη θα είναι και ο Τούρκος πρό-
εδρος Ταγίπ Ερντογάν, με τον οποίο αναμένε-
ται να συναντηθεί ο Κυριάκος Μητσοτάκης, με
τους δύο άνδρες να προχωρούν στην επισκό-
πηση του ελληνοτουρκικού διαλόγου και στον
καθορισμό των επόμενων βημάτων, που θα γί-
νουν το προσεχές διάστημα. Όπως ανακοίνω-
σε ο κυβερνητικός εκπρόσωπος Παύλος Μα-
ρινάκης, ο πρωθυπουργός θα απευθύνει την
ομιλία του ενώπιον της Γενικής Συνέλευσης
την Πέμπτη 26 Σεπτεμβρίου και αναμένεται να
εστιάσει στις μεγάλες, παγκόσμιες γεωπολιτι-
κές και τεχνολογικές προκλήσεις. Κατά τη

διάρκεια της παρουσίας του στην Αμερική ο
Κυριάκος Μητσοτάκης θα έχει διμερείς συ-
ναντήσεις με αρχηγούς κρατών και κυβερνή-
σεων, θα απευθύνει ομιλία σε ομογενειακές
οργανώσεις, ενώ θα έχει και συναντήσεις με
επενδυτές, όπου θα έχει την ευκαιρία να πα-
ρουσιάσει το νέο τοπίο που διαμορφώνει για
την ελληνική οικονομία η ανάκτηση της επεν-
δυτικής βαθμίδας, καθώς και τα στοιχεία που
δείχνουν ότι η ελληνική οικονομία είναι η δεύ-
τερη υψηλότερα αναπτυσσόμενη οικονομία
στην ΕΕ.

Διάλογος για το Κυπριακό
Σε ό,τι αφορά το Κυπριακό, Ελλάδα και Κύ-

προς επισημαίνουν την ανάγκη επανεκκίνη-
σης του διαλόγου στο πλαίσιο των αποφάσεων
των Ηνωμένων Εθνών, εκφράζοντας την αι-
σιοδοξία τους, καθώς το Κυπριακό έχει επα-
νέλθει στην ατζέντα του διεθνούς οργανισμού
παρά την τουρκική αδιαλλαξία και τη θέση της
Άγκυρας που επιμένει πλέον στη λύση των δύο
κρατών. «Αθήνα και Λευκωσία συντονίζουν τις
ενέργειές τους ενόψει και των διαφαινόμενων
εξελίξεων στο κυπριακό ζήτημα», επεσήμανε
ο Κυριάκος Μητσοτάκης υποδεχόμενος τον
Νίκο Χριστοδουλίδη στο Μέγαρο Μαξίμου,
ενώ υπογράμμισε ότι «Ελλάδα και Κύπρος εί-
ναι δύο χώρες-πυλώνες σταθερότητας σε μια
πολύ ταραγμένη γεωπολιτικά περιοχή του
πλανήτη. Οπότε θα έλεγα ότι ειδικά σε αυτήν τη
συγκυρία ο συντονισμός μας είναι περισσότε-
ρο απαραίτητος παρά ποτέ».

Προαναγγέλλοντας τις επαφές της επόμε-
νης εβδομάδας, ο Νίκος Χριστοδουλίδης ση-
μείωσε ότι οι δύο ηγέτες θα είναι μαζί και τόνι-
σε ότι Αθήνα και Λευκωσία θα συνεχίσουν
«στον δρόμο που αποδεικνύουμε με πράξεις
και όχι με λόγια να δημιουργηθούν οι συνθή-
κες για να επαναρχίσουν οι συνομιλίες […], εί-
μαι σίγουρος ότι μέσα από την επίλυση του Κυ-
πριακού και την πλήρη εξομάλυνση και των
ελληνοτουρκικών σχέσεων θα συμβάλουμε
ακόμη περισσότερο σε αυτό που Ελλάδα και
Κύπρος, Κύπρος και Ελλάδα αποδεικνύουν,
ότι είναι πυλώνες ασφάλειας και σταθερότη-
τας σε αυτή την περιοχή της ιδιαίτερης γεω-
στρατηγικής σημασίας». Υπενθυμίζεται ότι η
Ελλάδα αναλαμβάνει τη θέση του μη μόνιμου
μέλους του Συμβουλίου Ασφαλείας του ΟΗΕ
για την περίοδο 2025-2026.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ 20 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΠΟΛΙΤΙΚΗ4

KYΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ ΓΙΑ ΕΛΛΑΔΑ ΚΑΙ ΚΥΠΡΟ

Στο επίκεντρο της συζήτησης του πρωθυπουργού 
με τον Νίκο Χριστοδουλίδη τέθηκε και η ηλεκτρική διασύνδεση, 
έργο που η Αθήνα πολλές φορές έχει χαρακτηρίσει σημαντικό, 

κυρίως από οικονομικής πλευράς

«Πυλώνες σταθερότητας 
στην πιο ταραγμένη γεωπολιτικά

περιοχή του πλανήτη»
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Μ
ε μια συγκυρία φορτισμένη, που οι
εξελίξεις στη Μέση Ανατολή, ο συνε-
χιζόμενος πόλεμος στην Ουκρανία

και η αναζωπύρωση του Μεταναστευτικού
στην ΕΕ κρατούν σε επαγρύπνηση τις ΗΠΑ αλ-
λά και τις ηγεσίες της γηραιάς ηπείρου, ο πρω-
θυπουργός αναχωρεί σήμερα για τη Νέα Υορ-
κη, εχόντας ένα πιεσμένο πρόγραμμα από συ-
ναντήσεις και επάφες.

Μέσα σε αυτό το κλίμα η Αθήνα έχει προ-
ετοιμαστεί καλά για τη νέα συνάντηση του
πρωθυπουργού με τον Τούρκο πρόεδρο Ερν-
τογάν, η οποία, αν και δεν έχει οριστικοποιηθεί
ως προς τον χρόνο πραγματοποίησής της, είναι

βέβαιο ότι θα γίνει. Όσον αφο-
ρά το Κυπριακό, οι επόμενες
εβδομάδες χαρακτηρίζονται
κρίσιμες από διπλωματικές
πηγές, με την παρουσία όλων
των εμπλεκόμενων μερών στη
Νέα Υόρκη το διάστημα 22 με
26 Σεπτεμβρίου και τις επα-
φές με τον γενικό γραμματέα

του ΟΗΕ Αντόνιο Γκουτέρες, ο οποίος έχει ανα-
λάβει προσωπικά την προσπάθεια επανέναρ-
ξης των συνομιλιών. Άκρως σημαντική εξάλ-
λου θεωρείται και η συνάντηση του πρωθυ-
πουργού με τον Ισραηλινό πρωθυπουργό Νε-
τανιάχου λόγω του Μεσανατολικού αλλά και
γιατί έχει επέλθει πλήρης ρήξη στις σχέσεις
του Τελ Αβίβ με την Άγκυρα.

Μεγάλη σημασία αποδίδει το κυβερνητικό
επιτελείο και στην ομιλία που θα εκφωνήσει ο
κ. Μητσοτάκης στις 26 Σεπτεμβρίου στη Γενική
Συνέλευση του ΟΗΕ αλλά και στη Σύνοδο Κο-
ρυφής των Ηνωμένων Εθνών για το Μέλλον.
Στην ομιλία του στη Γενική Συνέλευση του ΟΗΕ
ο κ. Μητσοτάκης αναμένεται, μεταξύ άλλων, να
κάνει ιδιαίτερη αναφορά στο γεγονός ότι η Ελ-
λάδα αναλαμβάνει το επόμενο έτος τη θέση του
μη μόνιμου μέλους του Συμβουλίου Ασφαλεί-
ας του ΟΗΕ με σύνθημά της το τρίπτυχο «Διά-
λογος - Δημοκρατία - Διπλωματία».

Ένα από τα τέσσερα τιμώμενα πρόσωπα
Ο πρωθυπουργός θα είναι ένα από τα τέσσε-

ρα πρόσωπα που θα τιμηθούν με το βραβείο
Global Citizen από το κραταιό αμερικανικό th-
ink tank Atlantic Council ως αναγνώριση της
«αξιοσημείωτης σταδιοδρομίας του κ. Μητσο-
τάκη τόσο στη δημόσια διοίκηση όσο και στον
ιδιωτικό τομέα, καθώς και για τις ηγετικές του
ικανότητες στη διακυβέρνηση της χώρας αλλά
και στις διατλαντικές, ευρωπαϊκές και παγκό-
σμιες υποθέσεις, όπως αναφέρεται χαρακτη-
ριστικά στην προαναγγελία της εκδήλωσης. Το
βραβείο θα απονείμει στον Κυριάκο Μητσοτά-
κη ο πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος της
Pfizer, δρ Άλμπερτ Μπουρλά, ενώ μαζί του θα
βραβευθούν η πρωθυπουργός της Ιταλίας
Τζόρτζια Μελόνι, ο πρόεδρος της Γκάνας Νάκα
Ακούφο-Άντο και η πρωτοπόρος στον τομέα
της ψυχαγωγίας από τη Νότια Κορέα Μίκι Λι,

σε ειδική τελετή που θα λάβει χώρα στις 23 Σε-
πτεμβρίου (7μμ -9μμ).

Αναλυτικά το πρόγραμμα 
�Ο Κυριάκος Μητσοτάκης μεταβαίνει στη Νέα
Υόρκη για να μετάσχει στις εργασίες και τις συ-
ναντήσεις της 79ης Συνόδου της Γενικής Συνέ-
λευσης του ΟΗΕ. Ο πρωθυπουργός θα απευ-
θύνει την ομιλία του ενώπιον της Γενικής Συνέ-
λευσης του ΟΗΕ την Πέμπτη 26 Σεπτεμβρίου.
Ιδιαίτερη αναφορά θα κάνει στο γεγονός ότι η
Ελλάδα αναλαμβάνει το επόμενο έτος τη θέση
του μη μόνιμου μέλους του Συμβουλίου Ασφα-
λείας του ΟΗΕ με σύνθημά της το τρίπτυχο
«Διάλογος - Δημοκρατία - Διπλωματία», κα-
θώς και στις μεγάλες, παγκόσμιες γεωπολιτι-
κές και τεχνολογικές προκλήσεις.
� Νωρίτερα ο πρωθυπουργός θα κάνει δύο
παρεμβάσεις στη Σύνοδο Κορυφής του ΟΗΕ
για το Μέλλον (Summit of the Future), την Κυ-
ριακή (στην Ολομέλεια της Συνόδου) και τη
Δευτέρα, 22 και 23 Σεπτεμβρίου αντίστοιχα. Η

Σύνοδος Κορυφής του ΟΗΕ για το Μέλλον είναι
μια πλατφόρμα που θα ασχοληθεί με προκλή-
σεις όπως οι γεωπολιτικές εντάσεις, η οικονο-
μική αστάθεια, τα ανθρώπινα δικαιώματα, η
ψηφιακή διακυβέρνηση και οι απειλές για την
παγκόσμια ειρήνη.
�Την Πέμπτη 26 Σεπτεμβρίου ο Κυριάκος Μη-
τσοτάκης θα έχει συνάντηση με τον γενικό
γραμματέα του ΟΗΕ Αντόνιο Γκουτέρες.

Στο πλαίσιο της συμμετοχής του στην εβδο-
μάδα Υψηλού Επιπέδου της Γενικής Συνέλευ-
σης του ΟΗΕ, ο πρωθυπουργός θα έχει συναν-
τήσεις με ηγέτες, μεταξύ των οποίων: με τον
πρωθυπουργό του Ισραήλ Μπέντζαμιν Νετα-
νιάχου (Τετάρτη 25 Σεπτεμβρίου), τον πρωθυ-
πουργό της Αρμενίας Nikol Pashinyan (Τετάρ-
τη 25 Σεπτεμβρίου), τον πρόεδρο της Σερβίας
Aleksandar Vucic (Πέμπτη 26 Σεπτεμβρίου),
τον πρόεδρο του Παναμά Jose Raul Mulino
(Τετάρτη 25 Σεπτεμβρίου) και τον πρωθυπουρ-
γό του Κοσόβου Albin Kurti (Πέμπτη 26 Σε-
πτεμβρίου).

Ο Κυριάκος Μητσοτάκης θα συναντηθεί
ακόμη με τον πρίγκιπα-διάδοχο και πρωθυ-
πουργό του Μπαχρέιν Salman bin Hamada
Al Khalifa (Τετάρτη 25 Σεπτεμβρίου), τον
πρίγκιπα-διάδοχο του Κουβέιτ Sheikh Sabah
Al Khalid Al Sabah (Κυριακή 22 Σεπτεμβρί-
ου), καθώς και με τον πρόεδρο της Παλαιστι-
νιακής Αρχής Mahmoud Αbbas (Τρίτη 24 Σε-
πτεμβρίου).
� Το μεσημέρι της Τρίτης 24 Σεπτεμβρίου
(14.00) ο πρωθυπουργός θα απευθύνει χαιρε-
τισμό σε ομογενειακή εκδήλωση που συνδιορ-
γανώνουν στην Αστόρια μεγάλες ομογενει-
ακές οργανώσεις. Στην εκδήλωση θα παραση-
μοφορήσει επιφανείς ομογενείς.
�Κατά τη διάρκεια της παραμονής του στη Νέα
Υόρκη ο πρωθυπουργός θα έχει ακόμη συναν-
τήσεις με επενδυτές, όπου θα έχει την ευκαιρία
να παρουσιάσει το νέο τοπίο που διαμορφώνει
για την ελληνική οικονομία η ανάκτηση της
επενδυτικής βαθμίδας, καθώς και τα στοιχεία
που δείχνουν ότι η Ελλάδα έχει τη δεύτερη
υψηλότερη ανάπτυξη στην Ευρωπαϊκή Ένωση.
�Ακόμη, όπως κάθε χρόνο, ο πρωθυπουργός
θα συναντηθεί με εκπροσώπους μεγάλων
εβραϊκών οργανώσεων. 

ΕΠΙΣΚΕΨΗ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗ ΣΤΙΣ ΗΠΑ

Η ομιλία στον ΟΗΕ 
και το τετ α τετ με Ερντογάν

Ο Έλληνας πρωθυπουργός αναχωρεί σήμερα έχοντας βάρυ
πρόγραμμα επάφων και συναντήσεων

Της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com
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Πάντως, την ίδια ώρα για την κυβέρνηση δεν τίθεται
θέμα «γαλάζιου αντάρτικου», καθώς μέσω του κυ-
βερνητικού εκπροσώπου Παύλου Μαρινάκη
επιχειρεί να υποβαθμίσει το θέμα. «Η βασική
υποχρέωση των βουλευτών είναι να κάνουν
ερωτήσεις για διάφορα σημαντικά κοινωνι-
κά θέματα», είπε κατά την ενημέρωση των
πολιτικών συντακτών ο κ. Μαρινάκης, καρ-
φώνοντας τα κόμματα της αντιπολίτευσης ότι
«απλώς κάποιοι ανακάλυψαν πολύ καθυστερημένα τη

δουλειά που κάνει μια σωστά οργανωμένη κοινοβου-
λευτική ομάδα και ποιος είναι ο ρόλος των βουλευτών».

Σύμφωνα με τον Παύλο Μαρινάκη, οι βουλευ-
τές έχουν ως βασική υποχρέωση να κάνουν
ερωτήσεις και προφανώς ρωτάνε τους καθ’
ύλην αρμόδιους υπουργούς για διάφορα ση-
μαντικά κοινωνικά θέματα και οι υπουργοί

έχουν την υποχρέωση να απαντήσουν. Ο κ. Μα-
ρινάκης τόνισε πάντως πως η κυβέρνηση μείωσε

το ποσοστό των κόκκινων δανείων από το 40% το 2019

στο 7,5% σήμερα, ενώ ψήφισε μια σειρά από νόμους
που προστατεύουν τους ευάλωτους, ουσιαστικά και
όχι στα λόγια.

Στήριξη στους 11 βουλευτές της ΝΔ παρείχε και ο Γ.
Λοβέρδος, ο οποίος δεν υπογράφει την ερώτηση,
ωστόσο επεσήμανε ότι οι βουλευτές δεν είναι χειρο-
κροτητές και μπορούν να έχουν γνώμη και ψήφο.
«Στη ΝΔ η εσωκομματική δημοκρατία υπάρχει και οι
158 βουλευτές σέβονται και τιμούν τον Κυριάκο Μη-
τσοτάκη», είπε από το βήμα της Βουλής.

Παύλος Μαρινάκης: «Οι βουλευτές έχουν ως βασική υποχρέωση να κάνουν ερωτήσεις»

Δ
εν φαίνεται να σβήνει η φωτιά που
άναψαν οι 11 «γαλάζιοι» βουλευ-
τές με την ερώτησή τους για την

κυβερνητική πολιτική στα κόκκινα δάνεια,
καθώς με τηλεοπτικές τους εμφανίσεις τό-
σο ο Μάριος Σαλμάς όσο και ο Ευριπίδης
Στυλιανίδης αλλά και ο Νικήτας Κακλαμά-
νης επέμειναν στις θέσεις τους, αφήνοντας
να εννοηθεί ότι δεν καλύφθηκαν από τη
γραπτή απάντηση του Κωστή Χατζηδάκη σε
κρίσιμα ερωτήματα που αφορούν τους δα-

νειολήπτες.
Ο κ. Στυλιανίδης, μιλών-

τας στο Open, αρνήθηκε τον
χαρακτηρισμό «αντάρτικο»
όσον αφορά την πρωτοβου-
λία των 11, ξεκαθαρίζοντας
ότι οι βουλευτές άσκησαν
τον συνταγματικό τους ρόλο
για να στηρίξουν την κυβερ-

νητική πρωτοβουλία και όχι για να την απο-
δυναμώσουν. «Εμείς δεν ρωτήσαμε αν
εξυγιάνθηκαν και πόσο εξυγιάνθηκαν οι
τράπεζες. Εμείς ρωτήσαμε για τη θέση των
δανειοληπτών, των εγγυητών και των μι-
κρομεσαίων επιχειρήσεων. Αυτή η θέση
δεν έχει βελτιωθεί», επέμεινε ο βουλευτής
Ροδόπης, σημειώνοντας ότι έχουν γίνει
22.000 εξωδικαστικοί συμβιβασμοί μέχρι
τώρα και από τα 90 δισ. χρέη έχουν ρυθμι-
στεί ελάχιστα. «Δεν έχουμε πάρει απάντη-
ση: Ποια είναι αυτά τα funds; Ποιοι είναι
από πίσω, στο μετοχικό τους κεφάλαιο;
Ποια φυσικά πρόσωπα, ποιες εταιρείες;
Πού είναι η έδρα τους; Πόσους φόρους

πληρώνουν στο ελληνικό Δημόσιο; Σε ποι-
ους πουλούν αυτά που παίρνουν μέσα από
τους πλειστηριασμούς;», υπογράμμισε.

«Πρέπει να υποστηρίξουμε
τα θέματα των πολιτών»

Ο κ. Στυλιανίδης αποκάλυψε μάλιστα ότι
υπήρχαν και άλλοι βουλευτές που ήθελαν
να συνυπογράψουν, κάτι που επιβεβαίωσε
και ο βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας Μά-
ριος Σαλμάς σε παρέμβασή του επίσης στο
Οpen. «Ήταν και άλλοι βουλευτές που ήθε-
λαν να το υπογράψουν εκ των υστέρων»,
τόνισε, σημειώνοντας ότι και οι 11 βουλευ-

τές που συμμετείχαν στην πρωτοβουλία
αυτή «είναι πολύ έμπειροι για να κάνουν
λάθος». Σχολιάζοντας την απάντηση Χα-
τζηδάκη, ο κ. Σαλμάς είπε με νόημα ότι
«δεν αρκεί να λες “έχω νόμους και θεσμικό
πλαίσιο”, γιατί αυτό δεν σημαίνει ότι εφαρ-
μόζονται για την προστασία των δανειολη-
πτών». Στη συνέχεια, ερωτηθείς ο βουλευ-
τής Αιτωλοακαρνανίας γιατί ελήφθη τώρα
αυτή η πρωτοβουλία ανέφερε: «Μπαίνου-
με σε μια άλλη φάση, εδώ πρέπει να υπο-
στηρίξουμε τα θέματα των πολιτών, όπως ο
καθένας τα αντιλαμβάνεται». Σε άλλο ση-
μείο της συνέντευξης είπε με νόημα:

«Πρέπει να έχεις ασκήσει επάγγελμα στη
ζωή σου για να μπορέσεις να καταλάβεις
(...)», επισημαίνοντας ωστόσο ότι δεν ανα-
φέρεται στον κ. Χατζηδάκη. Απαντώντας
στο σχόλιο του δημοσιογράφου αν αυτή η
παρέμβαση έχει ενοχλήσει το Μέγαρο Μα-
ξίμου, ο κ. Σαλμάς έριξε την μπηχτή του:
«Να ενοχληθεί κάποιος γιατί είμαστε με
τους πολλούς; Αν ενοχλείσαι γιατί είμαστε
με τους πολλούς, πρέπει να εξηγήσεις γιατί
είμαστε στο 23% ή στο 24%».

Βολές προς τον Κωστή Χατζηδάκη εξα-
πέλυσε από τον ΑΝΤ1 ο Νικήτας Κακλαμά-
νης, αναφέροντας μάλιστα ότι συμπερι-
φέρθηκε υποτιμητικά προς τους βουλευ-
τές στον τρόπο που επέλεξε να τους απαν-
τήσει: « Έγινε και μια πολιτική απρέπεια
του φίλου μου του Κωστή Χατζηδάκη, που
μας παρέπεμπε σε μια ανακοίνωση που
έβγαλε μια γενική γραμματέας του υπουρ-
γείου Οικονομικών. Στους βουλευτές δεν
απαντούν οι γραμματείς, απαντούν οι
υπουργοί βάζοντας την υπογραφή τους
από κάτω». Προανήγγειλε επίσης πως θα
υπάρξουν και άλλες ανάλογες πρωτοβου-
λίες βουλευτών της ΝΔ, εντάσσοντας τη
συγκεκριμένη παρέμβαση σε μια προσπά-
θεια να ανακοπεί η δημοσκοπική υποχώ-
ρηση της κυβέρνησης. Για την ουσία της
ερώτησης ο «γαλάζιος» βουλευτής υπο-
στήριξε ότι «σήμερα τα 4 από τα 5 σπίτια
βρίσκονται εν κινδύνω. Δεν μπορείς να
βρεις καν τους κυρίους των funds», σχο-
λίασε αναφερόμενος στις εταιρείες διαχεί-
ρισης κόκκινων δανείων.

Γράφει 
η Στέλλα 

Παπαμιχαήλ

spapamixail@yahoo.gr

Σε τηλεοπτικές εμφανίσεις τους υποστηρίζουν 
ότι δεν καλύφθηκαν από την απάντηση του υπουργού Εθνικής

Οικονομίας - Υποβαθμίζει το θέμα η κυβέρνηση 

Ποιοι από την ομάδα
των 11 συνεχίζουν

την κόντρα με
τον Χατζηδάκη

Ευριπίδης Στυλιανίδης Νικήτας Κακλαμάνης Μάριος Σαλμάς
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Για το εάν υπάρχει εσωτερική αντιπολίτευση
στη Νέα Δημοκρατία απάντησε, μετά από ερώ-
τηση του δημοσιογράφου της «Political» Μίλτου
Σακελλάρη, στην ενημέρωση των πολιτικών
συντακτών, ο κυβερνητικός εκπρόσωπος Παύ-
λος Μαρινάκης. «Όχι, απλά κάποιοι ανακάλυ-
ψαν πολύ καθυστερημένα τη δουλειά που κάνει
μια σωστά οργανωμένη Κοινοβουλευτική Ομά-
δα και ποιος είναι ο ρόλος των βουλευτών. Οι
βουλευτές έχουν ως βασική υποχρέωση να κά-
νουν ερωτήσεις, να απευθύνουν ερωτήσεις.
Και, προφανώς, ρωτάνε τους καθ’ ύλην αρμόδι-
ους υπουργούς για διάφορα σημαντικά κοινωνι-
κά θέματα και, αντιστοίχως, οι υπουργοί έχουν
την υποχρέωση να απαντήσουν και, μάλιστα,
εδώ επειδή είναι ένα μείζον ζήτημα, το οποίο

εθίγη από τους βουλευτές της ΝΔ, η απάντηση
ήρθε και πολύ συντομότερα από την προβλεπό-
μενη προθεσμία από το υπουργείο Οικο-
νομικών και τον κ. Χατζηδάκη και τη γε-
νική γραμματέα. Ξέρετε, και επειδή είναι
σημαντικό να μιλάμε με αριθμούς στον
κόσμο, με στοιχεία, ζήτησα και πήρα τις
ερωτήσεις οι οποίες έχουν γίνει και στην
πρώτη τετραετία, στην προηγούμενη -
δηλαδή- κοινοβουλευτική περίοδο
2019-2023, αλλά και αυτόν τον λίγο παραπάνω
από έναν χρόνο της δεύτερης τετραετίας», ανέ-
φερε χαρακτηριστικά και συνέχισε: «Έχει εν-
διαφέρον ο αριθμός. Οι γραπτές ερωτήσεις στην
πρώτη τετραετία ήταν 3.784. Οι ερωτήσεις, αντι-
στοίχως, αυτής -δηλαδή- της κατηγορίας -όπως

αυτή που συζητάμε- στη δεύτερη τετραετία, σε
αυτόν τον έναν χρόνο και λίγο παραπάνω, είναι

624. Άρα ξεπερνάνε αθροιστικά σε αυτά τα
πέντε και κάτι χρόνια τις 4.000 και προ-
σεγγίζουν τις 4.500 και συνολικά ως προς
τα μέσα κοινοβουλευτικού ελέγχου, με
όλες -δηλαδή- τις άλλες δυνατότητες που
έχουν οι βουλευτές, όπως είναι οι αναφο-
ρές. Για να γίνομαι πιο σαφής, στην πρώτη
τετραετία είχαμε 8.045 και σε αυτό τον

έναν χρόνο και κάτι της δεύτερης τετραετίας
1.236, δηλαδή σχεδόν 10.000 παρεμβάσεις, κυ-
ρίως μέσω ερωτήσεων, έχουν γίνει από τους
βουλευτές της ΝΔ -μιλάμε μόνο για την Κοινο-
βουλευτική Ομάδα της ΝΔ- προς τους καθ’ ύλην
αρμόδιους υπουργούς».

Τι απάντησε ο Παύλος Μαρινάκης στην «Political»

Ιερώνυμος: Τρικυμία
στην αυλή 
του Αρχιεπισκόπου 

Έχουν δίκιο αυτοί που λένε ότι τα κάστρα
πέφτουν εκ των έσω. Πληροφορήθηκα από
σοβαρή εκκλησιαστική και επιχειρηματική
πηγή ότι τον τελευταίο καιρό γίνονται πολλές
συνάξεις για όλα όσα έχουν λάβει χώρα και για
όσα διαδραματίζονται στο περιβάλλον του Αρ-
χιεπισκόπου Αθηνών και Πάσης Ελλάδος κ.
Ιερωνύμου. Η αλήθεια είναι ότι δεν συζητούν
για την περιβόητη διαδοχή του, διότι αυτό είναι
ένα θέμα το οποίο θα το αποφα-
σίσει ο ίδιος είτε όσο είναι
εν ζωή ή διαφορετικά θα
γίνει μετά το κακό σε-
νάριο της εκδημίας.

Συζητούν όμως για
όλα όσα συμβαίνουν στο
περιβάλλον και στην αυ-
λή του Αρχιεπισκόπου σχε-
τικά με τη δραστηριότητα κάποιων
που βρίσκονται εντός αλλά και εκτός Ε -
κκλησίας, όπως και για τη δραστηριότητα ατό-
μων από το οικογενειακό περιβάλλον του, όπως
του ανιψιού του κ.λπ.  Πάντως έμεινα έκπληκτος
όταν άκουσα ότι οι άνθρωποι της Εκκλησίας εν-
διαφέρονται να μάθουν πού βρίσκονται οι φο-
ρολογικοί παράδεισοι ανά τον κόσμο! Στη συνέ-
χεια βέβαια το έψαξα… Είναι αυτό που λέμε
ρωτώντας πας στην Πόλη και έμαθα ότι γνωστός
και μη εξαιρετέος επιχειρηματίας με το ιδιωτικό
του αεροπλάνο κάνει τακτικά ταξίδια αναψυχής
σε φορολογικούς παραδείσους, όπως στο Λι-
χτενστάιν κ.ά. Η αλήθεια είναι ότι ψάχνω να επι-
κοινωνήσω μαζί του (στη Βάρκιζα) για το επό-
μενο ταξίδι που θα κάνει, να με πάρει μαζί του…

Αυτά για σήμερα, θα επανέλθουμε και με άλ-
λες «φανταστικές ιστορίες».

Ο πανικός στην υπόγα των πληρωμέ-
νων τρολ είναι πλέον φανερός. Θέ-
λουν δυο τρεις μέρες να συνέλθουν

από τις διαδικτυακές «σφαλιάρες» μετά τα
ρεπορτάζ της «Political» για τη δράση τους
και θα επανέλθουν. Αυτό είναι σίγουρο, αν
και πλέον είναι με κομμένα φτερά. Όπως μου
έλεγε η πηγή μου μέσα από όλο αυτό το σύ-
στημα των συγκοινωνούντων δοχείων της
υπόγας της Κουμουνδούρου, οι μεταξύ τους
κόντρες δεν είναι για ιδεολογικούς λόγους.
Όλα γίνονται για τα money! Οι περισσότεροι
από αυτούς πίστεψαν ότι μπορούν να κρύβονται
διαπαντός πίσω από τους λογαριασμούς του X
(πρώην Twitter), αφού η πλατφόρμα δεν τους δίνει παρά μόνο εάν
κινδυνέψει η ζωή κάποιων άλλων χρηστών κ.λπ. Αυτή είναι η προ-
σωρινή τους… ασφάλεια. Ότι δεν θα τους δώσει η πλατφόρμα.
Έλα όμως που έχουν αρχίσει να τους δίνουν οι ίδιοι οι «σύντρο-
φοί» τους και οι πρώην «συνεργάτες» τους. Όταν τα «μπικικίνια»
λιγοστεύουν και μοιράζονται σε λίγους, τότε πέφτει φαγωμάρα.
Σύμφωνα με πληροφορίες, υπάρχουν θύματα των τρολ και εκτός
πολιτικής. Η σκοπιμότητα των χιλιάδων ακόλουθων σε τρολ δεν
ήταν μόνο για να επηρεάζουν τα πολιτικά δρώμενα και να διαδί-

δουν fake news -όπως αυτά με τη μικρή Μα-
ρία στον Έβρο. Έχουν και άλλη, πλούσια
δράση… Οι απειλές σε πρόσωπα και επιχει-

ρηματίες θα είναι το επόμενο στάδιο. «Ή δίνεις τόσα ή αναλαμ-
βάνει ο “στρατός” να σε διασύρει στο διαδίκτυο». 

Οι πληροφορίες για τη χρησιμότητα των χιλιάδων ακόλουθων
βρίσκουν νόημα. Οι ίδιοι που δούλευαν για τα τρολ «δίνουν» σε
μηνύματα τους πρώην συνεργάτες τους και τα sms που κυκλοφο-
ρούν θα προκαλέσουν πάταγο όταν δημοσιευτούν. Αυτή είναι η
πρεμούρα τους πλέον. Δεν δίνουν δεκάρα για το ποιος θα είναι
στην ηγεσία του ΣΥΡΙΖΑ αλλά για το ποιος θα τους έχει στο pay-
roll. Και στα διαλείμματα ρίχνουν και πέντε έξι εκβιασμούς για να
γεμίζουν το σακούλι. 

«Μάζεψε τα πράγματά σου και φύγε, απολύεσαι»
Αυτή φέρεται να είναι η φράση του Στέφανου Κασσελάκη στην κυρία Συμεωνίδου, σε αυτό που ο Γιάν-

νης Ραγκούσης κατήγγειλε ως δεύτερο περιστατικό bullying με πρωταγωνιστή τον έκπτωτο πρόεδρο
του κόμματος. Η ατάκα που φέρεται να απευθύνθηκε στο μέλος της Πολιτικής Γραμματείας, την ταυτότη-
τα του οποίου αποκάλυψε ο βουλευτής Κέρκυρας Αλέξανδρος Αυλωνίτης σε τηλεοπτική του συνέντευ-
ξη, μπορεί να μην είναι ποινικώς κολάσιμη ή ο ορισμός του bullying. Δεν είναι όμως και μια φράση που
μπορεί να απευθυνθεί από κομματικούς συντρόφους και δη κόμματος της Αριστεράς. Πρόκειται αντίθε-
τα για φράση που θα μπορούσε να απευθύνει εργοδότης -και μάλιστα όχι από τους καλούς- σε υπάλλη-
λο, κάτι που δείχνει και πώς αντιμετώπιζε ο έκπτωτος πρόεδρος τα υπόλοιπα στελέχη του κόμματος. Σαν
υπαλλήλους του. Αφήστε που η φράση παραπέμπει άμεσα σε εκείνη που έκανε δημοφιλή τον Ντόναλντ
Τραμπ μέσω του ριάλιτι στο οποίο πρωταγωνιστούσε πριν γίνει πρόεδρος. You’re fired.

Ο στρατός των εκβιαστών
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Η επανεμφάνιση
Παπασταύρου
K

ρατάμε ως ενδιαφέρουσα τη συμπερίλη-
ψη του πρώην υπουργού Επικρατείας
Σταύρου Παπασταύρου μεταξύ των ομι-

λητών της χθεσινής εκδήλωσης για το επιτελικό
κράτος στο Μέγαρο Μουσικής, παρουσία του πρω-
θυπουργού. 

Αρκετοί στο κυ-
βερνητικό στρατό-
πεδο εκτιμούν ότι
η επιλογή του κ.
Παπασταύρου να
είναι ένας από
τους ομιλητές για
το επιτελικό κρά-
τος και τις πρακτι-
κές καλής νομο-
θέτησης δεν είναι
τυχαία. Ίδωμεν...
Στο ίδιο πάνελ -
μέρος εκδήλωσης
της Προεδρίας της Κυβέρνησης- συμμετείχαν επί-
σης ο υπουργός Επικρατείας Μάκης Βορίδης, ο
γενικός γραμματέας του πρωθυπουργού Στέλιος
Κουτνατζής και ο πρώην πρωθυπουργός Πανα-
γιώτης Πικραμμένος.

Χαρακτηριστικά είναι όσα είπε ο κ. Παπασταύ-
ρου, κατά τη θητεία του οποίου ολοκληρώθηκε με-
γάλο τμήμα του έργου: «Πρόκειται για ένα εξαιρετι-
κά σημαντικό έργο. Οι κατευθυντήριες γραμμές της
ΕΕ συνδέουν -ορθώς- τη σημασία της καλής νομο-
θέτησης με την ανταγωνιστικότητα, γιατί πράγματι
δημιουργεί μια ασφάλεια δικαίου για επενδυτές.
Όμως, υπάρχει και μια άλλη καίρια διάσταση. Η κα-
λή νομοθέτηση βοηθά και ενισχύει την κοινωνική
συνοχή, ειδικά στη δύσκολη περίοδο που ζούμε.
Διανύουμε μια εποχή επαναλαμβανόμενων πολυ-
κρίσεων, όπως η πανδημία, και αν οι νόμοι είναι
ακατάληπτοι και δυσνόητοι, απευθυνόμενοι μόνο
στον νομικό κόσμο, οι αλλαγές δεν γίνονται αντιλη-
πτές και δεν έχουν τη στήριξη της κοινωνίας».

Με δύο γραμμές 
ο ΣΥΡΙΖΑ στη Βουλή
Το «μπάχαλο» στον ΣΥΡΙΖΑ αποτυπώνεται καθη-
μερινά και στη Βουλή, καθώς τα αντιμαχόμενα
στρατόπεδα παίρνουν εκ διαμέτρου αντίθετες θέ-
σεις σε όλα τα επίπεδα. Κασσελίστας και
87 διαφώνησαν επί της ουσίας και
στη Διάσκεψη των Προέδρων της
Βουλής για την αντικατάσταση
του Συνηγόρου του Πολίτη Αν-
δρέα Ποττάκη, τη θέση του οποί-
ου θα έπαιρνε ο Δημήτρης Σωτη-
ρόπουλος. Σύμφωνα με ασφαλείς
πληροφορίες, για το θέμα αυτό έγινε
σύσκεψη χθες το πρωί στα γρα-
φεία του ΣΥΡΙΖΑ στη Βουλή, με τη
Θεοδώρα Τζάκρη να ζητάει να
μην αλλάξει ο Ανδρέας Ποττάκης
και την Όλγα Γεροβασίλη μαζί με
τον Θεόφιλο Ξανθόπουλο να εκ-
φράζουν αντίθετη άποψη. Σύμφωνα
με πληροφορίες μάλιστα, η κυρία
Τζάκρη έστειλε επιστολή στον
πρόεδρο της Βουλής Κώστα Τα-
σούλα διαχωρίζοντας τη θέση
της από τους υπολοίπους. Τελικά
στη Διάσκεψη των Προέδρων,
όπου εκπροσωπούνται όλα τα κόμ-
ματα, εμφανίστηκε μόνον ο Θεόφιλος Ξαν-
θόπουλος από τον ΣΥΡΙΖΑ, ο οποίος τάχθηκε υπέρ
της αντικατάστασης Ποττάκη, με το σκεπτικό ότι
στη Διάσκεψη που έγινε για το θέμα τον περασμέ-
νο Ιούλιο ΣΥΡΙΖΑ, ΠΑΣΟΚ και Νέα Αριστερά είχαν
συμφωνήσει να αντικατασταθεί, θεωρώντας εντέ-
λει ότι το κόμμα έπρεπε να μείνει σταθερό στη θέ-
ση που είχε εκφραστεί στο παρελθόν. Ενημερώ-
νοντας τους δημοσιογράφους πάντως ο πρόεδρος
της Βουλής ανέφερε πως το θέμα προς το παρόν
πάγωσε, καθώς δεν συγκεντρώθηκαν τα 3/5 λόγω
της απροθυμίας σύσσωμης της αντιπολίτευσης να
ψηφίσει υπέρ της αντικατάστασης.

Οι καταδικασμένοι του ΣΥΡΙΖΑ
Ένα σκληρό μπρα ντε φερ μεταξύ κασσελίστας και

αντικασσελίστας βρίσκεται σε εξέλιξη στο κατατα-
λαιπωρημένο παρασκήνιο του ΣΥΡΙΖΑ για τις προ-
ϋποθέσεις που θα πρέπει να πληρούν όσοι θα θέσουν
υποψηφιότητα για την ηγεσία του κόμματος. Η πλευ-
ρά των 87, όπως φάνηκε στην τελευταία συνεδρίαση
της Πολιτικής Γραμματείας, λέει ότι οι υποψήφιοι
πρόεδροι πρέπει να καταθέσουν πόθεν έσχες, την
κατάσταση των χρεών τους προς το Δημόσιο και την
αποδοχή των συλλογικών αποφάσεων του κόμματος!
Οι «κασσελίστας» από την πλευρά τους πρόσθεσαν
και το λευκό ποινικό μητρώο στοχεύοντας ευθέως
στον Νίκο Παππά. Προφανώς στη λογική του προλαμ-
βάνειν, αφού ο καταδικασμένος πρώην υπουργός
δεν έχει ξεκαθαρίσει αν θα θέσει υποψηφιότητα για
την ηγεσία ή όχι. Εγώ δεν καταλαβαίνω γιατί ζητάνε
ποινικό μητρώο, αφού κάνουν μέχρι και βουλευτές
τους καταδικασμένους… 

«Αστραπές» Ζαχαριάδη
κατά Κασσελάκη
Λίγα λόγια και καλά
από τον Κώστα Ζα-
χαριάδη: «Ο Στέφα-
νος Κασσελάκης
ανέλαβε το 2023
ένα κόμμα του 18%
και κατάφερε μέσα
σε έναν χρόνο να το
πάει στο 8%. Δηλα-
δή, παρά το γεγονός
ότι η κυβέρνηση
της ΝΔ υφίσταται φθορά, εκείνος όχι μό-
νο δεν έχει καταφέρει να αυξήσει τα πο-
σοστά μας αλλά τα μείωσε κιόλας». Κελε-
πούρι ο Στέφανος… 

Τασούλας 
για επιτελικό κράτος  
Στη βελτίωση της καθημερινότητας των πολι-
τών μέσω της αποτελεσματικής νομοθέτησης
και της διαφάνειας του κράτους αναφέρθηκε ο
πρόεδρος της Βουλής Κώστας Τασούλας, κη-
ρύσσοντας την έναρξη των εργασιών της εκδή-
λωσης «Η λειτουργία του επιτελικού κράτους
στη νομοθέτηση: Η περίπτωση της Ελλάδας ως
φιλοδοξία και έμπνευση», που διοργανώθηκε
από την Προεδρία της Κυβέρνησης στο Μέγαρο
Μουσικής Αθηνών. Ο πρόεδρος της Βουλής
προχώρησε σε έναν πρώτο απολογισμό τού τι
συντελέστηκε κατά τις εργασίες της Βουλής
μετά την εφαρμογή του νόμου 4622/2019 για το
επιτελικό κράτος και των προβλέψεών του για
την καλυτέρευση της νομοθέτησης. Όπως
υπογράμμισε, «ενώ την περίοδο 2019-2023 εί-
χαμε 50% αύξηση του νομοθετικού έργου, εί-
χαμε ταυτόχρονα 50% λιγότερες τροπολογίες,
που δικαίως θεωρούνται μια παραφωνία στην
καλή νομοθέτηση». Πρόσθεσε επίσης ότι «εί-
χαμε ριζική μείωση των εκπρόθεσμων τροπο-
λογιών», τονίζοντας ότι «στη νέα Βουλή, αυτή
που εξελίσσεται τώρα, μέχρι τώρα δεν έχουμε
κάνει εκπρόθεσμη τροπολογία».

Στη ΝΔ θέλουν 
Γιούνκερ και Ντράγκι

Πυρετώδεις είναι οι δια-
δικασίες στη ΝΔ να καλέ-
σουν στην εκδήλωση για την
επέτειο της ανάληψης της
διακυβέρνησης από το 2019
τον πρώην πρόεδρο της Ευ-
ρωπαϊκής Επιτροπής Ζαν
Κλοντ Γιούνκερ αλλά και τον
πρώην κεντρικό τραπεζίτη της ΕΕ Μάριο Ντράγκι… Για τον πρώτο
έχω βάσιμες υποψίες να πιστεύω ότι θα έρθει. Ο «σούπερ Μάριο»
έχει βαρύ πρόγραμμα και το θεωρώ δύσκολο να βρεθεί στην Αθή-
να. Το πάρτι, μου λένε, θα γίνει στο παλαιό κτήριο της Ρηγίλλης. 
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Η τακτική των μισών κατηγοριών
δεν βοηθάει πουθενά, αν και πι-
στεύω ότι η Θεοδώρα Τζάκρη δεν
θα πέταγε κάποιο υπονοούμενο για
τον Ραγκούση χωρίς να γνωρίζει
πρόσωπα και καταστάσεις. Μην ξε-
χνάτε ότι και οι δύο προέρχονται
από το ΠΑΣΟΚ, άρα γνωρίζονται
καλά… απέξω κι ανακατωτά που
λέμε. Η βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ λοι-

πόν περίπου υπονόησε ότι ο Ραγ-
κούσης εμπλέκεται και ο ίδιος σε
υπόθεση μπούλινγκ κι εδώ τα
πράγματα χοντραίνουν αρκετά και
δεν πρέπει να μένουν απλώς σε
επικοινωνιακές τουφεκιές. Αν
υπάρχουν τέτοια στοιχεία, πρέπει
να δοθούν άμεσα στη δημοσιότητα
και όχι να παίζουν κρυφτούλι μετα-
ξύ τους οι Συριζαίοι.
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Απόλαυσε ελληνικό φραπέ 
στην Άγκυρα ο Ερντογάν

Φραπέ επέλεξε να πιει ο Ρετζέπ Ταγίπ
Ερντογάν στο ζαχαροπλαστείο όπου βρέ-
θηκε την Τετάρτη στην Άγκυρα μαζί με τους
υπουργούς Μεταφορών και Υποδομών της
Τουρκίας. Ο Τούρκος πρόεδρος μάλιστα
απένειμε τα εύσημα στην εργαζόμενη που
έφτιαξε τον φραπέ, ενώ το προσωπικό του
ζαχαροπλαστείου ήταν αγχωμένο για την

εξυπηρέτηση του «σουλτάνου». Ο διάλογος
της εργαζόμενης με τον Ερντογάν:

Εργαζόμενη: Εγώ τον έφτιαξα.
Ερντογάν: Εσύ; Άρα ξέρεις τον φραπέ!
Εργαζόμενη: Μάλιστα.
Ερντογάν: Συγχαρητήρια, τον έφτιαξες

υπέροχο!
Εργαζόμενη: Να τον απολαύσετε!

Με ποιον υποψήφιο 
του ΠΑΣΟΚ θα κάνει πάρτι 
ο Μητσοτάκης;

«Δεν υπάρχει αντιπολίτευση, μόνο Μη-
τσοτάκης νέτα σκέτα», υποστήριξε μεταξύ
άλλων η Ντόρα Μπακογιάννη σε συνέντευ-
ξη που παραχώρησε το πρωί της Πέμπτης
στον ΣΚΑΪ. Μάλιστα, η πρώην υπουργός και
νυν βουλευτής της ΝΔ ανέφερε, σχολιά-
ζοντας τις εσωκομματικές εκλογές του ΠΑ-
ΣΟΚ, πως «υπάρχει ένας υποψήφιος που αν
εκλεγεί, ο Κυριάκος Μητσοτάκης θα κάνει
πάρτι». Πάντως, δεν αποκάλυψε ποιον εν-
νοεί, αν και κάπου πάει ο νους μου.

Ο
Έβρος και ιδίως η Αλεξανδρούπολη αποτελούν εμβλη-
ματικές περιοχές για εθνικούς λόγους και η κυβέρνηση
δουλεύει ακούραστα για να τις ενισχύσει. Στο πλαίσιο

αυτό εντάσσεται και η εξαγγελία του υπουργού Ανάπτυξης Τά-
κη Θεοδωρικάκου για χορήγηση πρόσθετων επενδυτικών κι-
νήτρων μετά την επίσκεψή του στο Βιομηχανικό Πάρκο της πό-
λης. Ο υπουργός ξεναγήθηκε στις εγκαταστάσεις και συνομί-
λησε τόσο με επιχειρηματίες όσο και με εργαζομένους στις
επιχειρήσεις που δραστηριοποιούνται εκεί. Άκουσε τα προ-
βλήματα και δεσμεύτηκε ότι η κυβέρνηση θα κάνει τα πάντα
ώστε να προσελκύσει περισσότερους επενδυτές, να δημιουρ-
γηθούν νέες και καλοπληρωμένες θέσεις εργασίας και φυσικά

να μείνουν στον τόπο τους οι νέες και οι νέοι. Ο κ. Θεοδωρικά-
κος συνοδευόταν στις συναντήσεις του από τους βουλευτές
Έβρου της ΝΔ Σταύρο Κελέτση και Αναστάσιο Δημοσχάκη, αλ-
λά και από τον πρόεδρο της ΕΤΒΑ Θάνο Ψαθά. Ο υπουργός
Ανάπτυξης βρέθηκε στις εγκαταστάσεις της εταιρείας αλλαντι-
κών Θράκης Γεύσεις, στην εταιρεία λιπαντικών Dynamic Kote
Lubricants, στην Prisma Electronics, που παρέχει τεχνολογι-
κές λύσεις για επιχειρήσεις και οργανισμούς, καθώς και στις
εγκαταστάσεις της επιχείρησης Μύλοι Θράκης. Σημειώνεται
ότι αυτή την περίοδο βρίσκονται σε εξέλιξη έργα αναβάθμισης
της βιομηχανικής περιοχής Αλεξανδρούπολης, ύψους 5 εκατ.
ευρώ. Τον Έβρο και τα μάτια σας!

Τι ξέρει τελικά η Τζάκρη για τον Ραγκούση; 

Στον ΣΥΡΙΖΑ πήραν φωτιά τα στοιχήματα
ότι ο Νίκος Παππάς θα κατέβει τελικά
υποψήφιος παρά το γεγονός ότι προ ημε-
ρών είπε σε συνέντευξή του ότι δεν ενδια-
φέρεται για κάτι τέτοιο… Ξέρεις για πότε
αλλάζει άποψη ο Νίκος; Στο πι και φι…

ΓΙΑ ΝΑ ΞΕΡΕΤΕ…

Βραβεύονται μεταξύ τους
Το βραβείο ειρήνης «Νίκος Νικηφορί-

δης» πρόκειται να απονεμηθεί στον πρώην
πρωθυπουργό και πρώην πρόεδρο του ΣΥ-
ΡΙΖΑ Αλέξη Τσίπρα για τη Συμφωνία των
Πρεσπών. Το διάβασα κι εγώ και λέω κάτι
σημαντικό θα είναι. Δεν πήρε το Νόμπελ, θα
πάρει κάποιο άλλο, βρε παιδί μου. Μετά κα-
τάλαβα ότι τον βραβεύει η παράταξη του ΣΥ-
ΡΙΖΑ στον Δήμο Αθηναίων. 

Τον Έβρο και τα μάτια σας!
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Η Θεοδώρα 
και οι χαρτοκλέφτες 

H
… Ντολόρες Θεοδώρα, Πασιονάρια της Πέλλας, δεν μπορεί να ασχολείται με… Μπύθουλες της Αριστεράς

και του λαουτζίκου. Χαρακτήρισε τους «87» χαρτοκλέφτες και άνοιξε προσωπικό πόλεμο με τον πρώην

σύντροφό της στο ΠΑΣΟΚ Γιάννη Ραγκούση. Κοίτα να δεις που ο ΣΥΡΙΖΑ έγινε υπόθεση των πασόκων!
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T ον τελευταίο μήνα έχω δει μπόλικες δημοσκοπήσεις, είναι η

εποχή τους. Δημοσκοπήσεις με τα τελευταία μπάνια, με τις

πρώτες βροχές, πριν τη ΔΕΘ, μετά τη ΔΕΘ, με Κασσελάκη,

χωρίς Κασσελάκη, δημοσκοπήσεις γενικώς. Το εντυπωσιακότερο

όλων με αυτές τις δημοσκοπήσεις δεν είναι τα όσα απαντά ο κόσμος

σε αυτές, αλλά το γεγονός ότι δείχνουν σαν να είναι η μια πιστό αντί-

γραφο της άλλης, με κάτι πολύ μικρές διαφορές στα νούμερα.

Αν τις βάλεις τη μια επάνω στην άλλην, είναι σαν να έχει κολλήσει η

βελόνα και να αρνείται να κουνηθεί. Ό,τι κι αν ρωτάνε τον κόσμο,

εκείνος απαντά περίπου το ίδιο: ίδια ποσοστά για τη Νέα Δημοκρατία

(βάλε-βγάλε 2%-3%), ίδια για

τον ΣΥΡΙΖΑ και το ΠΑΣΟΚ,

που απλώς αλλάζουν μεταξύ

τους θέσεις, ίδια για τα άλλα

κόμματα με ψιλοανοδικές τά-

σεις για κάποια και ψιλοκα-

θοδικές τάσεις για κάποια

άλλα (έμφαση στο «ψιλό»)

και κυρίως ίδια όταν ρωτάνε

τον κόσμο τι τον απασχολεί. 

Τι να τον απασχολεί
άραγε; 

Μην κι έπεσε ο NASDAQ

και χάσει τα χρήματα που

επένδυσε εκεί, αυτά που

αποταμίευσε τα τελευταία

χρόνια κόβοντας τον καφέ;

Μπα. Τον απασχολεί (με αυ-

τήν τη σειρά) η ακρίβεια, τα

έσοδα-έξοδα και η οικονο-

μία, το ίδιο πράγμα δηλαδή

με άλλες λέξεις. Και όλα αυτά με συντριπτικά ποσοστά. Από κει

και κάτω το χάος. 

Πέντε στους 100 προβληματίζονται για την υγεία και το Δη-

μογραφικό. Μόλις τέσσερις στους 100 για την πολιτική και τα

κόμματα (τσάμπα χτυπιούνται στον ΣΥΡΙΖΑ και το ΠΑΣΟΚ), 3,5%

για την παιδεία και την εκπαίδευση και λιγότεροι από τρεις

στους 100 για πράγματα όπως η δικαιοσύνη, η άμυνα, η ασφά-

λεια, το κλίμα και οι κοινωνικές ανισότητες. Τα θεμελιώδη μιας κοι-

νωνίας και μιας δημοκρατίας, δηλαδή.

Το πιο θεαματικό είναι ότι μόλις 1,5% των ερωτηθέντων προβλημα-

τίζεται για το μέλλον και τις προοπτικές των νέων. Δηλαδή, έχεις μια

χώρα στην οποία λες ότι οικονομικά δεν τα βλέπεις και πολύ ρόδινα

τα πράγματα, αλλά για το μέλλον των νέων είσαι ήσυχος; Ή απλώς δεν

σε νοιάζει;  

Είναι αυτονόητο ότι όταν έχεις θέμα επιβίωσης στην καθημερινό-

τητά σου, όλα τα άλλα σου φαίνονται αυτομάτως πολυτέλειες. Πολυ-

τέλεια η υγεία, πολυτέλεια η παιδεία, η ασφάλεια, ο πολιτισμός, τα

πάντα όλα. Η εικόνα αυτή, όμως, είναι στρεβλή. Δεν νοείται την εποχή

που η κλιματική αλλαγή έχει αρχίσει να μας βαράει στο κεφάλι, μόλις

δύο πολίτες στους εκατό να τη θεωρούν μείζον ζήτημα. Είναι τρελό. 

Ή, μάλλον, δεν είναι τρελό. Είναι η εικόνα μιας κοινωνίας που έχει

αποξενωθεί από την πραγμα-

τικότητα γύρω της και ενδια-

φέρεται μόνο για την επιβίω-

ση. Η οποία επιβίωση δεν

μπορεί καν να δει ότι μακρο-

πρόθεσμα εξαρτάται από όλα

αυτά τα οποία αγνοεί: τη μόρ-

φωση των παιδιών της, το

μέλλον τους, το περιβάλλον

μέσα στο οποίο θα ζουν, τα

σχολεία στα οποία θα μαθαί-

νουν γράμματα, τα νοσοκο-

μεία που θα φροντίζουν την

υγεία τους…

Άρα όλα πάνε πρίμα;
Αποκλείεται οι 98 στους 100

Έλληνες να πιστεύουν ότι σε

όλους αυτούς τους τομείς τα

πηγαίνουμε περίφημα και δεν

συντρέχει λόγος ανησυχίας.

Εάν τα πηγαίναμε περίφημα

σε όλους αυτούς τους τομείς, θα ήμασταν Νορβηγία και δεν θα

ήμασταν φτωχοί. Απλώς, μετά από 15 και βάλε χρόνια διαρκούς

κρίσης, γίναμε πλέον μονοθεματικοί: Πώς θα βγάλω τον μήνα.

Και αδιάφοροι προς όλα τα άλλα. 

Μπορεί σε πρώτη ανάγνωση αυτό να φαίνεται βολικό, αλλά

στην πραγματικότητα είναι τρομακτικό. Έναν λαό αδιάφορο για

τα υπόλοιπα και σχεδόν απελπισμένο με την τσέπη του δεν είναι

δύσκολο να τον χειραγωγήσει ο καθένας που θα του τάξει ένα δί-

φραγκο. 

Ίσως και κυριολεκτικό δίφραγκο. Τόσα και τόσα γίνανε στη χώρα με δύο

ευρώ. Είναι συνολική η έκπτωση, συμπεριλαμβάνει και τις ιδεολογίες.

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Δημοσκοπήσεις
copy-paste
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Η
Ελένη Συμεωνίδου, μέλος της Πολιτι-
κής Γραμματείας και μια από όσους
υπέγραψαν την πρόταση μομφής κα-

τά του Στέφανου Κασσελάκη στην Κεντρική
Επιτροπή του ΣΥΡΙΖΑ, είναι το στέλεχος που ο
Γιάννης Ραγκούσης κατήγγειλε πως (εκτός από
την Κατερίνα Νοτοπούλου) έχει δεχτεί δύο φο-
ρές bullying από τον έκπτωτο πρόεδρο του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, βάζοντας μάλιστα τα κλάματα εντός του
οργάνου.

Όπως ανέφερε ο Γιάννης Ραγκούσης: «Όχι
μόνο πιστεύω τη Νοτοπούλου αλλά να ειδοποι-
ήσω ότι δεν είναι η μόνη που το υπέστη. Σε συ-
νεδρίαση της Πολιτικής Γραμματείας γυναίκα
στέλεχος έβαλε τα κλάματα για το γεγονός ότι
υπέστη χυδαιότατο bullying ως εργαζόμενη για
τον τομέα δράσης της, μέσα στο γραφείο της.
Και αυτό έγινε πριν από έναν δυο μήνες, μπρο-
στά και ο κ. Κασσελάκης».

Ο kasselistas βουλευτής Κέρκυρας Αλέξαν-
δρος Αυλωνίτης είναι εκείνος που αποκάλυψε
το όνομα του δεύτερου φερόμενου ως θύματος
σε τηλεοπτική του συνέντευξη. « Έχω πλήρη
γνώση του τι ακριβώς συνέβη. Ξέρω τι ειπώθη-
κε σε επίπεδο μηνυμάτων με την κυρία Νοτο-
πούλου. Ξέρω ακριβώς και τι έγινε με την κυρία
Συμεωνίδου, γιατί περί αυτής πρόκειται. Αυτό
που με ανησυχεί είναι πως κατά… σύμπτωση
βρήκαν το timing ώστε να βγουν και οι δύο ταυ-
τόχρονα. Ας μας πουν τι έγινε με την κυρία Συ-
μεωνίδου στην ΚΕ, δεν θυμάμαι ακριβώς πού
ήταν».

Στοχοποίηση Συμεωνίδου
από τους kasselistas

Αυτή μάλιστα δεν είναι η πρώτη φορά που η
κυρία Συμεωνίδου στοχοποιείται από οπαδούς
του Στέφανου Κασσελάκη, καθώς το όνομά της
και η έμμισθη σχέση της με το κόμμα αποτε-
λούσαν την «απάντηση» των kasselistas στα
όσα καταγγέλλονταν σχετικά με τους παχυλούς
μισθούς που απολάμβαναν στελέχη που προσ-
λήφθηκαν επί εποχής Κασσελάκη στο κόμμα.
Γεγονός που δένει αρμονικά με τα όσα ανέφε-
ρε ο Γιάννης Ραγκούσης για το «χυδαιότατο
bullying που δέχτηκε ως εργαζόμενη για τον
τομέα δράσης της».

Σε ό,τι αφορά το επεισόδιο μεταξύ Στέφα-
νου Κασσελάκη και Κατερίνας Νοτοπούλου,
η πλευρά της καταγγέλλουσας υποστηρίζει
ότι κατά τη διάρκεια τηλεοπτικής της συνέν-
τευξης δέχτηκε SMS από τον έκπτωτο πρό-
εδρο για να τον εκθειάσει. Σύμφωνα με την
άλλη πλευρά, το μήνυμα που δέχτηκε την κα-

λούσε «να σέβεται το κόμμα και να υποστηρί-
ζει τον πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ». Στη συγκεκρι-
μένη συνέντευξη, κατά την οποία υπήρξε η
παρέμβαση του Στέφανου Κασσελάκη, η Κα-
τερίνα Νοτοπούλου είχε χαρακτηρίσει το
εκλογικό αποτέλεσμα των ευρωεκλογών «μη
ικανοποιητικό», την ώρα που η πλευρά του
προέδρου προσπαθούσε να παρουσιάσει την
πτώση των ποσοστών κατά τρεις μονάδες σε
σχέση με τις εθνικές εκλογές ως… προσωπι-
κή του επιτυχία.

Η Κατερίνα Νοτοπούλου πάντως στη συνέν-
τευξή της στο Open και αφού ο Στέφανος Κασ-
σελάκης μέσω διαρροών την είχε καλέσει να
πάει τα σχετικά μηνύματα στη Δικαιοσύνη, φά-
νηκε να ανασκευάζει κάπως την καταγγελία
της περί bullying, προσθέτοντας σε αυτήν τον
όρο «πολιτικό» και μετριάζοντας κάπως το…
κολάσιμο της πράξης. Μίλησε χαρακτηριστικά
για «αυταρχικές συμπεριφορές πολιτικού εκ-
φοβισμού» για να το ξεχωρίσει πιθανότατα από
το bullying, το οποίο ορίζεται ως «η σωματική
και ψυχολογική κακοποίηση ή μείωση ατόμων
σε μια ομάδα».

Επίσης, και η Όλγα Γεροβασίλη μιλώντας την

Τρίτη στο Mega αποκάλυψε πως, εκτός από τη
βουλευτή του κόμματος Κατερίνα Νοτοπού-
λου, υπήρξαν και άλλοι που δέχτηκαν εκφοβι-
σμό από τον πρώην πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ.

Τζάκρη: «Το να μιλά ο Ραγκούσης 
για bullying με ξεπερνά» 

Πάντως οι καταγγελίες για bullying πάνε και
έρχονται εντός του κόμματος, καθώς μια από
τις δύο εναπομείνασες εκπροσώπους του Στέ-
φανου Κασσελάκη στην Πολιτική Γραμματεία,
η Θεοδώρα Τζάκρη, κατήγγειλε εμμέσως πλην
σαφώς τον Γιάννη Ραγκούση (με τον οποίο έχει
συνυπάρξει και στο ΠΑΣΟΚ) για bullying, λέ-
γοντας χαρακτηριστικά: «Δεν ξέρω, όποιος
έχει στοιχεία να πάει στον εισαγγελέα. Αλλά το
να μιλά ο κ. Ραγκούσης για bullying με ξεπερ-
νά, ξέρει αυτός». Αφού έριξε τη «βόμβα» για
περιστατικά που αφορούν τον πρώην υπουργό,
ρωτήθηκε αν αυτά αφορούν και την ίδια. «Με
εσάς;» ήταν η ερώτηση που της απευθύνθηκε,
για να απαντήσει «με πολλούς».

Την πρόκληση Τζάκρη δεν άφησε αναπάντη-
τη ο Γιάννης Ραγκούσης, ο οποίος την απείλη-
σε όχι μόνο με παραπομπή στην Επιτροπή Δε-

οντολογίας αλλά ακόμα και με προσφυγή στη
Δικαιοσύνη. «Τέτοια λάσπη σε όλη μου τη ζωή
δεν την έχω φάει. Δεν έχω δεχτεί ποτέ τέτοια
λάσπη και δεν θα το επιτρέψω, θα την επιστρέ-
ψω και θα φροντίσω να τιμωρηθεί σε όλα τα
επίπεδα. Απλά και νηφάλια, την προκαλώ και
απαιτώ να πει δημόσια τι εννοεί. Δεν υπάρχει
καμία δυνατότητα να τεκμηριώσει τέτοιο ισχυ-
ρισμό. Αν δεν το κάνει ή το κάνει ψευδώς, θα
βρεθεί αντιμέτωπη με συνέπειες πολιτικές,
κομματικές και νομικές. Αυτή τη λάσπη της κυ-
ρίας Τζάκρη και το γεγονός ότι διανοήθηκε να
εκτοξεύσει εναντίον μου τέτοια συκοφαντία,
όχι θα την επιστρέψω, αλλά θα φροντίσω να τι-
μωρηθεί αυστηρά σε όλα τα επίπεδα. Την προ-
καλώ, γιατί θα μπλέξει αλλιώς μαζί μου. Αν έχει
να μου καταλογίσει οτιδήποτε να τολμήσει, να
διανοηθεί να το κάνει. Αυτό που λέει είναι απο-
λύτως ψευδές και συκοφαντικό. Το μόνο που
έχω δώσει δικαίωμα στον εαυτό μου είναι με
όποιον διαφωνώ να έχουμε πολιτική αντιπαρά-
θεση».

Οι χυδαιότητες Πολάκη
Αξίζει πάντως να σημειωθεί ότι για bullying

κατηγορήθηκε και διεγράφη από την Κοινο-
βουλευτική Ομάδα του κόμματος και ο Παύλος
Πολάκης για τη στάση του απέναντι στη συνερ-
γάτιδα του Άδωνι Γεωργιάδη στη Βουλή, τότε
που η Αθηνά Λινού δακρυσμένη έλεγε ζητών-
τας συγγνώμη εκ μέρους του πως «δεν αξίζει
σε κανέναν τέτοια συμπεριφορά». 

Σήμερα πάντως ο Παύλος Πολάκης είναι
υποψήφιος πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ και η κυρία
Λινού διαγραμμένη από την Κοινοβουλευτική
Ομάδα του κόμματος. Βεβαίως, δεν ήταν η
πρώτη φορά που ο αψύς Σφακιανός ήταν πρω-
ταγωνιστής σε τέτοιου είδους επεισόδιο, κα-
θώς είναι γνωστός για τους ψευτοτσαμπουκά-
δες του, τον κυνισμό του και το προκλητικό
ύφος του και ουκ ολίγοι έχουν δεινοπαθήσει
από τον χυδαίο λόγο του κατά το παρελθόν. 

Να υπενθυμίσουμε επίσης ότι τον Απρίλιο
του 2023 είχε πάρει διαστάσεις και υπόθεση με
την καταγγελία γυναίκας για κακοποίηση και
ξυλοδαρμό της από τον τότε ευρωβουλευτή του
ΣΥΡΙΖΑ Αλέξη Γεωργούλη. Το Ευρωπαϊκό Κοι-
νοβούλιο είχε προχωρήσει σε άρση της ασυ-
λίας του και με ανακοίνωσή του είχε αναφέρει
πως υπέβαλε την παραίτησή του από μέλος του
ΣΥΡΙΖΑ και από την ευρωομάδα του κόμματος
μέχρι να ξεκαθαρίσει το θέμα, ενώ είχε αρνη-
θεί τις κατηγορίες εναντίον του, χαρακτηρίζον-
τας την καταγγελία ψευδή και συκοφαντική.

Σε ηθικό βούρκο η αξιωματική αντιπολίτευση - Βροχή οι αλληλοκατηγορίες
για κακοποιητικές συμπεριφορές μεταξύ… συντρόφων 

ΚΟΜΜΑ #MeToo O ΣΥΡΙΖΑ

Bullying, εκβιασμοί 
και κλάματα

Γιάννης Ραγκούσης Κατερίνα Νοτοπούλου Ελένη Συμεωνίδου Παύλος Πολάκης Θεοδώρα Τζάκρη Όλγα Γεροβασίλη
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E
ως αργά το βράδυ της Πέμπτης τράβηξε η

νέα Πολιτική Γραμματεία, που αποτέλεσε

συνέχεια εκείνης την περασμένη Τρίτη,

όταν και τέθηκαν από στελέχη των 87 τα θέματα των

προϋποθέσεων για όσους ενδιαφέρονται να είναι

υποψήφιοι για την ηγεσία του κόμματος. Κατά τη

διάρκεια της συνεδρίασης πηγές από το περιβάλλον

του Κασσελάκη αναφέρονταν στις προτάσεις που

κατατίθεντο εντός της συνεδρίασης.

Σύμφωνα με αυτές, η Όλγα Γεροβασίλη στην το-

ποθέτησή της επέμενε σε εισαγωγή κριτηρίων όπως

το πόθεν έσχες για τους υποψηφίους, ενώ ο Κώστας

Ζαχαριάδης φέρεται να ζήτησε... δήλωση μετανοίας

από όσους μιλούσαν για «πραξικοπήματα» και

«κουκουλοφόρους», δηλαδή και από τον έκπτωτο

πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ, ώστε να του επιτραπεί να είναι

εκ νέου υποψήφιος. 

Ακόμη, σύμφωνα με την ίδια ενημέρωση, η Κατε-

ρίνα Νοτοπούλου κατήγγειλε εκ νέου την άσκηση

bullying εκ μέρους του προέδρου εναντίον της, επι-

κεντρώνοντας -σύμφωνα με την ενημέρωση- στις

επιθέσεις των τρολ και όχι τόσο σε λόγια του έκπτω-

του προέδρου.

«Συνειδητός τορπιλισμός
της διαδικασίας»

Όταν η παραπάνω ενημέρωση έγινε γνωστή εντός

της συνεδρίασης, η Όλγα Γεροβασίλη, αφού πρώτα

πήρε τη σύμφωνη γνώμη των παρόντων, βγήκε και

έσπευσε στους δημοσιογράφους για να τους ξεκα-

θαρίσει πως η ίδια δεν έθεσε κανένα ζήτημα περί

πόθεν έσχες. «Ό,τι παίρνετε είναι απολύτως κατα-

σκευασμένο και ψευδές», ανέφερε χαρακτηριστικά

και τόνισε πως η ίδια στη συνεδρίαση ανέφερε «θα

ανοίξουμε θέμα προϋποθέσεων ή θα το κλείσουμε

οριστικά για να μη σέρνεται;». Παράλληλα, είπε ότι

«όλα τα άλλα καταγγέλλονται ως συνειδητός τορπι-

λισμός της διαδικασίας». Της ενημέρωσης της κυ-

ρίας Γεροβασίλη στους δημοσιογράφους είχαν προ-

ηγηθεί δημοσιεύματα που έλεγαν ότι επιμένει στο

πόθεν έσχες ως ένα εκ των κριτηρίων για τις υποψη-

φιότητες στον ΣΥΡΙΖΑ, θέλοντας έτσι να βάλει εμπό-

δια στον Στέφανο Κασσελάκη.

Νωρίτερα ο Παύλος Πολάκης είχε επαναλάβει

την πρότασή του για επίσπευση των διαδικασιών κα-

τά περίπου έναν μήνα, επίσπευση που στηρίζει και η

πλευρά Κασσελάκη μέσω της Θεοδώρας Τζάκρη και

της Ολυμπίας Τελιγιορίδου μέσα στην Πολιτική

Γραμματεία. Η πρόταση που έχει απορριφθεί ήδη

δύο φορές αναμένεται να επαναφερθεί από τον

βουλευτή Χανίων και στη συνεδρίαση τη Κεντρικής

Επιτροπής το ερχόμενο Σαββατοκύριακο.

Κόντρες κατά τη διαδικασία
Και αφού όλοι έριξαν τα «όπλα» τους στο τρα-

πέζι, σύμφωνα με την επίσημη ενημέρωση από

τον ΣΥΡΙΖΑ, η Πολιτική Γραμματεία αποφάσισε

να εισηγηθεί στην Κεντρική Επιτροπή που συ-

νεδριάζει αύριο, Σάββατο, να μην υπάρξουν

κριτήρια για τους υποψήφιους προέδρους και

οι υπογραφές να είναι 30, όπως ακριβώς και

πέρσι, με τα στελέχη της Κεντρικής Επιτροπής

του ΣΥΡΙΖΑ να μπορούν να υπογράψουν και για

περισσότερους από έναν υποψηφίους. «Προ-

χωράμε με τα κριτήρια που ίσχυαν και πριν από

έναν χρόνο», ανέφερε ο εκπρόσωπος

Τύπου Παυσανίας Παπαγεωργίου μετά τη λήξη

της συνεδρίασης.

Τα δύο στρατόπεδα φαίνεται πως προσπάθησαν

με τις προτάσεις τους για προϋποθέσεις και κριτήρια

να προκαλέσουν αντιδράσεις και όταν αυτό το... παι-

χνίδι τελείωσε, τις απέσυραν από το τραπέζι. Σε κά-

θε περίπτωση το ζήτημα των προϋποθέσεων μπορεί

και να επιστρέψει στη συνεδρίαση της Κεντρικής

Επιτροπής, που είναι και αυτή που θα αποφασίσει

σχετικά.

Οι αποφάσεις ελήφθησαν με αυξημένη πλειοψη-

φία ώστε να προωθηθεί η γραπτή εισήγηση προς την

Κεντρική Επιτροπή, ενώ μένει να συζητηθούν και οι

καταληκτικές ημερομηνίες κατάθεσης υποψηφιο-

τήτων και συνοδευτικών υπογραφών. Στην κατεύ-

θυνση αυτή, δεν αποκλείεται οι υπογραφές να κατα-

τεθούν πιο νωρίς. Επιπλέον, κάθε μέλος της Κεντρι-

κής Επιτροπής μπορεί να δηλώσει υποψηφιότητα

για την ηγεσία του κόμματος. Ως προς την Κεντρική

Επιτροπή, αυτή θα συνεδριάσει διά ζώσης και πιθα-

νά θα υπάρχει δικαίωμα τηλεφωνικής ψήφου για

όσα μέλη απουσιάζουν.

Νέα δημοσκοπική κατρακύλα
Στο μεταξύ, νέα δημοσκόπηση της MRB για λογα-

ριασμό του Open δίνει προβάδισμα στη ΝΔ έναντι

του ΠΑΣΟΚ, αν και με μειωμένα ποσοστά, την ώρα

που ο ΣΥΡΙΖΑ «κατρακυλά» στην πέμπτη θέση. Πιο

αναλυτικά, στην πρόθεση ψήφου τα ποσοστά των

κομμάτων έχουν ως εξής: ΝΔ: 21,7%, ΠΑΣΟΚ: 12%,

Ελληνική Λύση: 8,2%, ΚΚΕ: 7,8%, ΣΥΡΙΖΑ: 7%, Πλεύ-

ση Ελευθερίας: 4%, Φωνή Λογικής: 3,5%, Νίκη: 3,1%,

ΜέΡΑ25: 2,8%, Νέα Αριστερά: 2,2%. Στο 16,4% υπολο-

γίζονται οι αναποφάσιστοι, ενώ στο 5,8% ανέρχεται

το λευκό/άκυρο.

Στην Πολιτική Γραμματεία
συμφώνησαν ότι «προχωράμε
με ό,τι ίσχυε και πριν από έναν
χρόνο» - Με 30 υπογραφές και
χωρίς κριτήρια η συμμετοχή
στην εκλογική διαδικασία 

Άνοιξαν τον δρόμο για την 
υποψηφιότητα Κασσελάκη

Σ Υ Ρ Ι Ζ Α  

Καταρρέει οικονομικά ο ΣΥΡΙΖΑ - 
«Παγώνουν» οι τραπεζικοί λογαριασμοί του

Την ίδια ώρα, έχει πάρει ανεξέλεγκτες διαστάσεις η οικονομική κρίση που πλήττει
τον ΣΥΡΙΖΑ, καθώς οι λογαριασμοί του κόμματος έχουν μπλοκαριστεί, με τις πληρο-
φορίες να κάνουν λόγο για οφειλή άνω των 200.000 ευρώ προς προμηθευτή που
αφορά υπηρεσίες στις εθνικές εκλογές του 2023. Ο συγκεκριμένος προμηθευτής
προχώρησε στη διαδικασία της «κατάσχεσης εις χείρας τρίτων», ζητώντας το ποσό
που του οφείλεται.

Αυτό σημαίνει ότι αν ο ΣΥΡΙΖΑ καταφέρει να εκταμιεύσει τη δόση της κρατικής
επιχορήγησης, τα χρήματα θα κατευθυνθούν προς την αποπληρωμή οφειλών, αφή-
νοντας το κόμμα χωρίς ρευστό για βασικά λειτουργικά έξοδα, όπως οι μισθοί των ερ-
γαζομένων, οι πληρωμές στην εφορία και στα ασφαλιστικά ταμεία, καθώς και τα έξο-
δα για το επικείμενο συνέδριο και τις προεδρικές εκλογές που εκτιμάται ότι ξεπερ-
νούν τις 500.000 ευρώ.

Παράλληλα, η οικονομική κατάσταση του ΣΥΡΙΖΑ αποκαλύπτεται ως ιδιαίτερα
προβληματική, με τα συνολικά χρέη προς προμηθευτές, σύμφωνα με πληροφορίες,
να ανέρχονται σε 2 εκατ. ευρώ. 
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Προαναγγελία Φλωρίδη: Υποχρεωτικές προφυλακίσεις σε όσους διαπράττουν νέα κακουργήματα
Στη φυλακή θα οδηγούνται οι κατηγορούμενοι που ενώ

έχουν αφεθεί ελεύθεροι με περιοριστικούς όρους, διαπράτ-
τουν νέα βαριά κακουργήματα. Το υπουργείο Δικαιο-
σύνης μελετά αυτήν τη νέα νομοθετική ρύθμιση με
σκοπό να μπει φρένο στην επαναλαμβανόμενη πα-
ραβατικότητα από πλευράς σκληρών κακοποιών, οι
οποίοι παρότι έχουν αποφύγει την προφυλάκιση
εξακολουθούν να παρανομούν. 

«Κάποιος διαπράττει μια πράξη σε βαθμό κακουργή-
ματος, οδηγείται στον ανακριτή και αφήνεται ελεύθερος ή
μένει δυο-τρεις μήνες φυλακή, αποφυλακίζεται και συνεχί-
ζει να παρανομεί. Εκεί έχουμε ένα κενό που πρέπει να κλεί-
σει», τόνισε ο υπουργός Δικαιοσύνης Γιώργος Φλωρίδης μι-

λώντας στον ΣΚΑΪ. Μεταξύ των αδικημάτων που θα προβλε-
φθούν στη νέα ρύθμιση είναι οι ανθρωποκτονίες, οι ληστείες,

οι τρομοκρατικές ενέργειες, εκβιάσεις, απάτες κ.λπ.
Επίσης, ο κ. Φλωρίδης μιλώντας χθες στην ΕΡΤ

αναφερόμενος στο θέμα των ληστειών σημείωσε:
«Με την ισχύ του νέου κώδικα, τώρα πηγαίνεις μέ-
σα, φυλακή και αυτό είναι κάτι που ισχύει από την

1η Μαΐου. Άρα, θέλω να πω ότι τώρα περνάμε και ένα
στάδιο που ενώ ισχύει ο κώδικας χρειάζεται και ένα διά-

στημα προσαρμογής. 
Η αστυνομία έχει αυξήσει θεαματικά την επιχειρησιακή

της ικανότητα, ο κ. Χρυσοχοΐδης έχει κάνει τρομερή δουλειά
και για να σας πω ένα νούμερο να καταλάβετε: Πέρσι είχαμε

1.200 συλλήψεις και την περίοδο αυτή έχουμε 5.500. Που ση-
μαίνει δηλαδή ότι η αστυνομία δρα, έχει αποτελέσματα. Ακό-
μα βεβαίως και οι δικαστές, οι οποίοι επί πάρα πολλά χρόνια
δικάζουν με το προηγούμενο καθεστώς, είχαν συνηθίσει δη-
λαδή σε μια κατάσταση όπου ο κατηγορούμενος ούτε καν
χρειαζόταν να εμφανιστεί στο δικαστήριο, οι ποινές αναστέλ-
λονταν. Τώρα, έχοντας αλλάξει όλο αυτό το οικοδόμημα, θέ-
λουν και αυτοί έναν χρόνο προσαρμογής στα καινούργια δε-
δομένα. Νομίζω λοιπόν ότι αυτά λειτουργούν παιδευτικά
στην Ελλάδα. Εμείς είμαστε μια κοινωνία που σε μια γειτονιά
μιλάνε από στόμα σε στόμα. Δηλαδή, θα αρχίσουν να καταλα-
βαίνουν όλοι ότι τα πράγματα δεν είναι απλά πια για όποιον
θέλει να παρανομήσει». 

Η
πρόεδρος της Ευρωπαϊκής Επιτροπής
Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν, σε συνέν-
τευξη Τύπου που παραχώρησε χθες με

τον εκτελεστικό διευθυντή του Διεθνούς Οργα-
νισμού Ενέργειας (IEA) Φατίχ Μπιρόλ, σχετικά
με την υποστήριξη για την ενεργειακή ασφά-
λειας της Ουκρανίας τον ερχόμενο χειμώνα
ανέφερε πως στόχος της νέας Επιτροπής είναι
να χαμηλώσει τις τιμές της ενέργειας στην Ευ-
ρώπη, οι οποίες είναι υψηλότερες σε σύγκριση
με τον υπόλοιπο κόσμο.

Κατά τη διάρκεια συνέντευξης Τύπου η πρό-
εδρος της Κομισιόν ρωτήθηκε για την επιστολή
που έστειλε στην Επιτροπή ο Έλληνας πρωθυ-
πουργός Κυριάκος Μητσοτάκης, μέσω της
οποίας ζητείται μια ευρωπαϊκή λύση στις στρε-
βλώσεις της αγοράς ενέργειας που οδηγούν σε
μεγάλες αποκλίσεις στην τιμή του ηλεκτρικού
μεταξύ των χωρών της ΕΕ. 

Οι παράγοντες που επηρεάζουν τις τιμές
Η κυρία Φον ντερ Λάιεν απάντησε ότι πράγ-

ματι υπάρχουν πολλοί παράγοντες που επηρε-
άζουν τις τιμές της ενέργειας, όπως για παρά-
δειγμα η πίεση της κλιματικής αλλαγής στα
ενεργειακά συστήματά μας, καθώς και η ανάγ-
κη μιας καλύτερης διασύνδεσης εντός της ΕΕ
και των γειτόνων της. Σημείωσε ωστόσο ότι οι
ρωσικές επιθέσεις στην Ουκρανία διαδραματί-
ζουν σημαντικό ρόλο αλλά «μικρό».

«Συνολικά γνωρίζουμε ότι έχουμε στην Ευ-
ρώπη, σε σύγκριση με τον υπόλοιπο κόσμο,
διαρθρωτικά πολύ υψηλές τιμές ενέργειας και
ένας πολύ σαφής στόχος της νέας Επιτροπής -
κάτι το οποίο περιγράφεται και στην έκθεση

Ντράγκι- είναι να χαμηλώσει διαρθρωτικά τις
τιμές της ενέργειας», είπε η κυρία Φον ντερ
Λάιεν. Σύμφωνα με την ίδια, προς αυτή την κα-
τεύθυνση υπάρχει ένα μείγμα μέτρων που
μπορούν να ληφθούν, όπως η διαφοροποίηση
ενέργειας, οι τεράστιες επενδύσεις σε Ανανε-
ώσιμες Πηγές Ενέργειας.

Η πρόεδρος της Επιτροπής υπογράμμισε

και τον σημαντικό ρόλο της εξοικονόμησης
ενέργειας και της ενεργειακής απόδοσης.
Ανέφερε επίσης τη σημασία να εξοπλιστεί η
αγορά με προσφορά ενέργειας, διότι, όπως
είπε, η ΕΕ εξαρτάται πολύ από την παγκόσμια
αγορά. «Όσο περισσότερο έχουμε εγχώρια
ενέργεια, Ανανεώσιμες Πηγές Ενέργειας,
τόσο πιο ανεξάρτητοι είμαστε και τόσο χαμη-

λότερες είναι οι τιμές χωρίς καμία αμφιβο-
λία», τόνισε.

Βοήθεια στην Ουκρανία
Η Φον ντερ Λάιεν ανακοίνωσε επίσης ότι η ΕΕ

θέλει να βοηθήσει την Ουκρανία να περάσει τον
χειμώνα, όπου το 80% των ενεργειακών σταθ-
μών της χώρας έχει καταστραφεί. Την ίδια ώρα,
ο Διεθνής Οργανισμός Ενέργειας κρούει τον
κώδωνα του κινδύνου για τις δυσκολίες της
εφοδιαστικής αλυσίδας στην Ουκρανία, που αν-
τιμετωπίζει τη μεγαλύτερη σοβαρή πρόκληση
αυτόν τον χειμώνα από τη ρωσική εισβολή.
Όπως ανακοίνωσε, θα διατεθεί στην Ουκρανία
το ποσό των 160 εκατ. ευρώ από τα έσοδα των
παγωμένων ρωσικών περιουσιακών στοιχείων
για την κάλυψη των επειγουσών ανθρωπιστικών
αναγκών της χώρας τον χειμώνα. Πρόσθεσε δε
ότι ένας σταθμός ηλεκτροπαραγωγής καυσίμων
αποσυναρμολογείται στη Λιθουανία και θα
ανοικοδομηθεί στην Ουκρανία, ενώ παράλληλα
η ΕΕ στοχεύει να αποκαταστήσει το 15% των
ενεργειακών αναγκών της Ουκρανίας. Τέλος, η
πρόεδρος της Κομισιόν ανακοίνωσε ότι σήμερα
θα μεταβεί στην Ουκρανία και θα συναντηθεί με
τον πρόεδρο της χώρας Βολοντίμιρ Ζελένσκι.

Η πρόεδρος της Κομισιόν απάντησε
στον Έλληνα πρωθυπουργό, 
ο οποίος είχε ζητήσει μια 
ευρωπαϊκή λύση στις στρεβλώσεις
της αγοράς ενέργειας

«Στόχος να πέσουν
οι τιμές ενέργειας

στην Ευρώπη»

ΦΟΝ ΝΤΕΡ ΛΑΪΕΝ ΓΙΑ ΕΠΙΣΤΟΛΗ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗ



O
σο ο χρόνος μετράει αντίστροφα για
την τελική ευθεία των υποψηφίων
στο ΠΑΣΟΚ, τόσο μεγαλώνουν η κα-

χυποψία και ο εκνευρισμός. Ο προσδιορι-
σμός του αριθμού των εκλογικών κέντρων
όπου θα στηθούν οι κάλπες εξελίσσεται σε
ένα πεδίο σύγκρουσης μεταξύ των υποψη-
φίων και των εκπροσώπων τους. Προς το
παρόν καταβάλλονται μεγάλες προσπάθει-
ες για να μην ξεφύγει η κατάσταση, όπως

παραλίγο να συμβεί στις αρ-
χές της εβδομάδας.

Στη δίνη του κυκλώνα εί-
ναι τα μέλη της ΕΔΕΚΑΠ και
οι εκπρόσωποι των υποψη-
φίων. Από τη μία πλευρά φέ-
ρεται να είναι η πλευρά Αν-
δρουλάκη που, σύμφωνα με
τα αντίπαλα στρατόπεδα,

επιθυμεί να μην είναι πολύ απλωμένη η
εκλογική διαδικασία. Από την άλλη πλευρά,
όλοι θέλουν όσο το δυνατόν περισσότερα
εκλογικά κέντρα καθώς, όπως λένε, έτσι θα
διευκολυνθούν οι πολίτες και θα ενισχυθεί
η συμμετοχή.

«Στόχος η παρακώλυση ψηφοφόρων»
Χθες ήταν η σειρά της Άννας Διαμαντο-

πούλου να επισημάνει διά του εκπροσώπου
της στην επιτροπή καταστατικού του ΠΑΣΟΚ
την ανάγκη να αυξηθούν τα εκλογικά τμή-
ματα. Στην επιστολή προς την πρόεδρο της
Επιτροπής αναφέρει: «Σχεδόν το σύνολο
των προτάσεων των νομαρχιακών επιτρο-
πών δεν προτείνει και δεν προκρίνει την
επαύξηση των εκλογικών τμημάτων ώστε
να διευκολυνθούν η προσέλευση των πολι-
τών και η διεύρυνση της εκλογικής βάσης
και της επιρροής του Κινήματός μας, όπως
από όλους τους υποψηφίους διατυμπανίζε-
ται ότι δήθεν είναι ο στόχος μας, παρά αντι-
θέτως, αποδεδειγμένα, στοχεύει να παρα-
κωλύσει και εμποδίσει την αθρόα συμμετο-
χή των ενδιαφερόμενων συμπολιτών μας,
ιδίως σε περιοχές που κατά την κρίση τους ο
υποψήφιος της αρεσκείας τους δεν παρου-
σιάζεται ιδιαίτερα ισχυρός, ώστε το κίνημα
να παραμείνει ένα κλειστό και ευκόλως
ελεγχόμενο κόμμα. Χαρακτηριστικό παρά-
δειγμα αποτελεί ο Βόρειος Τομέας της Αθή-
νας, όπου σε σύνολο 14 δήμων προτάθηκε
μείωση καλπών-εκλογικών τμημάτων σε 8
εξ αυτών και να παραμείνει ο ίδιος αριθμός
στους υπόλοιπους πλην ενός!».

Στη συνέχεια η κυρία Διαμαντοπούλου
προτείνει «να μην αφαιρεθεί κανένα εκλο-
γικό τμήμα-κάλπη από κανέναν δήμο, ούτε
να υπάρξει δήμος χωρίς εκλογικό τμήμα σε
όλη την επικράτεια. Να προσαυξηθούν οι
κάλπες στα εκλογικά κέντρα των πρωτευου-
σών των νομών κατά μία, όπως και όπου ο
αριθμός των ψηφισάντων ανά κάλπη υπερ-
βαίνει ή προσεγγίζει τους 500. Να προστε-

θεί σε όλους τους δήμους της Περιφέρειας
Αττικής ένα εκλογικό τμήμα και να προστε-
θούν πέντε νέα εκλογικά κέντρα σε απόλυτα
κομβικά και εύκολα προσβάσιμα σημεία».

Βολές κατά του Χάρη Δούκα εξαπέλυσε ο
Παύλος Γερουλάνος στον ΣΚΑΪ. Ερωτηθείς
γιατί είναι απαραίτητο ο νέος πρόεδρος του
ΠΑΣΟΚ να είναι και βουλευτής απάντησε:
«Οι μεγάλες μάχες που έχουμε μπροστά
μας θα δοθούν στη Βουλή. Η σύγκριση των
ηγετών θα γίνει στη Βουλή. Έτσι δουλεύει το
πολιτικό μας σύστημα… Το δοκιμάσαμε στο
ΠΑΣΟΚ (σ.σ.: να μην είναι ο πρόεδρος βου-
λευτής). Είδατε πόσο γρήγορα εξατμίστη-
καν τα πρώτα κέρδη που είχαμε από την
εκλογή του νέου προέδρου. Είχαμε φτάσει
στο 18%, πέσαμε πολύ γρήγορα στο 12%. Δεί-
τε τη ζημιά που έγινε στον ΣΥΡΙΖΑ. Εγώ δεν
θέλω να ξαναδώ το ΠΑΣΟΚ να περνάει τέ-
τοια περιπέτεια. Είχα διαφορετική άποψη. Η
εμπειρία μάς δείχνει έναν άλλον δρόμο».

«Κρυφές ατζέντες»
Ο Μιχάλης Κατρίνης, μιλώντας σε συγκέν-

τρωση στου Ζωγράφου, ανέφερε ότι στις
εκλογές της 6ης Οκτωβρίου συγκρούονται
συγκεκριμένες αντιλήψεις: «Είναι η αντίλη-
ψη που λέει ότι όλα πάνε καλά, ότι δεν χρει-
άζεται να αλλάξει τίποτα, ότι το ΠΑΣΟΚ είναι
καλά με αυτά τα ποσοστά του 12%, του 14%
αφού ανεβαίνει αργά… Είναι η αντίληψη
που στηρίζεται σε κρυφές ατζέντες… Είναι η
αντίληψη της σιωπής και του τίποτα».

Από τη Νέα Ιωνία ο Νίκος Ανδρουλάκης
αναφέρθηκε σε δημοσκόπηση που απο-
τυπώνει στο 16% την εκλογική επιρροή
του ΠΑΣΟΚ λέγοντας με νόημα: «Στέλνω

ένα μήνυμα σε όσους υποτιμούν τον κόπο
και τον αγώνα των τελευταίων δυόμισι χρό-
νων. Ένα μήνυμα στους κήρυκες της απα-
ξίωσης: Δεν μπορεί να μην πετύχαμε τίποτα
-όπως λένε- και ξαφνικά το ΠΑΣΟΚ από τα
μονοψήφια ποσοστά να έχει φτάσει ένα βή-
μα πριν από την κυβερνητική τροχιά».

Μέσω του Χ απάντησε η Νάντια Γιαννακο-
πούλου: «Το 16% δεν είναι ετεροχρονισμένο
bonus για τις επιδόσεις μας στις ευρωεκλο-
γές, αλλά αποτέλεσμα της διαδικασίας που
ανοίξαμε αμέσως μετά. Μια διαδικασία για
την οποία κάποιοι δεν χάνουν ευκαιρία να
μας κατηγορούν, αλλά, όπως φαίνεται, έφε-
ρε ελπίδα στους δημοκρατικούς πολίτες».
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του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου
aantonopoulos10@gmail.com 

ΠΑΣΟΚ

Φουντώνει ο καβγάς
για το πού θα στηθούν
οι «πράσινες» κάλπες

Η Άννα Διαμαντοπούλου 
καταγγέλλει επιλεκτική μείωση
των εκλογικών κέντρων που 
θα στηθούν για την ανάδειξη 
του νέου πρόεδρου - Κόντρα 
Γιαννακοπούλου με Ανδρουλάκη
για τις επιδόσεις στα γκάλοπ

Βολές σε Ανδρουλάκη από τον εκπρόσωπο
του Δούκα: «Να τα λέμε σωστά, Νίκο μου»

Μπορεί πάντως σε επίπεδο «πρωταγωνιστών» να διατηρείται ένα επίπεδο στην
πολιτική αντιπαράθεση, οι εκπρόσωποί τους όμως στις κομματικές επιτροπές
«ανεβαίνουν στα κεραμίδια». Με ανάρτησή του στο FB ο Μαρίνος Σκανδάμης, εκ-
πρόσωπος του Χάρη Δούκα στο ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ και ειδικά στην ΕΔΕΚΑΠ που έχει
αναλάβει όλη την εκλογική διαδικασία, ασκεί κριτική στον Νίκο
Ανδρουλάκη για το πώς ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ αντιλαμβάνε-
ται το κόμμα και την εκλογή του Δούκα στην Αθήνα. 

Ειδικότερα σημειώνει: «Ο Νίκος Ανδρουλάκης απάντη-
σε στη μομφή του Χάρη Δούκα για κλειστό κόμμα λέγον-
τας: “Και επειδή ακούω τα περί κλειστού κόμματος -και
από τον κ. Δούκα-, θέλω να ξέρετε ότι έδωσα τόσες ευκαι-
ρίες σε νέους ανθρώπους, που αν υπήρχε κλειστό κόμμα, ο
κ. Δούκας δεν θα ήταν δήμαρχος...”. Νομίζω, δεν καταλαβαι-
νόμαστε. Κλειστό κόμμα είναι το κόμμα που δεν επιτρέπει τη συμ-
μετοχή στη βάση του, που αποφασίζει σε έναν στενό κύκλο προσώπων, που δεν συ-
νεδριάζει η Κεντρική Επιτροπή του ή το Πολιτικό Συμβούλιό του, που οι βουλευτές
του δεν βλέπουν συστηματικά τον πρόεδρό τους. Έτσι περπάτησε μέχρι τώρα το
κόμμα. Κλειστά. Το να ανακοινώνει το ΠΑΣΟΚ-Κίνημα Αλλαγής, που μέχρι σήμερα
δεν έχει Τομέα Αυτοδιοίκησης, την υποψηφιότητα του Χάρη Δούκα για τον Δήμο
Αθηναίων στις 3 Αυγούστου, δηλαδή δύο μήνες πριν από τις εκλογές, στην καρδιά
του καλοκαιριού και με τους Αθηναίους δημότες απόντες από την Αθήνα, δεν ση-
μαίνει ότι ο Νίκος Ανδρουλάκης έδωσε κάποια μεγαλόψυχη ευκαιρία στον Χάρη
Δούκα. Απλώς ο Δούκας ανέλαβε μια αποστολή αυτοκτονίας, την οποία μετέτρεψε
σε εκλογικό θρίαμβο. Να τα λέμε σωστά, Νίκο μου».
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Πλώρη… και για 4η φρεγάτα Belh@rra 
Τ

ο Πολεμικό Ναυτικό επιτέλους λαμβάνει
τις πιο ισχυρές τονωτικές ενέσεις. Με τις
εθνικές και συμμαχικές υποχρεώσεις

να αυξάνονται συνεχώς, απαιτώντας πανίσχυ-
ρες μονάδες επιφανείας ακόμα και χιλιάδες
μίλια από το «φυσικό πεδίο δράσης» του Αιγαί-
ου και της Ανατολικής Μεσογείου, πολιτική και

στρατιωτική ηγεσία αντιλαμ-
βάνονται πως η συνεχής ενί-
σχυση είναι μονόδρομος. 

Την ημέρα που η δεύτερη
Belh@rra, η F 602 «Νέαρ-
χος», έπεφτε στο νερό, ο
υπουργός Άμυνας φρόντιζε
να ρίξει δύο εξοπλιστικές…
τορπίλες, ανακοινώνοντας

την πρόθεση απόκτησης τέταρτης φρεγάτας
Belh@rra, αλλά και πανίσχυρων πυραύλων
Scalp Naval, που θα ενσωματωθούν στο
οπλοστάσιο των καινούργιων ελληνικών πο-
λεμικών πλοίων, αναβαθμίζοντας σε τεράστιο
βαθμό τις δυνατότητές τους. H θετική εισήγη-
ση του Ναυτικού Επιτελείου σε συνδυασμό με
την «κλειδωμένη τιμή» στο 1 δισ. ευρώ, όσο δη-
λαδή κόστισε καθεμιά από τις πρώτες τρεις μα-
ζί με τα όπλα τους, φαίνεται ότι ήταν σημαντικοί
παράγοντες, ώστε να ληφθεί η σχετική απόφα-
ση για την ενίσχυση του Ελληνικού Στόλου.

Δένδιας: «Ισχυροποιούμε 
περισσότερο το ΠΝ»

«Έχω τη χαρά να ανακοινώσω σήμερα την
πρόθεση της Ελλάδας να ξεκινήσει διαπραγ-
ματεύσεις με στόχο να αποκτήσει μια ακόμη
φρεγάτα, την τέταρτη του ίδιου τύπου. Που θα
έρθει να προστεθεί στον “Κίμωνα”, στον “Νέαρ-
χο” και τον “Φορμίωνα”. Ισχυροποιώντας έτσι
ακόμη περισσότερο το Πολεμικό μας Ναυτι-
κό», τόνισε ο Νίκος Δένδιας. 

Ειδικότερα, ο Ν. Δένδιας τόνισε ότι η καθέλ-
κυση της φρεγάτας «Νέαρχος» αποτελεί ακό-
μη έναν σημαντικό σταθμό για το Πολεμικό
Ναυτικό μας και τις Ένοπλες Δυνάμεις της χώ-
ρας. Ένα ακόμη βήμα για την υλοποίηση της
ατζέντας «2030». Επιβεβαιώνει την ισχυρή
βούληση και προσήλωση της κυβέρνησης Μη-
τσοτάκη στην ενίσχυση της εθνικής άμυνας.
Υπηρετεί τον στόχο και τη σταθερή δέσμευση
του συνόλου του πολιτικού συστήματος: τη δια-
σφάλιση της εθνικής κυριαρχίας, της ασφάλει-
ας και τις συνθήκες προόδου και ευημερίας
της χώρας και του ελληνικού λαού.

Μάλιστα, ο υπουργός Άμυνας υπογράμμισε
ότι «παράγοντα ισχύος θα αποτελούν και τα νέα
προηγμένα στρατηγικά όπλα των νέων φρεγα-
τών. Η “Νέαρχος”, όπως η “Φορμίων” και η τέ-
ταρτη φρεγάτα, ενσωματώνουν τεχνολογίες
που παρέχουν νέες δυνατότητες στο οπλοστά-
σιό τους. Οι φρεγάτες αυτές θα έχουν τη δυνα-

τότητα να φέρουν τον πύραυλο Scalp Naval,
ίσως τον πιο προηγμένο πύραυλο κρουζ, που
μπορεί να πλήττει στόχους στρατηγικής σημα-
σίας σε μεγάλες αποστάσεις (άνω των 1.000
χλμ) και με μεγάλη ακρίβεια».

Καταλήγοντας ο κ. Δένδιας τόνισε εκ νέου ότι
στόχος της Ελλάδας πλέον είναι να μην αγορά-
ζει απλά όπλα από το ράφι, αλλά να συμμετέχει
με αυξημένο ποσοστό στη συμπαραγωγή των
αμυντικών συστημάτων που προμηθεύεται.

Μητσοτάκης: «Αδιαπραγμάτευτη 
η θωράκιση της πατρίδας»

Με ανάρτησή του στα μέσα κοινωνικής δι-
κτύωσης, ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσο-
τάκης τόνισε τη σημασία της απόκτησης της

τέταρτης φρεγάτας Belh@rra. «Καθώς η χώ-
ρα μας ετοιμάζεται να υποδεχθεί την πρώτη
φρεγάτα Belh@rra και την ημέρα που στα
ναυπηγεία της Naval Group στη Λοριάν κα-
θελκύεται η δεύτερη ενώ κατασκευάζεται η
τρίτη, ξεκινούν οι διαδικασίες για την προμή-
θεια και τέταρτου σκάφους αυτού του τύπου.
Γίνεται, έτσι, πράξη το μεγάλο πρόγραμμα ενί-
σχυσης των Ενόπλων Δυνάμεων που εξαρχής
είχα προσωπικά εξαγγείλει. Η δαπάνη της νέ-
ας αγοράς έχει προϋπολογιστεί κατά τρόπο
που δεν διαταράσσει τη δημοσιονομική μας
συνέπεια. Κρίθηκε, ωστόσο, απαραίτητη
αφού η θωράκιση της πατρίδας αποτελεί
αδιαπραγμάτευτη προτεραιότητα. Η Ελλάδα
όλο και πιο ισχυρή».

Στο νερό και η «Νέαρχος»
Ημέρα ορόσημο για το Πολεμικό μας Ναυτι-

κό αποτελεί πλέον η 19η Σεπτεμβρίου 2024, με
τη δεύτερη ελληνική φρεγάτα FDI Belh@rra να
πέφτει στο νερό και να ετοιμάζεται πλέον για
τις δοκιμές εν όρμω.  Παρουσία του υπουργού
Εθνικής Άμυνας Νίκου Δένδια και του αρχη-
γού ΓΕΝ, αντιναυάρχου Δημητρίου-Ελευθέ-
ριου Κατάρα, πραγματοποιήθηκε στη Λοριάν
της Γαλλίας η τελετή καθέλκυσης της F-602
«Νέαρχος», σηματοδοτώντας την έναρξη του
νέου κύκλου ναυπήγησης για την κορυφαία
ελληνική φρεγάτα. 

Οι Γάλλοι φρόντισαν να ξεναγήσουν τον Έλ-
ληνα υπουργό στα υπό κατασκευή μέρη του
πλοίου, ενημερώνοντάς τον τόσο για τις δυνα-
τότητες της πλήρως ψηφιακής φρεγάτας όσο
και για το χρονοδιάγραμμα της ναυπήγησης
και της παραλαβής. 

Η δεύτερη FDI HN, που φέρει το όνομα του
ναυάρχου του Μεγάλου Αλεξάνδρου που
έπλευσε στον Περσικό Κόλπο, βγήκε πλέον
από τη ναυπηγική της κλίνη και θα συνεχίσει τη
ναυπηγική της πορεία στα νερά του ποταμού
Σκορφ της Βρετάνης, με τα συνεργεία της Na-
val Group να μην αφήνουν μέρα χαμένη, εντυ-
πωσιάζοντας με την προσπάθεια τήρησης των
χρονοδιαγραμμάτων, αλλά και την καινοτόμο
ναυπηγική τακτική.

Το χρονοδιάγραμμα
Οι δοκιμές της φρεγάτας «Νέαρχος» θα

διαρκέσουν περίπου μέχρι τις αρχές του επό-
μενου καλοκαιριού. Ακολουθώντας την πορεία
της φρεγάτας «Κίμων», θα βγει με τη σειρά της
για δοκιμές εν πλω και σε περίπου 14 μήνες
από τώρα θα χαράξει πορεία για τον ναύσταθμο
Σαλαμίνας.  Η εικόνα της φρεγάτας «Νέαρχος»
στο ναυπηγείο της Λοριάν επιβεβαιώνει το
πλάνο των Γάλλων, οι οποίοι «τρέχουν» παράλ-
ληλα και τη ναυπήγηση της πρώτης ελληνικής
FDI, της F 601 «Κίμων», που ξεκινά σταδιακά
τις απαιτητικές δοκιμές εν πλω. Στόχος, να
έχουν ολοκληρωθεί μέχρι τις αρχές του νέου
έτους, ώστε το πλοίο να λάβει τις τελικές πινε-
λιές και να ξεκινήσει το ταξίδι του για την Ελλά-
δα. Σύμφωνα με το χρονοδιάγραμμα, τον Μάρ-
τιο η πρώτη ελληνική Belh@rra θα καταπλεύ-
σει στον ναύσταθμο Σαλαμίνας. 

Στο μεταξύ, στη δεξαμενή ναυπήγησης της
Naval Group, η τρίτη ελληνική Belh@rra, η F
603 «Φορμίων», παίρνει σταδιακά μορφή, με
τις εκτιμήσεις να θέλουν την τρίτη ελληνική
Belh@rra να φτάνει στην Ελλάδα τον Οκτώβριο
του 2027. Σε δύο χρόνια δηλαδή, το Πολεμικό
μας Ναυτικό θα έχει στη φαρέτρα του τις καλύ-
τερες φρεγάτες παγκοσμίως, με τις δύο μάλι-
στα να έχουν γράψει ήδη τις πρώτες σελίδες
στο ημερολόγιο καταστρώματος. 

«Ξεκινούν οι διαδικασίες για την προμήθεια και τέταρτου σκάφους.
Γίνεται, έτσι, πράξη το μεγάλο πρόγραμμα ενίσχυσης 

των Ενόπλων Δυνάμεων που εξαρχής είχα προσωπικά εξαγγείλει»,
δήλωσε ο πρωθυπουργός 

Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος
skoularb@gmail.com



Μ
ε διπλωματικό «όπλο» τη θέση της
Ελλάδας ως μη μόνιμου μέλους του
Συμβουλίου Ασφαλείας του ΟΗΕ, ο

υπουργός Εξωτερικών Γιώργος Γερα-
πετρίτης μεταβαίνει στη Νέα Υόρκη αύ-
ριο, προκειμένου να συμμετάσχει στις
εργασίες της εβδομάδας υψηλού επι-
πέδου της 79ης Γενικής Συνέλευσης
του Οργανισμού Ηνωμένων Εθνών. 

Καθώς επικεφαλής της ελληνικής
αποστολής θα είναι ο πρωθυπουργός,
ο κ. Γεραπετρίτης έχει κανονίσει συναντήσεις
με ομολόγους τους, άνω των 40 τον αριθμό,
υψηλού επιπέδου και επαφές με υπουργούς
Εξωτερικών από την Ευρώπη, τη Μέση Ανα-
τολή, την Ασία, την Αφρική, την Κεντρική και
Λατινική Αμερική, καθώς και με υψηλόβαθ-
μους αξιωματούχους του ΟΗΕ και περιφε-
ρειακών οργανισμών. 

Σύμφωνα με σχετική ανακοίνωση του
υπουργείου Εξωτερικών, στο επίκεντρο των
επαφών του κ. Γεραπετρίτη θα είναι οι παγ-
κόσμιες προκλήσεις, καθώς και οι περιφε-
ρειακές κρίσεις, ιδίως στη Μέση Ανατολή,
την Ουκρανία και την Υποσαχάρια Αφρική.

Σε δείπνο με τον Μπλίνκεν
Ο κ. Γεραπετρίτης θα συναντηθεί, μεταξύ

άλλων, με τον γενικό γραμματέα του Αραβι-
κού Συνδέσμου Αχμέντ Αμπούλ Γκέιτ, την
πρόεδρο της Διεθνούς Επιτροπής Ερυθρού
Σταυρού Μιρχάνα Σπολτζάρικ Εγκέ, τον γενι-
κό επίτροπο της UNRWA Φίλιπ Λαζαρίνι, κα-
θώς και την ειδική εκπρόσωπο του γενικού
γραμματέα των Ηνωμένων Εθνών για τα Παι-
διά και τις Ένοπλες Συγκρούσεις, Βιρτζίνια
Γκάμπα. Ο υπουργός Εξωτερικών θα παρα-
καθίσει στο Διατλαντικό Δείπνο που διοργα-
νώνει ο Αμερικανός ομόλογός του Άντονι
Μπλίνκεν, παρουσία των υπουργών Εξωτερι-
κών της Βορειοατλαντικής Συμμαχίας. Θα

έχει ενδιαφέρον αν υπάρξει ευκαιρία για ένα
σύντομο τετ α τετ με τον επικεφαλής της αμε-
ρικανικής διπλωματίας. 

Ο κ. Γεραπετρίτης θα συμμετάσχει,
επίσης, σε τριμερείς συναντήσεις των
υπουργών Εξωτερικών Ελλάδας-Κύ-
πρου-Αιγύπτου και Ελλάδας-Κύ-
πρου-Ιορδανίας. Οι επαφές στέλνουν
ένα έμμεσο μήνυμα στην Τουρκία ως

συμμαχίες που αποτελούν πυλώνα
σταθερότητας στην ευρύτερη περιοχή.

Θα παραστεί, επίσης, σε Δείπνο Εργασίας
Υπουργικού Επιπέδου για τη Μέση Ανατολή
και σε Υπουργική Συνάντηση με αντικείμενο
την κατάσταση στη Γάζα και το Παλαιστινιακό
Ζήτημα.

Σε συνεδρίαση 
του Συμβουλίου Ασφαλείας

Στο πλαίσιο των εργασιών της 79ης Γενικής
Συνέλευσης, ο υπουργός Εξωτερικών θα λά-
βει μέρος στη συνάντηση των υπουργών
Εξωτερικών των κρατών μελών της Ευρω-
παϊκής Ένωσης, στο πρόγευμα εργασίας
υπουργικού επιπέδου της Ομάδας Φίλων
Δυτικών Βαλκανίων, παρουσία των υπουρ-
γών Εξωτερικών των χωρών των Δυτικών
Βαλκανίων, στην τετραμερή συνάντηση Ελ-
λάδας, Ρουμανίας, Κροατίας, Βουλγαρίας,
καθώς και σε συνάντηση των υπουργών
Εξωτερικών της Διαδικασίας Συνεργασίας
Νοτιοανατολικής Ευρώπης.

Η θητεία της Ελλάδας στο Συμβούλιο
Ασφαλείας ξεκινά την 1η Ιανουαρίου 2025,
ωστόσο από την 1η Οκτωβρίου 2024 η χώρα
μας θα συμμετέχει στις συνεδριάσεις του
Συμβουλίου με καθεστώς παρατηρητή. Στο
πλαίσιο αυτό, ο κ. Γεραπετρίτης θα συμμετά-
σχει σε συνεδρίαση υψηλού επιπέδου του
Συμβουλίου Ασφαλείας σχετικά με τη διατή-
ρηση της διεθνούς ειρήνης και ασφάλειας,

σε συνάντηση υπουργικού επιπέδου των νε-
οεκλεγέντων μελών του Συμβουλίου Ασφα-
λείας καθώς και σε εκδήλωση υπουργικού
επιπέδου εκλεγμένων και νεοεκλεγέντων
μελών του Συμβουλίου Ασφαλείας. Ο υπουρ-

γός Εξωτερικών, τέλος, θα συμμετάσχει σε
συναντήσεις που ο Κυριάκος Μητσοτάκης θα
πραγματοποιήσει με ξένους ηγέτες στο πλαί-
σιο της Γενικής Συνέλευσης του Οργανισμού
Ηνωμένων Εθνών.
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Με φορτωμένο πρόγραμμα από αύριο στις ΗΠΑ 
ο υπουργός Εξωτερικών για την 79η Σύνοδο του ΟΗΕ - 
Με ποιους θα συνομιλήσει και τι περιέχει η ατζέντα του

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

Στη Νέα Υόρκη 
με πάνω από 

40 συναντήσεις 
υψηλού επιπέδου

ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ
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Η
κλιματική αλλαγή εξελίσσεται σε μια από τις με-
γαλύτερες προκλήσεις του 21ου αιώνα, επηρεά-
ζοντας τόσο τη φύση όσο και την ανθρώπινη δρα-

στηριότητα. Ένας από τους κλάδους που βρίσκονται άμεσα
στο επίκεντρο αυτών των αλλαγών είναι η υδατοκαλλιέρ-
γεια και συγκεκριμένα η ιχθυοκαλλιέργεια. Με πάνω από
το 50% των ψαριών που καταναλώνονται παγκοσμίως να
προέρχεται από ιχθυοκαλλιέργειες, η βιωσιμότητα και η
παραγωγικότητα αυτού του τομέα είναι ζωτικής σημασίας
για τη διατροφική ασφάλεια και την οικονομία πολλών χω-
ρών. Ωστόσο, η κλιματική αλλαγή θέτει σοβαρές προκλή-
σεις για το μέλλον της παραγωγής ψαριών.

Μια από τις πιο άμεσες επιπτώσεις της κλιματικής αλ-
λαγής είναι η αύξηση της θερμοκρασίας των υδάτων. Τα
ωκεάνια ρεύματα και οι θερμοκρασίες των θαλασσών με-
ταβάλλονται, επηρεάζοντας δραστικά τα οικοσυστήματα
όπου εκτρέφονται ψάρια. Η άνοδος της θερμοκρασίας
μπορεί να έχει σοβαρές συνέπειες για τα ψάρια, ιδιαίτερα
για τα είδη που ευδοκιμούν σε ψυχρότερες συνθήκες. Οι
ιχθυοκαλλιεργητές ενδέχεται να χρειαστεί να μεταφέ-
ρουν τις μονάδες τους σε νέες τοποθεσίες όπου οι συνθή-
κες παραμένουν κατάλληλες για την ανάπτυξη των ψα-
ριών. Αυτή η διαδικασία ωστόσο είναι συχνά δύσκολη και
δαπανηρή.

Η οξίνιση των ωκεανών είναι ένα φαινόμενο που συνδέ-
εται άμεσα με την αύξηση του διοξειδίου του άνθρακα
στην ατμόσφαιρα. Όσο περισσότερο CO2 απορροφούν οι
ωκεανοί τόσο μειώνεται το pH των υδάτων καθιστώντας τα
πιο όξινα. Η οξίνιση επηρεάζει κυρίως οργανισμούς με
ασβεστολιθικούς σκελετούς, όπως τα οστρακοειδή αλλά
και τα ψάρια. Τα όξινα ύδατα δυσκολεύουν τα ψάρια να
διατηρήσουν την ισορροπία τους και να προσαρμοστούν
στις νέες συνθήκες. Αυτά τα υδάτινα οικοσυστήματα γί-
νονται πιο ευάλωτα σε ασθένειες επηρεάζοντας άμεσα την
παραγωγικότητα των ιχθυοκαλλιεργειών. Η οξί-
νιση επηρεάζει αρνητικά τις φυσιολογικές διερ-
γασίες των ψαριών καθυστερώντας την ανάπτυ-
ξή τους. Αυτό μπορεί να έχει μακροπρόθεσμες
επιπτώσεις στα αποθέματα ψαριών και την πα-
ραγωγικότητα του κλάδου. Τα οστρακοειδή,
όπως τα μύδια και τα στρείδια, είναι ιδιαίτερα
ευάλωτα στην οξίνιση των ωκεανών. Τα κελύφη
τους διαλύονται πιο εύκολα μειώνοντας τη δυ-
νατότητά τους να επιβιώσουν και να αναπτυχ-
θούν σε πιο όξινα περιβάλλοντα. Αυτό μπορεί να
έχει σοβαρές οικονομικές συνέπειες για τις πε-
ριοχές που βασίζονται στην παραγωγή τους.

Η κλιματική αλλαγή, εκτός από την αύξηση
της θερμοκρασίας και την οξίνιση των ωκεανών,
έχει επίσης ως αποτέλεσμα τη μείωση των επι-
πέδων οξυγόνου στα υδάτινα οικοσυστήματα.
Αυτό το φαινόμενο οδηγεί στη δημιουργία νε-
κρών ζωνών, περιοχών όπου το οξυγόνο είναι
τόσο περιορισμένο που δεν μπορεί να υποστη-
ρίξει τη ζωή των ψαριών.

Οι περιοχές αυτές επεκτείνονται με ανησυχη-
τικούς ρυθμούς καταστρέφοντας τα τοπικά οι-
κοσυστήματα. Τα ψάρια που καλλιεργούνται σε
τέτοιες περιοχές αντιμετωπίζουν μαζικούς θανάτους προ-
καλώντας τεράστιες οικονομικές απώλειες. Όσο περισσό-
τερες περιοχές γίνονται ακατάλληλες για την επιβίωση των
θαλάσσιων ειδών, τόσο μειώνεται η βιοποικιλότητα στα
θαλάσσια οικοσυστήματα. Αυτό έχει άμεσο αντίκτυπο στη

σταθερότητα και τη βιωσιμότητα των ιχθυοκαλλιεργειών.
Οι αλλαγές στις θερμοκρασίες και στις συνθήκες των

υδάτων δημιουργούν ευνοϊκότερες συνθήκες για την ανά-
πτυξη παθογόνων και παρασίτων, τα οποία απειλούν την

υγεία των ψαριών στις μονάδες ιχθυοκαλλιέργει-
ας. Τα υψηλότερα επίπεδα θερμοκρασίας ενθαρ-
ρύνουν την εξάπλωση ασθενειών που προηγου-
μένως δεν αποτελούσαν πρόβλημα για τα εκτρε-
φόμενα ψάρια. Τα υψηλότερα επίπεδα θερμο-
κρασίας μειώνουν τη φυσική άμυνα των ψαριών
έναντι των ασθενειών καθιστώντας τα πιο ευάλω-
τα σε παθογόνα και παράσιτα.

Η κλιματική αλλαγή απαιτεί άμεσες λύσεις και
προσαρμογές από τις μονάδες ιχθυοκαλλιέργειας
για να διατηρηθεί η παραγωγή ψαριών στο μέλλον.
Η ανάπτυξη νέων τεχνολογιών, όπως η χρήση συ-
στημάτων τεχνητής νοημοσύνης για την παρακο-
λούθηση και τη διαχείριση των συνθηκών στις ιχ-
θυοκαλλιέργειες, μπορεί να βελτιώσει την ανθε-
κτικότητα του κλάδου. Τα κλειστά κυκλώματα πα-
ραγωγής και οι ενσωματωμένες υδατοκαλλιέργει-
ες είναι πρωτοποριακές λύσεις που μπορούν να
μειώσουν την έκθεση των ιχθυοκαλλιεργειών στις
εξωτερικές κλιματικές συνθήκες. Με τα κλειστά
κυκλώματα παραγωγής, οι μονάδες ιχθυοκαλ-
λιέργειας μπορούν να ελέγχουν πλήρως τις συν-
θήκες του νερού (θερμοκρασία, pH, οξυγόνο) δια-
σφαλίζοντας την ιδανική ανάπτυξη των ψαριών.

Η βιοασφάλεια στις ιχθυοκαλλιέργειες θα πρέπει να ενι-
σχυθεί για να αντιμετωπίσει τις αυξανόμενες απειλές από
παθογόνα και παράσιτα. Αυτό μπορεί να περιλαμβάνει αυ-
στηρότερους ελέγχους υγείας, καλύτερη παρακολούθηση
των νερών και χρήση φυσικών ή βιολογικών λύσεων για

την καταπολέμηση των παρασίτων. Η εκπαίδευση και η συ-
νεχής ενημέρωση των ιχθυοκαλλιεργητών σχετικά με τις
νέες τεχνολογίες και τις προσαρμογές που απαιτούνται για
τη βιώσιμη διαχείριση των καλλιεργειών τους είναι καθο-
ριστικής σημασίας. Οι παραγωγοί χρειάζονται τις γνώσεις
και τα εργαλεία για να προσαρμόσουν τις πρακτικές τους
στις μεταβαλλόμενες συνθήκες. 

Οι υδατοκαλλιέργειες εξαρτώνται σημαντικά από την
ενέργεια, τόσο για τη λειτουργία των συστημάτων καλλιέρ-
γειας όσο και για την επεξεργασία των προϊόντων. Η αύξη-
ση του κόστους της ενέργειας και η ανάγκη για μετάβαση
σε ανανεώσιμες πηγές ενέργειας λόγω της κλιματικής αλ-
λαγής θα δημιουργήσουν πρόσθετες πιέσεις στις μονάδες,
οι οποίες θα πρέπει να βρουν τρόπους να μειώσουν το
ενεργειακό τους αποτύπωμα. Οι βιώσιμες ιχθυοκαλλιέρ-
γειες μπορούν επίσης να χρησιμοποιούν εναλλακτικές
πηγές ενέργειας, όπως η ηλιακή και η αιολική, για τη μεί-
ωση του ανθρακικού αποτυπώματος. 

Η κλιματική αλλαγή έχει ήδη αρχίσει να θέτει σοβαρές
προκλήσεις για τις ιχθυοκαλλιέργειες, με τις συνέπειες να
γίνονται ολοένα και πιο εμφανείς. Η αύξηση της θερμο-
κρασίας των υδάτων, η οξίνιση των ωκεανών, η μείωση των
αποθεμάτων οξυγόνου και η εξάπλωση ασθενειών δημι-
ουργούν έναν ασταθή και δύσκολο περιβάλλον για την πα-
ραγωγή ψαριών. Ωστόσο, με σωστό σχεδιασμό και εφαρ-
μογή καινοτόμων και βιώσιμων λύσεων, οι μονάδες ιχθυο-
καλλιέργειας μπορούν να προσαρμοστούν στις νέες συν-
θήκες και να συνεχίσουν να αποτελούν μια σταθερή και
πολύτιμη πηγή διατροφής για τον παγκόσμιο πληθυσμό. Η
έρευνα, η τεχνολογική καινοτομία, η εκπαίδευση και η συ-
νεργασία με κρατικούς φορείς είναι τα κλειδιά για την αν-
τιμετώπιση αυτών των προκλήσεων, εξασφαλίζοντας μια
βιώσιμη και ανθεκτική παραγωγή ψαριών για το μέλλον.

του
Θοδωρή 

Αντωνίου
Διευθυντής μονάδας

εκτροφής ιχθύων

και του
Δημήτρη Πάφρα 

υποψήφιος
διδάκτωρ Θαλάσσιας

Η κλιματική αλλαγή και η μελλοντική παραγωγή
ψαριών - Ποιες προκλήσεις καλούνται να

αντιμετωπίσουν οι μονάδες υδατοκαλλιέργειας;
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Ο
πληθωρισμός είναι μια οικονομική έννοια, γνω-
στή ως ο κακός των ιδιωτικών αγορών. Ορίζεται
ως η μέση ποσοστιαία αύξηση των τιμών των αγα-

θών και των υπηρεσιών. Από την έναρξη του πολέμου Ου-
κρανίας-Ρωσίας, που ακολουθήθηκε από άλλα σημαντικά
οικονομικά και πολιτικά σοκ, οι διεθνείς αγορές έχουν δει
τεράστιες αυξήσεις στις τιμές της ενέργειας και των πρώ-
των υλών. Ωστόσο, όπως γνωρίζουμε, οι αυξήσεις των τι-
μών των πρώτων υλών και της ενέργειας μεταφράζονται
αμέσως σε αυξήσεις των τιμών όλων ή σχεδόν όλων των
ενδιάμεσων και τελικών αγαθών και ορισμένων υπηρε-
σιών. Έτσι, ο πληθωρισμός δεν αντανακλά τις αυξήσεις
στην πραγματική αξία των παραγόμενων προϊόντων, αλλά,

τις περισσότερες φορές, αντιπροσω-
πεύει μια αύξηση της ονομαστικής
αξίας.

Οι καταναλωτές σε όλο τον κόσμο
έχουν δει την πραγματική αξία των ει-
σοδημάτων τους να καταρρέει ως συ-
νέπεια των υψηλών, ενίοτε διψήφιων,
ρυθμών πληθωρισμού. Όπως μαθαί-
νουμε όλοι μας στο μάθημα των Αρ-
χών Οικονομικής Θεωρίας, και οι
υπόλοιποι στην πραγματική ζωή, ο
μισθός που κατατίθεται στον τραπεζι-
κό μας λογαριασμό κάθε μήνα, μέσω
της μισθοδοσίας, είναι απλώς ένας
αριθμός. Αυτό που μετρά την πραγ-
ματική αξία αυτού του μισθού είναι τι
μπορούμε πραγματικά να αγοράσου-
με με αυτόν. 

Με την αύξηση των τιμών των αγα-
θών και των υπηρεσιών, το καλάθι
των καταναλωτικών αγαθών που

μπορεί να αγοράσει ο καθένας μας συρρικνώνεται κάθε
μήνα. Στην πραγματικότητα αυτό σημαίνει ότι οι μισθοί μας
πετσοκόβονται κάθε μήνα. Τώρα μην ξεγελιέστε από τις
ειδήσεις για μειούμενα ποσοστά πληθωρισμού. Μειούμε-
νος πληθωρισμός σημαίνει ότι οι τιμές ΑΥΞΑΝΟΝΤΑΙ πιο
αργά από πριν. Δεν σημαίνει ότι οι τιμές μειώνονται. 

Πίσω στην εφαρμογή του πληθωρισμού στην πραγματι-
κή ζωή. Σε όλες τις καθημερινές μου δραστηριότητες, από
την οδήγηση μέχρι το κολύμπι και από τα ψώνια στο μανά-
βικο μέχρι τη διάλεξη στο πανεπιστήμιο, μέσα από όλους
τους διαφορετικούς μου ρόλους στην κοινωνία, δηλαδή
πολίτης, γυναίκα, μητέρα, καθηγήτρια, φίλη κ.λπ., έχω την
τάση να είμαι μάλλον περίεργη σχετικά με το τι συμβαίνει
γύρω μου. Η προσεκτική παρατήρηση της κοινωνίας είναι
στο DNA μου από μικρή ηλικία και διάφορα ερωτήματα
προκύπτουν πάντα στο μυαλό μου παρατηρώντας τον τρό-
πο με τον οποίο εμείς, οι άνθρωποι, συμπεριφερόμαστε
στο κοινωνικό πλαίσιο. 

Σε μια εποχή όπου αυτό που βλέπουμε είναι πιο σημαν-
τικό από αυτό που είναι, όπου οι συνδέσεις στα μέσα κοι-
νωνικής δικτύωσης παίζουν ισχυρότερο ρόλο από τις
πραγματικές ανθρώπινες σχέσεις και η ανθρώπινη αξία
καθορίζεται κυρίως μέσω χρηματικών μεγεθών, των θέ-
σεων και της εξουσίας που ο καθένας κατέχει, τα άτομα
μετατοπίζονται σε καθημερινές πρακτικές που ουσιαστικά

διαβρώνουν και τελικά καταστρέφουν τον κοινωνικό ιστό.

Αρκετές ατομικές συνήθειες ή κανόνες στο κοινωνικό
και ιδιωτικό φάσμα έχουν αλλάξει δραστικά (αν όχι κυριο-
λεκτικά δραματικά) τα τελευταία 10-20 χρόνια. Οι περισσό-
τερες από αυτές είναι φαινομενικά άσχετες μεταξύ τους.
Ωστόσο, μου ήρθε πρόσφατα στο μυαλό ότι πιθανώς όλες
(ή τουλάχιστον οι περισσότερες) μπορούν να περιγραφούν
από μια κοινή νοοτροπία ή να εμπίπτουν με διαφορετικό
τρόπο στον ίδιο τίτλο: πληθωρισμός. Παρακάτω θα προ-
σπαθήσω να επισημάνω μερικά παραδείγματα όπου ο
πληθωρισμός εμφανίζεται ως κοινωνικό φαινόμενο,
άσχετο με τον παραδοσιακό ορισμό του. 

1. Πληθωρισμός βαθμών. Όταν η δική μου γενιά πέρασε
από το γυμνάσιο και το λύκειο, τη δεκαετία του ’90, και αυ-
τό είναι κάτι που βίωσαν όλες οι προηγούμενες αλλά όχι οι
μεταγενέστερες γενιές, όλοι οι μαθητές λάμβαναν βαθ-
μούς εξαμήνου ή τετραμήνου για όλα τα μαθήματα. Οι
έλεγχοι παραδίδονταν στους γονείς μας, οι οποίοι συνή-
θως συναντιόντουσαν ξεχωριστά με κάθε καθηγητή, ο
οποίος δίδασκε ένα ή περισσότερα μαθήματα, και συζη-
τούσαν την πρόοδό μας, τις επιδόσεις μας, τη συνολική
συμπεριφορά και στάση μας και τους τομείς στους οποί-
ους θα μπορούσαμε να βελτιωθούμε. Κατά συνέπεια, ο
βαθμός που μας έδιναν σε κάθε μάθημα ταυτιζόταν σε με-

γάλο βαθμό με την προφορική επικοινωνία κατά τη διάρ-
κεια της διαβούλευσης μεταξύ γονέων και καθηγητών. 

Οι πρόσφατες συνήθειες, ωστόσο, φαίνεται να είναι ότι
οι γονείς θα υπαγορεύουν στους καθηγητές τούς βαθ-
μούς που «αξίζουν» τα παιδιά τους και όχι οι καθηγητές
να αξιολογούν την απόδοση των μαθητών. Οι γονείς φαί-
νεται ότι έχουν πλέον αποκτήσει κατά κάποιο τρόπο το δι-
καίωμα να «εκφοβίζουν» τους καθηγητές. Οι καθηγητές
φοβούνται και ως εκ τούτου απλώς κάνουν τους πάντες
ευτυχισμένους. Ζω σε μια πόλη, όπου οι περισσότεροι μα-
θητές αποφοιτούν από το λύκειο με σχεδόν άριστες βαθ-
μολογίες στους σχολικούς τους ελέγχους. Αυτό συμβαί-
νει ανεξάρτητα από την παρουσία τους, την επίδοση, τη
συμπεριφορά, τη στάση, τη μελέτη, την προσπάθειά τους.
Αναρωτιέμαι, λοιπόν, τι αντανακλούν αυτοί οι βαθμοί; Αυ-
τός ο πληθωρισμός των βαθμών που υπάρχει σε ένα με-
γάλο μέρος των σχολείων μας υποτίθεται ότι είναι ενδει-
κτικός του πόσο καλά τα πάνε οι μαθητές στο σχολείο, πό-
ση δύναμη έχουν οι γονείς πάνω στους καθηγητές, ή το
πόσο έχει χάσει την αξία του αυτό το σύστημα αξιολόγη-
σης στο σύνολό του; 

2. Πληθωρισμός ομορφιάς. Σε ένα διαφορετικό θέμα, σε
μια πρόσφατη επίσκεψή μου σε μια από τις πλουσιότερες
πρωτεύουσες του κόσμου, παρατήρησα πώς οι γυναίκες

ΠΛΗΘΩΡΙΣΜOΣ
Μια πραγματικότητα που διαπερνά
όλους τους άξονες της ζωής μας

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

της
Μαρίνας 
Σελήνης 
Κατσαΐτη

Αναπληρώτρια
καθηγήτρια 

και πρόεδρος 
του Τμήματος

Περιφερειακής 
και Οικονομικής

Ανάπτυξης 
του Γεωπονικού
Πανεπιστημίου

Αθηνών
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έχουν ομογενοποιήσει την εμφάνισή τους μέσω λίφτινγκ,
μπότοξ, θεραπείας επαγωγής κολλαγόνου, φωτοανάπλασης,
ενέσιμων πληρωτικών ουσιών και εκατομμυρίων άλλων
επεμβάσεων. Περπατώντας σε ένα μεγάλο εμπορικό κέντρο,
δεν ήμουν σε θέση να δω διαφορές ανάμεσα στα πρόσωπα
των γυναικών που κοιτούσα. Όλες έμοιαζαν να έχουν τα ίδια
χείλη, την ίδια μύτη, τα ίδια μάγουλα. Μήπως, λοιπόν, όλες
πρέπει να δείχνουμε τέλειες τώρα; Μήπως πρέπει όλες να
δείχνουμε ψεύτικα τέλειες ή να δείχνουμε φυσικά οι εαυτοί
μας; Ντρεπόμαστε πραγματικά τόσο πολύ για το πώς είμαστε
στην πραγματικότητα ή είμαστε παγιδευμένες σε έναν ατελεί-
ωτο ανταγωνισμό, ο οποίος ουσιαστικά δεν θα μας κάνει να
δείχνουμε πιο όμορφες. Απλώς μας κάνει να δείχνουμε όλες
ίδιες (όπως ακριβώς οι παραπάνω τελειόφοιτοι μαθητές).

3. Πληθωρισμός της κοινωνικής αποδοχής και των φιλι-
κών σχέσεων. Ζούμε σε μια εποχή που η κοινωνική αποδοχή,
αν και εικονική και όχι αντιπροσωπευτική, έχει γίνει κατά κά-
ποιο τρόπο ένας τεράστιος παράγοντας που καθορίζει τις
αποφάσεις μας, τις πράξεις μας και τελικά τα επίπεδα ευτυ-
χίας μας. Όσο περισσότερη αποδοχή έχουμε από τους αν-
θρώπους γύρω μας, τόσο πιο ευτυχισμένοι φαινόμαστε. Οι
φιλίες και οι κοινωνικές σχέσεις έχουν μεταφερθεί ως επί το
πλείστον στο «διαδίκτυο» και ό,τι συμβαίνει εκεί, σε αυτόν
τον χώρο, αποδεικνύεται ότι έχει μεγαλύτερη σημασία από
ό,τι συμβαίνει εδώ κάτω. Η αύξηση της σημαντικότητας και
της αξίας των φίλων, των επαφών, των followers, των likes
που έχουμε εκεί πάνω, συχνά φτάνει να ακυρώνει τους φί-
λους, τους συγγενείς, τους αγαπημένους, τις αγκαλιές, τα τη-
λεφωνήματα, τις συναντήσεις για καφέ και τα γεύματα του
Σαββάτου εδώ κάτω, απλώς και μόνο επειδή κανείς δεν μπο-
ρεί να το χειροκροτήσει, να το εγκρίνει, να το θαυμάσει, να
κάνει like κοκ… Πώς λύνουμε λοιπόν αυτό το ζήτημα; Κά-
νουμε τα πάντα δημόσια, αναρτώντας τα στο διαδίκτυο. Και
τότε ΝΑΙ, αποκτούν αξία. Τότε λοιπόν όλοι είμαστε φίλοι
όλων, όλοι γουστάρουμε όλους, όλοι ακολουθούμε όλους,
και ο τρελός ανταγωνισμός φωτογραφιών, βίντεο, check in,
story κ.λπ. δημιουργεί ένα τρίτο είδος μη τιμολογιακού πλη-
θωρισμού στη ζωή μας, που μας καθορίζει βαθιά και μας
επηρεάζει καθοριστικά. Ακόμα έμμεσα μας αναγκάζει να εί-
μαστε όλοι ίδιοι.

Αυτός ο πολυδιάστατος πληθωρισμός ουσιαστικά μετατρέ-
πει τη ζωή μας σε μια χλιαρή σούπα, όπου δεν μπορεί να ανα-
γνωριστεί καμία ιδιαίτερη γεύση και κανένα συστατικό δεν
μπορεί να κατονομαστεί. Εκπληρώνει τον σκοπό της γεμίζον-
τας το στομάχι μας, χωρίς ωστόσο να επιτυγχάνει κανέναν
από τους κύριους σκοπούς της: να μας προσφέρει ευχαρί-
στηση, να μας κρατήσει ζεστούς, να μας δώσει θρεπτικά συ-
στατικά, να μας κάνει δυνατούς. 

Θα πρότεινα σε όλους μας να είμαστε πιο συνειδητοποι-
ημένοι σχετικά με το τι σκεφτόμαστε, τι κάνουμε και τι απο-
φασίζουμε. Θα πρότεινα να μην ακολουθούμε απλώς το ρεύ-
μα επειδή είναι δυνατό. Στο τέλος της ημέρας, μόνο τα νεκρά
ψάρια ακολουθούν το ρεύμα. Ίσως είναι καλύτερη ιδέα να
αντισταθούμε λίγο. Καθίστε. Σκεφτείτε. Το γεγονός ότι όλοι
το κάνουν δεν αποδεικνύει ότι είναι καλό. Απλώς αποδει-
κνύει ότι είναι εύκολο. Είναι αυτό ένα μέρος όπου κάποιος
ονειρεύεται να βρεθεί; Είναι αυτός ένας στόχος που κάποιος
φιλοδοξεί να πετύχει; Να πετύχει εύκολους στόχους; Όποιος
αξίζει να τον διαβάσει κανείς, να μιλήσει για αυτόν, να αποτε-
λέσει παράδειγμα σε αυτή τη ζωή, να εμπνευστεί από αυτόν,
δεν είναι ποτέ κάποιος που έχει πετύχει κάτι εύκολο.

Αντιπολίτευση για κλάματα
H

πολιτική σκηνή της Ελλάδας βρίσκεται
σε μια περίοδο κρίσης, με τον ΣΥΡΙΖΑ
και το ΠΑΣΟΚ να πασχίζουν να ανταπο-

κριθούν στις ανάγκες της εποχής, αδυνατώντας
να ανασυγκροτηθούν και να αποτελέσουν αξιόπι-
στες πολιτικές δυνάμεις στην αντιπολίτευση. Η
προοπτική ενός ισχυρού και αποτελεσματικού
αντιπολιτευτικού λόγου μοιάζει μακρινή, γεγο-
νός που δημιουργεί κενό στη δημοκρατική διαδι-
κασία και αφήνει ελεύθερο χώρο στην κυβέρνη-
ση της Νέας Δημοκρατίας να επικρατεί χωρίς ου-
σιαστικό αντίλογο.

Η κρίση ταυτότητας στον ΣΥΡΙΖΑ

Ο ΣΥΡΙΖΑ, που αποτελούσε τον πόλο
της κεντροαριστερής αντιπολίτευσης,
βρίσκεται σε μια περίοδο εσωτερικής
διάσπασης και πολιτικής ανασφάλειας. Η
πρόσφατη πρόταση μομφής δεν κατόρ-
θωσε να αποφέρει τα επιθυμητά αποτε-
λέσματα, καθώς έμοιαζε περισσότερο με
μια κίνηση πανικού παρά με μια καλά
σχεδιασμένη στρατηγική κριτικής προς
την κυβέρνηση. Η έλλειψη σαφούς ιδεο-
λογικής κατεύθυνσης και η απουσία ενός
ισχυρού ηγέτη που να μπορεί να συσπει-
ρώσει τα μέλη του κόμματος και να προ-
σφέρει μια νέα προοπτική στον ελληνικό
λαό κάνουν τον ΣΥΡΙΖΑ να δείχνει αποπροσανα-
τολισμένος.

Οι εσωτερικές συγκρούσεις και οι διχασμοί γύ-
ρω από τον ρόλο του Αλέξη Τσίπρα και της νέας
ηγεσίας έχουν αποδυναμώσει περαιτέρω το κόμ-
μα, προκαλώντας σύγχυση και αβεβαιότητα. Χω-
ρίς σαφή θέση απέναντι σε μείζονα θέματα, όπως
η οικονομία, η κοινωνική πρόνοια και τα εθνικά
ζητήματα, ο ΣΥΡΙΖΑ αδυνατεί να πείσει τους ψη-
φοφόρους ότι αποτελεί μια βιώσιμη εναλλακτική
απέναντι στην κυβέρνηση.

Το ΠΑΣΟΚ σε αδιέξοδο

Από την άλλη πλευρά, το ΠΑΣΟΚ, που κάποτε
αποτελούσε την κυρίαρχη δύναμη της Κεντροα-
ριστεράς, φαίνεται να έχει χάσει τη δυναμική του.
Παρά τις προσπάθειες του νέου ηγέτη, Νίκου Αν-
δρουλάκη, να αναζωογονήσει το κόμμα, το ΠΑ-
ΣΟΚ δεν καταφέρνει να ξεφύγει από τη σκιά του
παρελθόντος. Οι πολίτες ακόμα θυμούνται τα λά-
θη του ΠΑΣΟΚ στις δεκαετίες της εξουσίας του,
βλέπουν τις υποτιθέμενες προτάσεις του «σήμε-
ρα» με αποτέλεσμα το κόμμα να μην έχει κατορ-
θώσει να αναδείξει μια σύγχρονη και πειστική
πολιτική πρόταση.

Η πολιτική ατζέντα του ΠΑΣΟΚ παραμένει θολή
και ασαφής, χωρίς να δίνει συγκεκριμένες λύ-
σεις στα προβλήματα που αντιμετωπίζει η χώρα.
Η έλλειψη καινοτόμων ιδεών και ενός συγκροτη-
μένου σχεδίου ανάπτυξης οδηγεί το κόμμα σε

αδιέξοδο, καθιστώντας το ανίκανο να παίξει τον
ρόλο του ως αξιόλογη αντιπολίτευση.

Μια αντιπολίτευση χωρίς προσανατολισμό

Συνολικά, η αντιπολίτευση στην Ελλάδα πα-
ρουσιάζει εικόνα διάλυσης και αδυναμίας. Η έλ-
λειψη ενότητας, η ανεπάρκεια νέων ιδεών και η
απουσία σαφούς στρατηγικής καθιστούν τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ και το ΠΑΣΟΚ ανίκανους να ασκήσουν ου-
σιαστικό πολιτικό έλεγχο. Αντί να επικεντρώνον-
ται στα προβλήματα της χώρας και να προσφέ-
ρουν συγκεκριμένες λύσεις, τα κόμματα της αντι-
πολίτευσης αναλώνονται σε εσωτερικές διαμά-

χες και επιφανειακές επιθέσεις προς
την κυβέρνηση, που στερούνται βάθους
και ουσίας. Μάλιστα δεν είναι λίγες οι
φορές που έχουμε δει τα κόμματα αυτά
να καταψηφίζουν σχέδια νόμου που άλ-
λοτε στήριζαν.

Η αδυναμία τους να προσαρμοστούν
στις σύγχρονες προκλήσεις, να ανανε-
ώσουν τον πολιτικό τους λόγο και να
προσελκύσουν τους νέους ψηφοφό-
ρους τούς καθιστά αποκομμένους από
την κοινωνία. Το κενό που δημιουργεί
αυτή η έλλειψη αντιπολιτευτικής δύνα-
μης είναι ανησυχητικό για τη δημοκρα-

τική διαδικασία, καθώς η απουσία ενός σοβαρού
αντίλογου ενισχύει τον κίνδυνο του πολιτικού μο-
νοπωλίου.

Κυβέρνηση Μητσοτάκη: Ένα βήμα μπροστά

Μέσα σε αυτό το ασταθές πολιτικό σκηνικό, η
κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη είναι ο μο-
ναδικός σταθερός πόλος εξουσίας. Παρά τις
όποιες κριτικές έχει δεχτεί, η κυβέρνηση της Νέ-
ας Δημοκρατίας φαίνεται να διατηρεί την εμπι-
στοσύνη των πολιτών, καθώς προχωρά με συγκε-
κριμένα μέτρα και μεταρρυθμίσεις που αποσκο-
πούν στην οικονομική ανάκαμψη και τη βελτίωση
της καθημερινότητας.

Οι στρατηγικές κινήσεις της κυβέρνησης, ιδιαί-
τερα στον τομέα της υγείας, της παιδείας, της οι-
κονομίας, της ψηφιοποίησης, του Μεταναστευτι-
κού αλλά και της εξωτερικής πολιτικής, της
έχουν δώσει ένα συγκριτικό πλεονέκτημα απέ-
ναντι στην αδύναμη αντιπολίτευση. Αν και υπάρ-
χουν ακόμη πολλά που πρέπει να γίνουν, η Νέα
Δημοκρατία του Κυριάκου Μητσοτάκη έχει κατα-
φέρει να παραμείνει συνεπής στις υποσχέσεις
της και να οδηγήσει τη χώρα μπροστά, παρά τις
προκλήσεις της πανδημίας και της ενεργειακής
κρίσης.

Σε αντίθεση με την ανερμάτιστη και αποπροσα-
νατολισμένη αντιπολίτευση, η κυβέρνηση δείχνει
να έχει πλάνο και όραμα, γεγονός που την καθι-
στά κυρίαρχη στο πολιτικό σκηνικό.

τoυ
Βασίλη 

Γκουτμάχερ 

Επικοινωνιολόγος
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Σήμερα, η Ευρώπη ενωμένη επιδιώκει μια συμπεριλη-

πτική οικονομική ανάπτυξη, εστιάζοντας: 
• στη βιώσιμη ανταγωνιστικότητα
• στην οικονομική ασφάλεια
• στην ανοιχτή στρατηγική αυτονομία
• στον δίκαιο ανταγωνισμό.
Όλα τα παραπάνω αποτελούν πυλώνες ευημερίας. 
Το όραμα που ωθεί την Ευρώπη προς τα εμπρός είναι η

δημιουργία συνθηκών για την άνθηση των επιχειρήσεων,
την προστασία του περιβάλλοντος και ίσες ευκαιρίες επι-
τυχίας για όλους.

Η βιώσιμη ανταγωνιστικότητα θα πρέπει να διασφαλίζει
την παραγωγικότητα και τον οικολογικό χαρακτήρα των
επιχειρήσεων. 

Χάρη στην οικονομική ασφάλεια, η οικονομία μπορεί να
αντεπεξέρχεται στις προκλήσεις και να προστατεύσει τις
θέσεις εργασίας. 

Με την ανοιχτή στρατηγική αυτονομία, η Ευρώπη δεν εί-
ναι απλώς ανοιχτή στην επιχειρηματικότητα, αλλά διαμορ-
φώνει έναν καλύτερο, δικαιότερο κόσμο.

«Σε ευχαριστώ πολύ που βρίσκεσαι εδώ», τόνισε η πρό-
εδρος της ΕΕ κ. Φον ντερ Λάιεν, «για να παρουσιάσεις την
πολυαναμενόμενη έκθεσή σου για την ανταγωνιστικότητα
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Αγαπητέ Μάριο Ντράγκι, θεωρώ ότι είσαι το πλέον κα-
τάλληλο άτομο για να διεξαγάγει μια ενδελεχή ανάλυση
της ευρωπαϊκής ανταγωνιστικότητας και, φυσικά, των τρό-
πων βελτίωσής της. 

Τα πεπραγμένα σου μιλούν από μόνα τους, δεν χρειάζε-
σαι συστάσεις. 

Πέρυσι, σου ζήτησα να συντάξεις μια έκθεση για το μέλ-
λον της ευρωπαϊκής ανταγωνιστικότητας, με συστάσεις για
να αντιμετωπίσουμε τις εγχώριες οικονομικές προκλήσεις
και να κατακτήσουμε μια ισχυρότερη θέση σε έναν κόσμο
σκληρού οικονομικού ανταγωνισμού. 

Από τότε, το θέμα αυτό απέκτησε δυναμική, ιδίως χάρη
στην ώθηση των ηγετών της ΕΕ στο Ευρωπαϊκό Συμβούλιο. 

Πλέον υπάρχει ευρεία συναίνεση ότι το θέμα αυτό πρέ-
πει να είναι στην κορυφή των προτεραιοτήτων και στο επί-
κεντρο των δράσεών μας.

Καθ’ όλη τη φετινή χρονιά, αγαπητέ Μάριο Ντράγκι, εί-
χαμε τη χαρά να συναντιόμαστε πολύ συχνά και
να ανταλλάσσουμε απόψεις. Μοιραστήκαμε ανα-
λύσεις για την οικονομική κατάσταση και αρχίσα-
με να σχεδιάζουμε λύσεις. 

Η διαδικασία αυτή διευκολύνθηκε από τη συμ-
φωνία μας επί δύο θεμελιωδών αρχών. Πρώτον,
ο μόνος τρόπος να διασφαλίσουμε τη μακροπρό-
θεσμη ανταγωνιστικότητά μας είναι να απομα-
κρυνθούμε από τα ορυκτά καύσιμα και να στρα-
φούμε σε μια καθαρή, ανταγωνιστική και κυκλι-
κή οικονομία. Δεύτερον, οι προσπάθειές μας για
την ανταγωνιστικότητα πρέπει να συμβαδίζουν
με την αύξηση της ευημερίας των πάντων στην
Ευρώπη. Όλοι οι μετασχηματισμοί που θα θέσουμε σε κί-
νηση πρέπει να είναι δίκαιοι. 

Μπορούμε να βασιστούμε στο πολύ επιτυχημένο κοινω-
νικό μας μοντέλο: στην κοινωνική οικονομία της αγοράς.

Οι ανταλλαγές απόψεων των περασμένων μηνών βέβαια
εμπλούτισαν τις πολιτικές μου κατευθυντήριες γραμμές
και τα πορίσματά σου θα συνεχίσουν να εμπνέουν το έργο
μας κατά τους επόμενους μήνες και έτη. Επιτρέψατέ μου

να εμβαθύνω σύντομα στα ζητήματα αυτά και μετά δίνω
τον λόγο σε εσένα, αγαπητέ Μάριο.

Υπάρχουν τρία βασικά παραδείγματα στα οποία θα ήθε-
λα να εστιάσω.

Πρώτον, για να είμαστε ανταγωνιστικοί, πρέπει να κατα-
κτήσουμε την καθαρή και την ψηφιακή μετάβαση. Κατά

την πρώτη μου θητεία, όπως γνωρίζεις, θέσαμε τη
βάση για τη διττή αυτή μετάβαση. Τώρα ήρθε η
ώρα να την ολοκληρώσουμε. 

Πρέπει να στηρίξουμε τη βιομηχανία μας, ώστε
να φέρει σε πέρας την απανθρακοποίηση μέσω
της καινοτομίας και αυτό να το μετατρέψουμε σε
συγκριτικό μας πλεονέκτημα. 

Για αυτό, πρέπει να ενεργήσουμε με όλα τα κύ-
ρια μέσα που έχουμε στη διάθεσή μας: να μει-
ώσουμε τις τιμές της ενέργειας, να μοχλεύσουμε
δημόσιες και ιδιωτικές επενδύσεις, να βελτιώ-
σουμε το επιχειρηματικό περιβάλλον και να κα-
ταργήσουμε την περιττή γραφειοκρατία.

Δεύτερον, συμφωνούμε απόλυτα ότι χρειαζόμαστε πε-
ρισσότερες δεξιότητες, διότι οι τεχνολογίες δεν μπορούν
να πετύχουν περισσότερα από τους ανθρώπους που τις
σχεδιάζουν, παράγουν και χειρίζονται. Πρέπει να ενισχύ-
σουμε τις επενδύσεις στις δεξιότητες και να φέρουμε πε-
ρισσότερους ανθρώπους στην αγορά εργασίας εφοδια-
σμένους με τις δεξιότητες που χρειάζονται για την καθαρή
και την ψηφιακή μετάβαση.

Τέλος, ας μην ξεχνάμε ότι για να είμαστε ανταγωνιστικοί
πρέπει να είμαστε και ανθεκτικοί. 

Τα τελευταία χρόνια έχουμε περάσει πολλαπλούς κλυ-
δωνισμούς και εργαζόμαστε για να οικοδομήσουμε πιο
γερές αξιακές αλυσίδες της βιομηχανίας, ειδικά όσον
αφορά την ασφάλεια του εφοδιασμού. Εδώ, βασικές έν-
νοιες είναι, μεταξύ άλλων, η πρόσβαση στις κρίσιμες πρώ-
τες ύλες και σε ουσιώδη συστατικά μέρη, καθώς και τα
ισχυρά ενεργειακά και ψηφιακά δίκτυα. 

Το ισχυρό ευρωπαϊκό σύστημα δικαιωμάτων και αξιών
προσφέρει ίσες ευκαιρίες και πρωτοστατεί στην κοινωνι-
κή ένταξη. Οι θεσμοί, τα οικονομικά πλαίσια και η προσή-
λωση στο κράτος δικαίου δημιουργούν ένα περιβάλλον
όπου οι επιχειρήσεις μπορούν να ανθήσουν και τα άτομα
να ευημερήσουν. 

Οι άριστες υποδομές και το καταρτισμένο εργατικό
δυναμικό αποτελούν το συγκριτικό πλεονέκτημα της
Ευρώπης. Σε έναν μεταβαλλόμενο κόσμο με νέες προ-
κλήσεις, η Ευρωπαϊκή Ένωση εστιάζει στη διατήρηση
της ανταγωνιστικότητας και της ευημερίας της. Επομέ-
νως η Ευρώπη πρέπει να στρέψει το βλέμμα στο μέλλον
και να καταστρώσει σχέδια για το πώς θα παραμείνει
ανταγωνιστική. 

Το όραμα για την Ευρώπη πρέπει να είναι ρεαλιστικό και
συνάμα αποτελεσματικό. Οι πολίτες επιθυμούν καλύτερες
συνθήκες ζωής και μεγαλύτερα οικονομικά οφέλη. Πρά-
σινη ανάπτυξη ναι, αλλά όχι σε βάρος των πολλών». 

του
Κωνσταντίνου 
Σ. Μαργαρίτη

Δημοσιογράφος

Κοινωνική οικονομία 
και ανταγωνιστικότητα 
είναι οι στόχοι της ΕΕ
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Π
έντε γυναίκες καταγγέλλουν ότι έπεσαν θύ-
ματα βιασμού από τον πρώην ιδιοκτήτη των
Harrods Μοχάμεντ αλ Φαγέντ, όταν εκείνες

εργάζονταν στο πολυτελές πολυκατάστημα του
Λονδίνου. Το BBC αναφέρει ότι έχει ακούσει μαρτυ-
ρίες από περισσότερες από 20 γυναίκες, πρώην
υπαλλήλους, που λένε ότι ο δισεκατομμυριούχος -
πέθανε πέρυσι σε ηλικία 94 ετών- τους επιτέθηκε
σεξουαλικά ή και τις βίασε.

Σύμφωνα με το βρετανικό δίκτυο, υπάρχουν
στοιχεία που αποδεικνύουν ότι κατά τη διάρκεια της
ιδιοκτησίας του Αλ Φαγέντ η εταιρεία όχι μόνο απέ-
τυχε να παρέμβει, αλλά βοήθησε στη συγκάλυψη
των υποθέσεων. Οι σημερινοί ιδιοκτήτες των Har-
rods δήλωσαν ότι είναι «εντελώς τρομοκρατημέ-
νοι» από τους ισχυρισμούς και ζητούν ειλικρινή
συγγνώμη από τα θύματα. «Ο ιστός της διαφθοράς
και της κατάχρησης σε αυτή την εταιρεία ήταν απί-
στευτος και πολύ σκοτεινός», λέει ο δικηγόρος
Bruce Drummond από τη νομική ομάδα που εκ-
προσωπούσε ορισμένες από τις γυναίκες.

Τα επεισόδια σημειώθηκαν στο Λονδίνο, το Παρί-
σι, το Σεντ Τροπέ και το Άμπου Ντάμπι. «Έκανα προ-
φανές ότι δεν ήθελα να συμβεί αυτό. Δεν έδωσα
συγκατάθεση. Ήθελα απλώς να τελειώσει», λέει μια
από τις γυναίκες, η οποία τονίζει ότι ο Αλ Φαγέντ τη
βίασε στο διαμέρισμά του στο Park Lane.

Μια άλλη γυναίκα λέει ότι ήταν έφηβη όταν τη
βίασε στο Μέιφερ. «Ο Μοχάμεντ αλ Φαγέντ ήταν ένα
τέρας, ένα σεξουαλικό αρπακτικό χωρίς καμία απο-
λύτως ηθική πυξίδα» λέει, προσθέτοντας ότι όλο το
προσωπικό των Harrods ήταν τα «παιχνίδια» του.
«Ήμασταν όλοι πολύ φοβισμένοι. Καλλιέργησε τον
φόβο. Αν έλεγε “πήδα”, οι υπάλληλοι θα ρωτούσαν
“πόσο ψηλά;”».

Ο Αλ Φαγέντ αντιμετώπισε καταγγελίες σεξουα-
λικής επίθεσης όσο ήταν ζωντανός, αλλά αυτοί οι
ισχυρισμοί είναι πρωτοφανούς κλίμακας και σοβα-
ρότητας. Το BBC ωστόσο πιστεύει ότι πολλές περισ-
σότερες γυναίκες μπορεί να έχουν δεχτεί επίθεση.

«Λέγαμε “καημένη, σήμερα 
είναι η σειρά σου”»

Η επιχειρηματική σταδιοδρομία του Αλ Φαγέντ
ξεκίνησε στους δρόμους της Αλεξάνδρειας της Αι-
γύπτου, όπου πωλούσε αναψυκτικά στους περαστι-
κούς. Ο γάμος του με την αδερφή ενός εκατομμυρι-
ούχου Σαουδάραβα εμπόρου όπλων τον βοήθησε
να καλλιεργήσει νέες σχέσεις και να χτίσει την αυ-
τοκρατορία του.

Μετακόμισε στο Ηνωμένο Βασίλειο το 1974 και
ήταν ήδη γνωστό δημόσιο πρόσωπο όταν ανέλαβε
τα Harrods το 1985. Τις δεκαετίες του 1990 και του
2000 εμφανιζόταν τακτικά ως καλεσμένος σε τη-
λεοπτικές εκπομπές. Εντωμεταξύ, ο Αλ Φαγέντ,
του οποίου ο γιος (Ντόντι) σκοτώθηκε σε αυτοκι-
νητικό δυστύχημα μαζί με την πριγκίπισσα Νταϊ-
άνα το 1997, έγινε γνωστός στη νέα γενιά μέσω της
σειράς του Netflix «The Crown». Ο Αλ Φαγέντ προ-
σπαθούσε να προσεγγίσει τη βασιλική οικογένεια
για χρόνια.

Οι γυναίκες με τις οποίες μίλησε το BBC τον περι-
γράφουν με πολύ σκοτεινά χρώματα. « Ήταν

άθλιος», λέει η Σοφία, η οποία εργάστηκε ως προ-
σωπική βοηθός του από το 1988 έως το 1991. Η ίδια
λέει ότι προσπάθησε να τη βιάσει περισσότερες από
μία φορές. «Αυτό με θυμώνει, ο κόσμος δεν πρέπει
να τον θυμάται έτσι. Δεν είναι έτσι όπως φαινόταν».

Ο ιδιοκτήτης των Harrods περιόδευε τακτικά
στους ορόφους του πολυκαταστήματος και εντόπιζε
νεαρές εργαζόμενες που έβρισκε ελκυστικές, οι
οποίες στη συνέχεια θα προωθούνταν για να δουλέ-
ψουν στα γραφεία του στον επάνω όροφο, όπως εί-
παν στο BBC πρώην εργαζόμενοι. Οι επιθέσεις γί-
νονταν στα γραφεία των Harrods, στο διαμέρισμα
του Αλ Φαγέντ στο Λονδίνο ή σε ταξίδια στο εξωτε-
ρικό, συχνά στο Παρίσι στο ξενοδοχείο Ritz, του
οποίου ήταν επίσης ιδιοκτήτης, ή στη βίλα Windsor,

που του ανήκε. Στα Harrods άλλοι πρώην εργαζό-
μενοι είπαν ότι ήταν ξεκάθαρο τι συνέβαινε: «Όλοι
βλέπαμε κάποιες να περνούν την πόρτα και σκεφτό-
μασταν “καημένη, σήμερα είναι η σειρά σου”. Νιώ-
θαμε εντελώς ανίσχυροι να το σταματήσουμε», λέει
η Άλις - δεν είναι το πραγματικό της όνομα.

«Σηκώθηκε και μου είπε
επιθετικά να πλυθώ με Ντετόλ»

Η Ρέιτσελ -δεν είναι το πραγματικό της όνομα-
εργάστηκε ως προσωπική βοηθός στα Harrods τη
δεκαετία του 1990. Ένα βράδυ μετά τη δουλειά λέει
ότι την κάλεσαν στο πολυτελές διαμέρισμά του Αλ
Φαγέντ με θέα στο Hyde Park του Λονδίνου. Το κτή-
ριο προστατευόταν από το προσωπικό ασφαλείας

και διέθετε ένα γραφείο που στελεχωνόταν από
υπαλλήλους των Harrods. Η Ρέιτσελ λέει ότι ο Φα-
γέντ τής ζήτησε να καθίσει στο κρεβάτι του και μετά
έβαλε το χέρι του στο πόδι της, ξεκαθαρίζοντας τι
ήθελε. «Θυμάμαι ότι ένιωθα το σώμα του πάνω μου,
το βάρος του. Μόνο που τον ακούω να κάνει αυτούς
τους θορύβους. Και απλώς γύρισα αλλού το κεφάλι
μου. Με βίασε».

Το BBC μίλησε με δεκατρείς γυναίκες που λένε ότι
ο Αλ Φαγέντ επιτέθηκε σε εκείνες σεξουαλικά στο
ίδιο διαμέρισμα. Τέσσερις από αυτές, συμπεριλαμ-
βανομένης της Ρέιτσελ, λένε ότι βιάστηκαν. Η Σοφία
περιέγραψε την όλη κατάσταση ως έναν εφιάλτη.
«Δεν μπορούσα να φύγω. Δεν είχα σπίτι για να επι-
στρέψω, έπρεπε να πληρώσω το ενοίκιο», λέει.

Η Τζέμα, η οποία εργάστηκε ως προσωπικός
βοηθός του Φαγέντ από το 2007 έως το 2009, λέει
ότι η συμπεριφορά του γινόταν πιο τρομακτική στη
διάρκεια ταξιδιών στο εξωτερικό. Λέει ότι κορυφώ-
θηκε με τον βιασμό της στη βίλα Windsor στο Δάσος
της Βουλώνης.

Η Τζέμα λέει ότι ξύπνησε ξαφνιασμένη στην κρε-
βατοκάμαρά της. Ο Φαγέντ ήταν δίπλα στο κρεβάτι
της φορώντας απλώς μια μεταξωτή ρόμπα. Στη συ-
νέχεια προσπάθησε να πάει στο κρεβάτι μαζί της.
«Του είπα “όχι, δεν σε θέλω”. Και συνέχισε απλώς να
προσπαθεί να μπει στο κρεβάτι, σε αυτό το σημείο
ήταν από πάνω μου και πραγματικά δεν μπορούσα
να κινηθώ. Ήμουν μπρούμυτα στο κρεβάτι και εκεί-
νος απλώς πίεσε τον εαυτό του πάνω μου».

Λέει ότι αφού τη βίασε εκείνη έκλαψε, ενώ εκεί-
νος σηκώθηκε και της είπε επιθετικά να πλυθεί με
Ντετόλ. «Προφανώς ήθελε να σβήσω κάθε ίχνος
του από πάνω μου», είπε. Οκτώ άλλες γυναίκες εί-
παν επίσης ότι δέχτηκαν σεξουαλική επίθεση από
τον Φαγέντ στα ακίνητά του στο Παρίσι. Πέντε γυ-
ναίκες περιέγραψαν τις επιθέσεις ως απόπειρα
βιασμού.

Πέντε γυναίκες
τον κατηγορούν

ως το σεξουαλικό
αρπακτικό των Harrods

Έναν χρόνο μετά τον θάνατό του βρέχει... καταγγελίες
για βιασμούς του Αιγύπτιου Μίδα σε υπαλλήλους του - «Άθλιο 

τέρας χωρίς καμία ηθική πυξίδα», κάποιοι από τους χαρακτηρισμούς
θυμάτων του που, σύμφωνα με το BBC, ξεπερνούν τα είκοσι

ΜΟΧΑΜΕΝΤ ΑΛ ΦΑΓΕΝΤ



Σ
χέδιο δολοφονίας του πρωθυπουρ-
γού του Ισραήλ Μπέντζαμιν Νετανιά-
χου, του υπουργού Άμυνας της χώρας

Γιοάβ Γκάλαντ και του διευθυντή της Σιν
Μπετ με όργανο έναν Ισραηλινό επιχειρη-
ματία είχε εκπονήσει το Ιράν, σύμφωνα με
όσα ανακοίνωσε η ισραηλινή υπηρεσία
εσωτερικής ασφαλείας. Σύμφωνα με τη Σιν
Μπετ, οι ιρανικές προσπάθειες για να σκο-
τώσει κάποιον εκ των τριών στόχων εντάθη-
καν μετά τη δολοφονία Χανίγια στην Τεχε-
ράνη. Κατά την ισραηλινή υπηρεσία εσωτε-
ρικής ασφαλείας, το ιρανικό σχέδιο ήταν να
χρησιμοποιηθεί ένας Ισραηλινός επιχειρη-
ματίας, που πέρασε αρκετό χρόνο ζώντας
στην Τουρκία και είχε οικονομικές συναλ-
λαγές τόσο με Τούρκους όσο και με Ιρα-
νούς, για να προχωρήσει στα σχέδια δολο-
φονίας στο Ισραήλ.

Η υπηρεσία εσωτερικής ασφαλείας του
Ισραήλ Σιν Μπετ ανακοίνωσε επίσης ότι
απέτρεψε συνωμοσία του λιβανικού σιιτι-
κού κινήματος Χεζμπολάχ να σκοτώσει
πρώην υψηλόβαθμο αξιωματούχο της ισ-
ραηλινής άμυνας τις ερχόμενες μέρες. Η
Σιν Μπετ δεν κατονόμασε τον αξιωματούχο.
Σε ανακοίνωσή της διευκρίνισε ότι κατέ-
σχεσε εκρηκτικό μηχανισμό που είχε συν-
δεθεί με σύστημα πυροδότησης εξ αποστά-
σεως με τη χρήση κινητού τηλεφώνου και
κάμερας, τον οποίο η Χεζμπολάχ σχεδίαζε
να θέσει σε λειτουργία από τον Λίβανο. Τον
περασμένο Απρίλιο δύο Τούρκοι υπήκοοι
φέρεται να επικοινώνησαν με τον Ισραηλινό
επιχειρηματία, τον οποίο κάλεσαν στη χώρα
τους προκειμένου αυτός να συναντηθεί με
έναν πλούσιο Ιρανό με το όνομα Edi, με τη
συνάντηση να πραγματοποιείται τον Μάιο. 

Ταξιδεύει στις ΗΠΑ για
τη συνέλευση του ΟΗΕ

Όταν όμως οι δύο Τούρκοι είπαν στον Ισ-
ραηλινό επιχειρηματία ότι ο Edi δεν μπο-
ρούσε να ταξιδέψει από το Ιράν στην Τουρ-

κία, εκείνος συμφώνησε να μεταφερθεί λα-
θραία με αυτοκίνητο από την Τουρκία στο
Ιράν, όπου συνάντησε τον Edi και ένα μέλος
των ιρανικών αρχών ασφαλείας.

Οι ίδιες πληροφορίες ανέφεραν ότι ο επι-
χειρηματίας από το Ισραήλ είχε ζητήσει αρ-
χικά 1 εκατ. δολάρια. Ακολούθησε δεύτερη
επίσκεψη του Ισραηλινού επιχειρηματία στο
Ιράν τον περασμένο Αύγουστο, στην οποία
φέρεται να έλαβε το ποσό των 5.000 ευρώ ως
προκαταβολή για να ξεκινήσει τις προετοι-
μασίες του σχεδίου. Σε εκείνο το ταξίδι ο Ισ-
ραηλινός, ο οποίος δεν κατονομάστηκε από
τη Σιν Μπετ, ταξίδεψε και πάλι λαθραία από
Τουρκία προς Ιράν, αυτήν τη φορά με φορτη-
γό, και συνάντησε εκτός από τον Edi και άλ-
λους Ιρανούς αξιωματούχους ασφαλείας.

Στη συνάντηση αυτή φέρεται να του ζητή-
θηκε να καταγράψει σε βίντεο τοποθεσίες
στο Ισραήλ, να συγκεντρώσει πληροφορίες
αλλά και να απειλήσει Ισραηλινούς τους
οποίους το Ιράν είχε ήδη προσεγγίσει αλλά
εκείνοι δεν ανταποκρίνονταν στις οδηγίες
της Τεχεράνης. Απτόητος ο Νετανιάχου
πάντως ετοιμάζεται να ταξιδέψει στη Νέα
Υόρκη για να λάβει μέρος στη Γενική Συνέ-
λευση του ΟΗΕ. Τον τερματισμό της ισραη-
λινής κατοχής στα παλαιστινιακά εδάφη εν-
τός των επόμενων 12 μηνών ζήτησε ο διε-
θνής οργανισμός καθώς και την επιβολή
κυρώσεων στο Ισραήλ. Πρόκειται για ένα
ψήφισμα το οποίο δεν είναι δεσμευτικό και
η ισραηλινή κυβέρνηση με τη σειρά της το
κατήγγειλε.

ΣΣε αδιέξοδο οι ΗΠΑ
με τον προϋπολογισμό,
επιστρέφει ξανά
η απειλή του shutdown
Η Βουλή των Αντιπροσώπων στις
ΗΠΑ απέρριψε το μέτρο παράτα-
σης του υπό εκτέλεση προϋπολο-
γισμού της ομοσπονδιακής κυ-
βέρνησης για έξι μήνες, με φόντο
διαφωνίες στις τάξεις των Ρε-
πουμπλικάνων, προκαλώντας
ανησυχίες για πολιτικές αρρυθ-
μίες. Τα μέλη της Βουλής των Αν-
τιπροσώπων απέρριψαν με 220
ψήφους κατά και 202 υπέρ την
πρόταση για προσωρινή παράτα-
ση του υπό εκτέλεση προϋπολο-
γισμού μέχρι τον Μάρτιο του
2025, δηλαδή μετά τις προεδρι-
κές εκλογές της 5ης Νοεμβρίου.
Η παράταση του προϋπολογισμού
έως τις αρχές του 2025 θα πρέπει
να έχει υιοθετηθεί από το Κογ-
κρέσο μέχρι τα τέλη του Σεπτεμ-
βρίου, ή, με άλλα λόγια, το πέρας
του αμερικανικού οικονομικού
έτους, ώστε να συνεχίσουν να
έχουν εξασφαλισμένη χρηματο-
δότηση όλες οι υπηρεσίες της δη-
μόσιας διοίκησης. Σε διαφορετι-
κή περίπτωση θα προκύψει το λε-
γόμενο shutdown: εκατομμύρια
λειτουργοί θα μετατραπούν από
τεχνική άποψη σε ανέργους, ορι-
σμένα είδη βοήθειας σε τρόφιμα
θα πάψουν να διανέμονται, μου-
σεία και άλλες δημόσιες υπηρε-
σίες θα κλείσουν και θα υπάρ-
ξουν σοβαρά προβλήματα στην
αεροπορική κίνηση.
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Όπως αναμενόταν, η Χεζμπολάχ ετοιμάζει απάντηση στις
επιθέσεις του Ισραήλ στον Λίβανο με αφορμή τις εκρήξεις σε
βομβητές και ασυρμάτους, την ίδια ώρα που η αεροπορία του
Ισραήλ πραγματοποιεί νέες επιδρομές σε στόχους της οργά-
νωσης στον Λίβανο.Ο ηγέτης της τρομοκρατικής οργάνωσης
Χασάν Νασράλα αποκάλεσε τις επιθέσεις μέσω των συ-
σκευών «κήρυξη πολέμου», κατηγορώντας ευθέως το Ισ-
ραήλ λέγοντας πως «δεν έδωσε καμία σημασία στις αθώες
ζωές και στις ζωές των παιδιών».

Ο πρωθυπουργός του Λιβάνου κάλεσε το Συμβούλιο
Ασφαλείας του ΟΗΕ, το οποίο συνεδριάζει εκτάκτως σήμερα
για να συζητήσει τις θανατηφόρες εκρήξεις εξοπλισμού με-
τάδοσης της Χεζμπολάχ στο Λίβανο, να αναγκάσει το Ισραήλ
να σταματήσει τον «τεχνολογικό πόλεμό» του. Σε δήλωσή του
ο Νατζίμπ Μικάτι κάλεσε το Συμβούλιο Ασφαλείας να «υιο-
θετήσει μια σταθερή στάση σταματώντας την επιθετικότητα
του Ισραήλ κατά του Λιβάνου και τον τεχνολογικό πόλεμο που
διεξάγει». Το Ισραήλ δεν έχει αναλάβει επισήμως την ευθύ-

νη, αλλά δεν υπάρχουν πολλές αμφιβολίες, σύμφωνα με τα
διεθνή μέσα ενημέρωσης, πως η επίθεση οργανώθηκε από
τη Μοσάντ. Οι επιθέσεις σημειώθηκαν καθώς ο υπουργός
Άμυνας του Ισραήλ Γιόαβ Γκάλαντ ανακοίνωσε μια «νέα φάση
στον πόλεμο» και καθώς μια μεραρχία του ισραηλινού στρα-
τού αναπτύχθηκε στον Βορρά. Σύμφωνα με τον τελευταίο
απολογισμό του υπουργείου Υγείας του Λιβάνου, οι δύο επι-
χειρήσεις προκάλεσαν συνολικά τουλάχιστον 40 θανάτους
και περισσότερους από 3.200 τραυματισμούς.

«Κήρυξη πολέμου οι επιθέσεις του Ισραήλ στον Λίβανο», λέει ο ηγέτης της Χεζμπολάχ Χασάν Νασράλα
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

Οι μυστικές υπηρεσίες της χώρας ανακοίνωσαν πως η Τεχεράνη 
είχε ακόμη στο στόχαστρό της τον υπουργό Άμυνας Γιόαβ Γκάλαντ

και τον διευθυντή της Σιν Μπετ με εκτελεστή Ισραηλινό επιχειρηματία

Σχέδιο εξόντωσης του Νετανιάχου
από το Ιράν αποκάλυψε το Ισραήλ
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Θα μπορούσε να είναι σενάριο ταινίας το σκηνικό που
εξελίχθηκε στην Πάτρα με γυναίκα που κατήγγειλε πως
έπεσε θύμα ληστείας υπό την απειλή μαχαιριού. 

Σενάριο βέβαια καθόλου καλογραμμένο, καθώς η
αλήθεια αποκαλύφθηκε και το θύμα εκτέθηκε. Μια
41χρονη επισκέφτηκε την Ασφάλεια Πατρών λέγοντας

πως ενώ ήταν σταματημένη με το αυτοκίνητό της στην
οδό Λόντου, δέχτηκε επίθεση από δύο άτομα που επέ-
βαιναν σε μηχανάκι. Οι δύο δράστες, όπως είπε, την
απείλησαν με μαχαίρι, άνοιξαν την πόρτα του συνεπιβά-
τη και της απέσπασαν το πορτοφόλι της που περιείχε το
χρηματικό ποσό των 850 ευρώ και δύο τραπεζικές κάρ-

τες. Όμως, σύμφωνα με αποκλειστικές πληροφορίες του
pelop.gr, τελικά αποδείχτηκε πως σκηνοθέτησε τη λη-
στεία για να δικαιολογήσει το ποσό που ξόδεψε στον…
σύζυγό της. Κατόπιν της παραδοχής της, η 41χρονη συ-
νελήφθη για ψευδή κατάθεση και άσκοπη κινητοποίηση
των Αρχών.

Μια 41χρονη είπε πως τη λήστεψαν για να δικαιολογήσει στον σύζυγό της τα έξοδα από τα ψώνια

Η απάτη ενός πρώην αστυνομικού-ήρωα
Μ

ια απίστευτη καταγγελία για
πρώην αστυνομικό με ηρωικό πα-
ρελθόν, ο οποίος κατηγορείται για

απάτη, ήρθε στο φως της δημοσιότητας.
Πρόκειται για πρώην άνδρα της ομάδας
ΔΙΑΣ, ο οποίος είχε τραυματιστεί σοβαρά
στο πόδι πριν από περίπου μια δεκαετία
κατά την καταδίωξη τρομοκράτη έπειτα
από ένοπλη ληστεία σε υποκατάστημα τρά-
πεζας σε περιοχή της Πάτρας.

Ο πρώην πια ένστολος, συμφώνα με την
ΕΛΑΣ, μαζί με δύο ακόμη
άτομα, μεταξύ αυτών μια
γυναίκα, φέρεται να κα-
λούσε ανυποψίαστους πο-
λίτες και να τους ανέφερε
ότι συγγενικά τους πρόσω-
πα έχουν εμπλακεί σε τρο-
χαία ατυχήματα και πως

χρειάζονται χρήματα για την πραγματο-
ποίηση χειρουργείων. Ο αστυνομικός φέ-
ρεται να κάλεσε σε σταθερό τηλέφωνο
σπιτιού γυναίκας προσποιούμενος με βα-
ριά φωνή ιατρό του Πανεπιστημιακού Γε-
νικού Νοσοκομείου Πατρών και να απαί-
τησε χρηματικό ποσό €40.000 προκειμέ-
νου να καλυφθούν τα έξοδα της κόρης
της, η οποία, όπως της ανέφερε, είχε χτυ-
πήσει σοβαρά στο πόδι της και έπρεπε
άμεσα να χειρουργηθεί.

Η γυναίκα που είχε ως συνεργάτιδα το
κύκλωμα είχε πολύ σημαντικό ρόλο, κα-
θώς προσποιήθηκε την κόρη του υποψή-
φιου θύματος ώστε να την πείσει να παρα-
δώσει τα χρήματα στον άνδρα που της τη-
λεφωνούσε... Το θύμα πείστηκε από τα
ψεύτικα ουρλιαχτά της υποτιθέμενης κό-
ρης και συμφώνησε να τους δώσει τα λε-
φτά σε ραντεβού που της έκλεισαν τα μέ-
λη της εγκληματικής οργάνωσης, συγκε-
κριμένα στην εκκλησία του Αγίου Βασι-
λείου στην περιοχή των Βραχναίικων στην
Πάτρα.

Παραδέχτηκε την πράξη του
Η γυναίκα, αναστατωμένη και τρομαγμέ-

νη, πήγε στο σημείο που της είχαν υποδεί-

ξει περίπου στις 14.05 της ιδίας μέρας και
παρέδωσε τις 40.000 ευρώ σε έναν άγνω-
στο άνδρα ο οποίος αποχώρησε με μία μο-
τοσικλέτα. Όταν κατάλαβε την κομπίνα που
της είχαν στήσει, απευθύνθηκε στην αστυ-
νομία και από την έρευνα της ΕΛΑΣ προ-
έκυψε πως το άτομο που παρέλαβε τα χρή-
ματα από τη γυναίκα ήταν ο πρώην αστυνο-
μικός. Κατόπιν τούτων έγινε επιχείρηση
της Υποδιεύθυνσης Ασφαλείας Πατρών,
κατά την οποία ο αστυνομικός προσήχθη
και αναγνωρίστηκε από το θύμα. Ο πρώην
ένστολος παραδέχτηκε τη συμμετοχή του
στην απάτη και ότι ήταν αυτός που παρέλα-
βε από την παθούσα το χρηματικό, το οποίο
και παρέδωσε βραδινές ώρες της ίδιας μέ-
ρας (10/9/2024) στον συνεργό του στην πό-
λη των Σερρών.

Αυτή την απάτη μέσω τηλεφώνου που
κυρίως συναντούσαμε να γίνεται από Ρομά
τα τελευταία χρόνια ζήλεψαν ο ίδιος και οι
φίλοι του, ενώ πλέον είναι υπό διερεύνηση

από τις Αρχές αν υπήρξαν θύματά τους και
άλλοι ανυποψίαστους πολίτες. Να πούμε
πως ο πρώην αστυνομικός, ο οποίος συνε-
λήφθη μετά την παρέλευση του αυτοφώ-
ρου, αφέθηκε ελεύθερος.

Πώς είχε αποτρέψει τη ληστεία
Να θυμίσουμε πως η ένοπλη ληστεία εί-

χε γίνει πριν από πολλά χρόνια από δύο
άτομα που εισέβαλαν σε τράπεζα αλλά δεν
μπόρεσαν να ανοίξουν το χρηματοκιβώτιο,

όπως είχαν σχεδιάσει, εξαιτίας της εισό-
δου του αστυνομικού.

Σύμφωνα με τις περιγραφές, ο ένστολος
έφτασε μαζί με έναν συνάδελφό του στην
τράπεζα που βρισκόταν σε μικρή απόστα-
ση από το αστυνομικό τμήμα και μπήκε μέ-
σα στο υποκατάστημα αψηφώντας τον κίν-
δυνο. Πρώτος μπήκε ο συγκεκριμένος
αστυνομικός, τον οποίο οι δράστες πυρο-
βόλησαν και τραυμάτισαν στον μηρό. Μάλι-
στα, του πήραν το όπλο και διέφυγαν με ένα
κλεμμένο αυτοκίνητο πυροβολώντας
εναντίον του δεύτερου αστυνομικού, ο
οποίος ήταν έξω από το υποκατάστημα,
χωρίς όμως να τον τραυματίσουν.

Για αυτή την πράξη σε εκδήλωση που εί-
χε πραγματοποιηθεί στην Πάτρα η ΕΛΑΣ
είχε τιμήσει την ηρωική του πράξη να απο-
τρέψει τη ληστεία και του είχε απονεμηθεί
το μετάλλιο «αστυνομικός σταυρός» με
διάταγμα του τότε Προέδρου της Δημοκρα-
τίας Προκόπη Παυλόπουλου.

Πώς ο βραβευμένος άνδρας, 
όταν έφυγε από το Σώμα και... 

κατέβηκε από τη μηχανή της ομάδας
ΔΙΑΣ, έστησε άλλη... μηχανή 

για να αρπάζει χρήματα 
από ανυποψίαστα θύματα

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη
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Στη φυλακή οι εγκέφαλοι του κυκλώματος παράνομων συνταγογραφήσεων
Προφυλακιστέοι κρίθηκαν μετά τις μαραθώνιες απο-

λογίες τους οι φερόμενοι ως εγκέφαλοι της μεγάλης
απάτης με τις παράνομες συνταγογραφήσεις που άνοιξε
μια τρύπα 3,5 εκατ. στον ΕΟΠΥΥ. Μεταξύ των κατηγορου-
μένων που οδηγήθηκαν στη φυλακή είναι δύο γιατροί
που φέρονται ως οι επικεφαλής των δύο κυκλωμάτων
και εκείνοι που προέβαιναν σε αθρόες συνταγογραφή-
σεις εκμεταλλευόμενοι τους ΑΜΚΑ ανύποπτων ασφαλι-
σμένων που δεν είχαν ενεργοποιήσει την άυλη συνταγο-
γράφηση.

Προσωρινά κρατούμενοι κρίθηκαν και οι τρεις φαρμα-
κοποιοί, οι οποίοι σύμφωνα με το κατηγορητήριο ήταν
εκείνοι που εκτελούσαν το μεγαλύτερο μέρος των συν-
ταγών και εμπορεύονταν από κοινού με τους ιατρούς τα

φάρμακα που ουδέποτε έφταναν στους ασφαλισμένους.
Προφυλακιστέος κρίθηκε και ένας αλλοδαπός κατηγο-
ρούμενος από το Μαρόκο με το προσωνύμιο «Μισέλ», ο
οποίος φέρεται να λειτουργούσε ως μεσάζων.

Σύμφωνα με πληροφορίες, οι εμπλεκόμενοι αρνήθη-
καν τις κατηγορίες, με τους φαρμακοποιούς να επιμέ-
νουν πως παρότι συνεργάζονταν με τους ιατρούς, δεν
γνώριζαν ούτε μπορούσαν να ελέγξουν αν οι συνταγο-
γραφήσεις ήταν παράνομες. «Ως φαρμακοποιός δεν
μπορώ να ελέγξω αν οι συγκεκριμένες συνταγές είναι ει-
κονικές ή πραγματικές. Οι συνταγές αυτές έρχονταν κα-
νονικά, εκτελούνταν κανονικά και τα φάρμακα παραδί-
δονταν. Είναι σύνηθες τα φάρμακα να μην τα παραλαμ-
βάνει ο ασθενής ή ο ασφαλισμένος», υποστήριξε ένας εκ

των φαρμακοποιών που οδηγήθηκε στη φυλακή μετά
την απολογία του. Οι υπόλοιποι εμπλεκόμενοι αφέθηκαν
ελεύθεροι, με κάποιους να έχουν την υποχρέωση να δί-
νουν το «παρών» στο ΑΤ ανά τακτά χρονικά διαστήματα
και να καταβάλλουν εγγύηση. Εκτός από την ποινική διε-
ρεύνηση της υπόθεσης, η οποία θα συνεχιστεί από την 1η
τακτική ανακρίτρια, οι κατηγορούμενοι έχουν μπει στο
στόχαστρο της ανεξάρτητης αρχής για την καταπολέμη-
ση μαύρου χρήματος. Με εντολή του επικεφαλής της Αρ-
χής Χαρ. Βουρλιώτη, δεσμεύονται όλα τα περιουσιακά
στοιχεία των κατηγορουμένων έως ότου διαλευκανθεί
πλήρως η υπόθεση, ενώ έχει ξεκινήσει ενδελεχής έλεγ-
χος-ανάλυση των οικονομικών στοιχείων τους.

Λ. Κοντ.

Τ
ην ποινική δίωξη πέντε υψηλό-
βαθμων αστυνομικών αναφορικά
με την «κάθοδο» των Κροατών

οπαδών της Ντιναμό Ζάγκρεμπ στο γή-
πεδο της Νέας Φιλαδέλφειας τον Αύ-
γουστο του 2023, που είχε ως αποτέλε-

σμα να ξεσπάσουν επει-
σόδια και να τραυματι-
στεί θανάσιμα ο οπαδός
της ΑΕΚ Μιχάλης Κα-
τσούρης, ζητεί ο εισαγ-
γελέας Εφετών.

Πρόκειται για τους
αξιωματικούς της ΕΛΑΣ
που ήταν αρμόδιοι για

την είσοδο και τη μετακίνηση των Κροα-
τών στη χώρα. Παρότι ο εισαγγελέας
Πρωτοδικών είχε εκδώσει διάταξη αρ-
χειοθέτησης, ο ανώτερος εισαγγελικός
λειτουργός είχε αντίθετη άποψη και
έκρινε ότι συντρέχουν οι προϋποθέσεις
του νόμου για να ασκηθεί δίωξη σε βαθ-
μό κακουργήματος για το αδίκημα της
έκθεσης με ενδεχόμενο δόλο.

Το χρονικό 
της εισαγγελικής έρευνας

Ο εισαγγελέας Πρωτοδικών που επό-
πτευσε την προανάκριση για τυχόν ευ-
θύνες των αστυνομικών είχε καταλήξει
πως η έρευνα έπρεπε τεθεί στο αρχείο,
καθώς δεν μπορούσε να στοιχειοθετη-
θεί κανένα αδίκημα, ούτε εκείνο της
παράβασης καθήκοντος ελλείψει δό-
λου. Μεταξύ των άλλων, στη διάταξη αρ-
χειοθέτησης αναφερόταν ότι «οι αστυ-
νομικοί τελούσαν σε θέση εγγυητή της
δημόσιας τάξης και των εννόμων αγα-
θών των πολιτών και ήταν αρμόδιοι να
εντοπίζουν, να παρακολουθούν και να
καταγράφουν τους οπαδούς αποτρέ-
ποντας ενδεχόμενα επεισόδια. Ωστόσο,
δεν ενήργησαν ως όφειλαν, αλλά άλλοτε
με παραλείψεις και άλλοτε με εσφαλ-
μένες ενέργειες συντέλεσαν στη δημι-

ουργία πρόσφορων συνθηκών όχι μόνο
να διατρέξουν τρία κράτη (Μαυροβούνιο,
Αλβανία, Ελλάδα), αλλά και να εισέλθουν
στην Αθήνα, να κινηθούν ανενόχλητοι με
μέσα μαζικής μεταφοράς, με καλυμμένα
τα χαρακτηριστικά του προσώπου τους
και οπλισμένοι, να προσεγγίσουν το γή-
πεδο της ΑΕΚ στον Περισσό και να απο-
δυθούν σε συμπλοκές, εμπρησμούς και
καταστροφές, προκαλώντας εντέλει, με-
ταξύ άλλων, τον τραυματισμό πλειόνων
και τον θανάσιμο τραυματισμό ενός φι-
λάθλου αυτής».

Όμως, το σκεπτικό της εισαγγελικής
διάταξης κατέληγε στο συμπέρασμα ότι
δεν υπάρχουν ποινικές ευθύνες γιατί δεν
προκύπτουν επαρκείς ενδείξεις τέλεσης
εκ μέρους τους «οποιασδήποτε αξιόποι-
νης πράξης» και ιδίως της πλημμελημα-
τικού χαρακτήρα πράξης της παράβασης
καθήκοντος, καθώς δεν υπήρχε δόλος.

Κατόπιν τούτων, η έρευνα έκλεισε, με
την Εισαγγελία Πρωτοδικών να ζητεί την
αρχειοθέτηση της υπόθεσης.

Η αντίθετη γνώμη 
του εισαγγελέα Εφετών

Όμως, ο εισαγγελέας Εφετών έκρινε
αντίθετα και ζήτησε την επιστροφή της
δικογραφίας στην Εισαγγελία Πρωτοδι-
κών της Αθήνας για να ληφθούν ανωμοτί
καταθέσεις και για άσκηση ποινικών
διώξεων για το κακούργημα της έκθε-
σης, σημειώνοντας ότι το αδίκημα διέ-
πεται από ενδεχόμενο δόλο ως προς την
επέλευση του κινδύνου και από αμέλεια
ως προς το επελθόν αποτέλεσμα του
τραυματισμού πλειόνων φιλάθλων και,
ιδίως, του θανάσιμου τραυματισμού του
φιλάθλου Μ. Κατσούρη. Παράλληλα,
έκρινε ότι θα πρέπει να αρχειοθετηθεί το
σκέλος της υπόθεσης που αφορά τις
ποινικές ευθύνες των υπευθύνων οργά-
νων της Διεύθυνσης Τροχαίας Αστυνό-
μευσης.

Ήταν αρμόδιοι για την είσοδο και τη μετακίνηση των Κροατών οπαδών της
Ντιναμό Ζάγκρεμπ που μπήκαν στη χώρα και προκάλεσαν αιματηρά επεισόδια,

στα οποία τραυματίστηκε θανάσιμα ο οπαδός της ΑΕΚ Μιχάλης Κατσούρης

Γράφει η Λία
Κοντοπούλου
liakontopoulou@gmail.com

Γιατί ελέγχονται για
κακούργημα πέντε

αξιωματικοί της ΕΛΑΣ
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ΚΑΡΔΙΤΣΑ
Η αδελφή 12χρονου
ξεσκέπασε παιδεραστή
που ασελγούσε επί τρεις
μήνες στον ανήλικο
Οι αρρωστημένες ορέξεις ενός
62χρονου ο οποίος ασελγούσε επί
τρεις μήνες σε βάρος ενός 12χρο-
νου αγοριού σε κοινότητα του Δή-
μου Μουζακίου στην Καρδίτσα
αποκαλύφθηκαν έπειτα από καταγ-
γελία που υπέβαλε στην Ασφάλεια
η αδελφή του ανήλικου παιδιού.
Σύμφωνα με την κοπέλα, ο αδίστα-
κτος παιδεραστής, ο οποίος είχε
μετακομίσει τους τελευταίους μή-
νες στο χωριό από μεγάλη πόλη, εί-
χε προσεγγίσει στα μέσα Ιουνίου
τον ανήλικο αδελφό της στέλνοντάς
του γραπτά ερωτικά μηνύματα μέ-
σω κινητού τηλεφώνου και από τότε
ως και τις 11 Σεπτεμβρίου προέβαι-
νε σε ασελγείς πράξεις σε βάρος
του. Το 12χρονο αγόρι έδωσε κατά-
θεση παρουσία παιδοψυχιάτρου
και επιβεβαίωσε όσα κατήγγειλε η
αδελφή του.
Ο 62χρονος συνελήφθη και οι
αστυνομικοί έκαναν έρευνα στο
σπίτι του, όπου βρήκαν μια φωτο-
γραφία του ανήλικου και κατέσχε-
σαν τέσσερα μαχαίρια, το ένα εκ
των οποίων μήκους 29 εκατοστών,
τέσσερα κινητά τηλέφωνα και δύο
υπολογιστές το περιεχόμενο των
οποίων εξετάζεται στα εγκληματο-
λογικά εργαστήρια. Ο δράστης οδη-
γήθηκε στον εισαγγελέα Πρωτοδι-
κών Καρδίτσας που του άσκησε
δίωξη για ασέλγεια σε βάρος ανη-
λίκου κάτω των 12 ετών και παιδική
πορνογραφία και τον παρέπεμψε
στον ανακριτή, από τον οποίο ζήτη-
σε και πήρε προθεσμία για να απο-
λογηθεί. 

Πότε και για ποιες ιώσεις
ξεκινούν τριπλοί εμβολιασμοί 
Π

ροετοιμάζονται τα φαρμακεία για τους εποχικούς εμβο-
λιασμούς ενόψει του χειμώνα και της αυξημένης κυκλο-
φορίας ιώσεων. Φέτος, εκτός από τον καθιερωμένο αντι-

γριπικό εμβολιασμό που ξεκινά από τον Οκτώβριο, στα φαρμακεία
της γειτονιάς θα μπορούν οι πολίτες να εμβολιάζονται και για τον
κορονοϊό. 

Παράλληλα, για πρώτη φορά κυκλοφορεί εμβόλιο για τον ανα-
πνευστικό συγκυτιακό ιό (RSV), το οποίο θα είναι, επίσης, διαθέ-
σιμο στα φαρμακεία.

Όπως προκύπτει από πληροφορίες, έχει ξεκινήσει η προμήθεια
αντιγριπικών εμβολίων, με την εθνική παραγγελία να μετρά περί
τα 3,8 εκατομμύρια δόσεις. Το αμέσως επόμενο διάστημα αναμέ-
νεται σχετική απόφαση που θα ορίζει ότι και
φέτος οι πολίτες θα μπορούν να προμη-
θεύονται το τετραδύναμο, συμβατικό εμβό-
λιο έναντι της εποχικής γρίπης χωρίς συντα-
γή γιατρού, με στόχο την απλούστευση των
διαδικασιών και όσο το δυνατόν ταχύτερη
θωράκιση των ατόμων για τα οποία συστή-
νεται κάθε φθινόπωρο ο αντιγριπικός εμβο-
λιασμός.

Με συνταγή γιατρού, όμως, θα εξακολουθήσουν να χορηγούνται
τα δύο νέα και ακριβότερα αντιγριπικά εμβόλια, που εντάχθηκαν
πέρσι για πρώτη φορά στο Εθνικό Πρόγραμμα Εμβολιασμών Ενη-
λίκων και τα οποία προορίζονται αποκλειστικά για τους πολίτες
άνω των 65 ετών. Με δεδομένο ότι πλέον η τακτικότητα του εμβο-
λιασμού έναντι του κορονοϊού προσομοιάζει με εκείνη του εμβο-
λιασμού κατά της γρίπης και προκειμένου να είναι πιο εύκολη η
πρόσβαση των πολιτών στο εμβόλιο κατά του πανδημικού ιού, αλ-
λάζει και ο τρόπος που θα γίνεται. 

Έτσι, από τα τέλη Οκτωβρίου, με βάση όσα σχεδιάζονται, οι πο-
λίτες θα μπορούν να κάνουν το εμβόλιο του κορονοϊού και από τα
φαρμακεία της γειτονιάς τους, εκτός από τα εμβολιαστικά κέντρα
που το πραγματοποιούσαν έως σήμερα.

Πέντε ευρώ το κόστος για το εμβόλιο κατά της Covid
Σύμφωνα με νόμο που έχει ψηφιστεί, ο εμβολιασμός κατά του

κορονοϊού θα γίνεται στα φαρμακεία με κόστος 5 ευρώ για την
υπηρεσία των φαρμακοποιών. Αυτές τις ημέρες, οι φαρμακοποιοί
πραγματοποιούν συναντήσεις για επίλυση όλων των τεχνικών ζη-
τημάτων, όπως είναι οι καταχωρίσεις των εμβολίων στο σχετικό
μητρώο εμβολιασμών. Η διατήρηση των εμβολίων για την Covid-
19 έχει βαθμό δυσκολίας μεγαλύτερο σε σχέση με τα αντιγριπικά.
Τα νέα εμβόλια κατά του κορονοϊού διατηρούνται για διάστημα
έως δέκα εβδομάδων σε συνθήκες ψυγείου (2oC - 8οC), αφού
βγουν από τα hubs, δηλαδή από τα κέντρα διανομής ανά τη χώρα

όπου βρίσκονται σε βαθιά κατάψυξη.
Από τη στιγμή που το κάθε φιαλίδιο πολλα-

πλών δόσεων ανοιχτεί, πρέπει να πραγματο-
ποιηθούν οι έξι δόσεις σε διάστημα 12 ωρών,
αλλιώς απορρίπτεται. Επομένως, το σημείο-
κλειδί και αυτό το οποίο συζητούν οι φαρμα-
κοποιοί με το υπουργείο Υγείας είναι η διαδι-
κασία προγραμματισμού των ραντεβού και
το γκρουπάρισμα των ενδιαφερόμενων πο-

λιτών ανά έξι, ώστε να γίνονται γρήγορα οι δόσεις κάθε φιαλιδίου.
Επιπλέον, μένει να διευκρινιστεί εάν του εμβολιασμού θα πρέπει
να προηγείται ιατρική συνταγή.

Ο αναπνευστικός συγκυτιακός ιός (RSV) απασχολεί έντονα τις
υγειονομικές αρχές της χώρας μας κατά τη διάρκεια των χειμερι-
νών μηνών. Προκαλεί σοβαρή νόσηση και επιπλοκές σε ηλικιωμέ-
νους και ευπαθείς ομάδες του πληθυσμού. Φέτος για πρώτη φορά
θα είναι διαθέσιμο εμβόλιο κατά του RSV το οποίο θα χορηγείται
δωρεάν σε ευπαθείς ομάδες του πληθυσμού, πιθανότατα για άτο-
μα από 60 ετών και πάνω. Το εμβόλιο θα μπορεί να γίνεται μέσω
των ιδιωτικών φαρμακείων, όπως αναφέρουν οι πληροφορίες.
Νόμος του περασμένου Απριλίου, άλλωστε, δίνει το «πράσινο
φως» στους φαρμακοποιούς για τη διενέργεια όλων των εμβολίων
σε ενήλικες.

Τα φαρμακεία 
ετοιμάζουν την… ασπίδα

κατά της γρίπης, 
του κορονοϊού και του RSV
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Σ
ημαντικές επαφές με στόχο την ανάδειξη
της Αττικής ως κορυφαίου τουριστικού
προορισμού, που συνδυάζει την πλούσια

ιστορία, τον πολιτισμό, τη φυσική ομορφιά με τις
σύγχρονες υποδομές, πραγματοποίησε ο Νίκος
Χαρδαλιάς στο περιθώριο της διεθνούς τουριστι-
κής έκθεσης International & French Travel Market

(IFTM) Top Resa 2024, όπου η
Περιφέρεια Αττικής συμμετέχει
ως συνεκθέτης στο εθνικό περί-
πτερο του ΕΟΤ.

Σύμφωνα με τα όσα έγιναν
γνωστά χθες συναντήθηκε με
υψηλόβαθμα στελέχη του Euro-
news, των αεροπορικών εται-
ρειών Air France και Transavia,
της Fram που αποτελεί τον με-

γαλύτερο tour operator της Γαλλίας και της DA-
TA4GROUP, ενώ παραχώρησε συνεντεύξεις σε
ΜΜΕ της χώρας. «Ειδικότερα, ο κ. Χαρδαλιάς επι-
σκέφθηκε τα γραφεία του διεθνούς τηλεοπτικού
δικτύου Euronews, όπου συναντήθηκε με την In-
ternational sales director του σταθμού Sabine
Troccaz. Στόχος της συνάντησης ήταν η προβολή
της Αττικής μέσα από ποικίλα μέσα (τηλεοπτικά,
ψηφιακά και social media), με τις δύο πλευρές να
καταλήγουν σε συμφωνία στρατηγικής συνεργα-
σίας έως το 2028. 

Έμφαση στο γαστρονομικό πλάνο
Στο πλαίσιο αυτό, εξετάστηκε το ενδεχόμενο ορ-

γάνωσης μιας μεγάλης καμπάνιας για την προβολή
της Αττικής ως προορισμού επισκεπτών και τους 12
μήνες του έτους και όχι μόνο κατά τη διάρκεια της
καλοκαιρινής περιόδου», ανέφερε χαρακτηριστικά
σε ανακοίνωσή της η Περιφέρεια Αττικής και συνέ-
χισε: «Ο περιφερειάρχης συναντήθηκε επίσης με
τον μεγαλύτερο tour operator της Γαλλίας, την εται-
ρεία FRAM, και τον εκπρόσωπό της Folco Aloisi.
Στόχος της συνάντησης ήταν η ενίσχυση της τουρι-
στικής ροής προς την Αττική, η αύξηση της μέσης
δαπάνης και του χρόνου παραμονής των Γάλλων
επισκεπτών στη χώρα μας, με έμφαση στον γαστρο-
νομικό πλούτο, τα πολιτιστικά δρώμενα και τις δια-
δρομές της Αττικής, καθώς επίσης και στην επιπλέ-
ον ανάδειξη των κοσμοπολίτικων νησιών του Αργο-
σαρωνικού.

Ακολούθως, σε συνάντηση εργασίας με τον chief
commercial officer της αεροπορικής εταιρείας
Transavia Nikolas Henion, εξετάστηκε η δυνατό-
τητα προσθήκης δύο νέων πτήσεων, από τα αερο-
δρόμια του Μπορντό και της Μασσαλίας, προς την
Αθήνα, ενισχύοντας με αυτό τον τρόπο τη σύνδεση
της γαλλικής αγοράς με την Αττική και διευκολύ-
νοντας την πρόσβαση σε τουρίστες από τη Γαλλία. Ο
κ. Χαρδαλιάς συναντήθηκε επίσης με τον marke-
ting planning manager της Air France Frederic Ri-
be, σε μια συνάντηση που ως βασικό θέμα είχε την
προσθήκη μιας επιπλέον καθημερινής πτήσης
Αθήνας-Παρισιού. Πτήση η οποία προστίθεται από
τις αρχές Νοεμβρίου του 2024. Η συζήτηση επίσης
επικεντρώθηκε στη δυνατότητα περαιτέρω ενίσχυ-
σης της τουριστικής προβολής της Αττικής, μέσω
των sites, newsletters και των digital δικτύων της
αεροπορικής εταιρείας, εξασφαλίζοντας την όσο
μεγαλύτερη προσέλκυση Γάλλων επισκεπτών κάθε
εποχή του έτους».

Συνεντεύξεις σε ΜΜΕ
Στο πλαίσιο της παρουσίας του στο Παρίσι, ο περι-

φερειάρχης Αττικής παραχώρησε επίσης συνέντευ-
ξη σε ένα από τα κορυφαία γαλλικά περιοδικά, το
εμβληματικό «Quotidienne» και στον δημοσιογρά-
φο Frederic de Poligny. Στη συνέντευξή του, ανέδει-
ξε τον κεντρικό ρόλο της Αττικής ως οικονομικού και
πολιτιστικού κέντρου της Ελλάδας, επισημαίνοντας
ότι η περιοχή προσφέρει ένα πλήρες τουριστικό
προϊόν που περιλαμβάνει ιστορία, πολιτισμό, γα-
στρονομία, ψυχαγωγία και φυσικές ομορφιές.

Ο περιφερειάρχης Αττικής συναντήθηκε και με
την περιφερειάρχη της μητροπολιτικής περιοχής
του Παρισιού Βαλερί Πεκρές. Στην ατζέντα των συ-
ζητήσεων κυριάρχησαν οι προκλήσεις και η εξεύ-
ρεση λύσεων όσον αφορά τη διαχείριση των απορ-
ριμμάτων στις μεγάλες αστικές περιοχές και ο τρό-
πος λειτουργίας των Μέσων Μαζικής Μεταφοράς.
Οι δύο πλευρές συνομολόγησαν την ανάγκη δημι-
ουργίας ενός Ευρωπαϊκού Δικτύου Περιφερειών
που θα εστιάζει στην προώθηση βιώσιμων πρακτι-
κών και στην αντιμετώπιση της κλιματικής αλλαγής. 

Περί μεταφοράς τεχνογνωσίας
Η συνάντηση επιβεβαιώνει την πρόθεση του πε-

ριφερειάρχη Αττικής να ενισχύσει την αλληλεπί-
δραση με μεγάλες ευρωπαϊκές πόλεις και περιφέ-
ρειες που έχουν αναπτύξει προηγμένες λύσεις για
τη βιώσιμη διαχείριση των αστικών κέντρων τους,
με τον Νίκο Χαρδαλιά να δίνει έμφαση στην ανάγκη
μεταφοράς τεχνογνωσίας από τη Γαλλία στην Ελλά-
δα, κυρίως στην αυτοδιοικητική ευθύνη του τρόπου
εύρυθμης λειτουργίας των Μέσων Μαζικής Μετα-
φοράς και στη διαχείριση των απορριμμάτων.

«Είναι εξαιρετικά σημαντικό για εμάς να μετα-
φέρουμε τις καλές πρακτικές που εφαρμόζονται
στο Παρίσι όσον αφορά τα Μέσα Μαζικής Μεταφο-
ράς, προκειμένου να πείσουμε την κυβέρνηση για
την ανάγκη επαναπροσδιορισμού της ευθύνης των
Μέσων Μαζικής Μεταφοράς στο Λεκανοπέδιο έτσι
ώστε να βελτιώσουμε τις παρεχόμενες υπηρεσίες
και να προσφέρουμε ουσιαστικές λύσεις στους πο-
λίτες της Αττικής και στο κυκλοφοριακό θέμα της
πρωτεύουσας», τόνισε χαρακτηριστικά. Από την
πλευρά της, η κ. Πεκρές εξέφρασε την επιθυμία
της να αναπτύξει συνεργασίες με μεγάλες πόλεις
όπως η Μητροπολιτική Αθήνα, υπογραμμίζοντας
τον ρόλο της τεχνολογίας στη βελτίωση της καθη-
μερινής ζωής των πολιτών. Ιδιαίτερο ενδιαφέρον
έδειξε για τα ψηφιακά συστήματα που έχουν εφαρ-
μοστεί στην Ελλάδα μέσω του Gov.gr και δήλωσε
ότι θα επιδιώξει να αξιοποιήσει την ελληνική τε-
χνογνωσία για την εισαγωγή παρόμοιων συστημά-
των στο Παρίσι.

O ΝΙΚΟΣ ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ ΣΤΟ ΠΑΡΙΣΙ

Μπαράζ στρατηγικών 
συναντήσεων για ενίσχυση
του τουρισμού στην Αττική

Στο περιθώριο της διεθνούς τουριστικής έκθεσης International
& French Travel Market (IFTM) Top Resa 2024 μίλησε 

με υψηλόβαθμα στελέχη του Euronews, των αεροπορικών 
εταιρειών Air France και Transavia, της Fram 

και της DATA4GROUP

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com
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Ηράκλειο Αττικής:
Δωρεάν ψυχολογική 
και συμβουλευτική
υποστήριξη

Δωρεάν συνεδρίες για ψυχολογική
και συμβουλευτική υποστήριξη από
τους ψυχολόγους της Διεύθυνσης Κοι-
νωνικής Πολιτικής προσφέρει ο Δήμος
Ηρακλείου Αττικής σε εφήβους και νέ-
ους από 13 έως 22 ετών και τις οικογέ-
νειές τους, σε ενήλικες σε ατομικά
ραντεβού, σε ζευγάρια και οικογένειες
και γονείς για παιδιά προσχολικής και
σχολικής ηλικίας. Οι δημότες που εν-
διαφέρονται μπορούν να κλείνουν ραν-
τεβού στο τηλέφωνο 2102716636
(εσωτ. 6) από Δευτέρα έως Παρα-
σκευή, από τις 8 πμ έως τις 3μμ. «Πάντα
επιδιώκουμε να ξεφεύγουμε από τα
στενά πλαίσια των αρμοδιοτήτων ενός
δήμου και να εφαρμόζουμε πρακτικές
που βοηθούν σε κάθε έκφανση της κα-
θημερινότητας των δημοτών μας. Σε
εποχές που όλοι και όλες αντιμετωπί-
ζουμε δύσκολες καταστάσεις, είμαστε
εκεί να σας ακούσουμε και να σας συν-
δράμουμε ώστε να ξεπεραστούν τα
προβλήματα κάθε επιπέδου», αναφέ-
ρει ο δήμαρχος Ηρακλείου Αττικής Νί-
κος Μπάμπαλος (φωτό).

Άλιμος: Συναυλία για 
τα 50 χρόνια δημοκρατίας

Συναυλία με τη λαϊκή ορχήστρα «Μί-
κης Θεοδωράκης» για τα 50 χρόνια από
την πτώση της δικτατορίας και την απο-
κατάσταση της δημοκρατίας διοργανώ-
νει σήμερα, Παρασκευή στις 8 μμ, στο
θέατρο «Μαίρη Αρώνη» ο Δήμος Αλί-
μου. Την καλλιτεχνική διεύθυνση έχει η
Μαργαρίτα-Ασπασία Θεοδωράκη. Την
εκδήλωση θα προλογίσει ο δήμαρχος
Αλίμου Ανδρέας Κονδύλης. Η είσοδος
είναι ελεύθερη.

«Non stop» τηλέφωνα ανάγκης 
στον Δήμο Βριλησσίων

Σε λειτουργία θέτει ο Δήμος
Βριλησσίων δύο νέες τηλεφωνι-
κές γραμμές σε 24ωρη βάση για
περιπτώσεις έκτακτης ανάγκης,
προκειμένου να υπάρχει άμεση
επέμβαση για παροχή βοήθειας
από την Πολιτική Προστασία ή για
αναφορά και αποκατάσταση βλά-

βης στο δίκτυο υδροδότησης από την υπηρεσία ύδρευσης του δήμου.
Για όλα τα υπόλοιπα ζητήματα που αφορούν τις υπηρεσίες του Δήμου
Βριλησσίων, οι δημότες μπορούν να καλούν στη «Γραμμή Δημότη» στα
τηλέφωνα 2132050560 και 2132050561 από τις 8 πμ έως τις 6 μμ από
Δευτέρα έως Παρασκευή.

Τ
ην υλοποίηση της κυβερ-
νητικής δέσμευσης για
την εκταμίευση του πο-

σού των 250 εκατ. ευρώ ως έκτα-
κτη επιχορήγηση προκειμένου
να κλείσουν οι εκκρεμότητες του
2024 για τους δήμους αναμέ-
νουν οι δήμαρχοι, καθώς βλέ-
πουν σοβαρό κίνδυνο εκτροχια-
σμού των οικονομικών των ΟΤΑ
Α’ Βαθμού για το τρέχον έτος.

Κατά τη χθεσινή συνεδρίαση
της ΚΕΔΕ ο μεν πρόεδρος του αυτοδιοικητικού οργάνου Λάζαρος Κυρίζογλου (φωτό)
εμφανίστηκε συγκρατημένα αισιόδοξος ότι η κυβερνητική δέσμευση θα υλοποιηθεί,
παραπέμποντας στην εντολή του πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη να εξετάσουν το
ζήτημα ο υπουργός Εσωτερικών Θεόδωρος Λιβάνιος και ο υφυπουργός Οικονομικών
Θάνος Πετραλιάς. Σημειωτέον ότι η έκτακτη επιχορήγηση αφορά την αύξηση κατά 12%
του μισθολογικού κόστους των δημοτικών υπαλλήλων, που δόθηκε από την αρχή του
2024, και κατά ένα μέρος την κάλυψη του αυξημένου ενεργειακού κόστους. «Δεν πή-
ραμε επαρκείς απαντήσεις για την οικονομική στήριξη των δήμων και τα προβλήματα
είναι πολλά», αντέτεινε ο α’ αντιπρόεδρος της ΚΕΔΕ Γρηγόρης Κωνσταντέλλος.

Για τη δε εξαγγελία υλοποίησης του προγράμματος «Μαριέττα Γιαννάκου» ύψους 250
εκατ. ευρώ για τις επισκευές των σχολείων, οι δήμαρχοι το είδαν θετικά, αλλά υπογραμ-
μίζουν ότι απαιτούνται σοβαρές παρεμβάσεις στα σχολεία, καθότι πρόκειται για παλαιά
και καταπονημένα κτήρια.

Εξόφλησε το δάνειο του 2009 
ο Δήμος Αμαρουσίου
Αποπληρώθηκε πλήρως η δανειακή σύμβα-

ση του έτους 2009 μεταξύ του Δήμου Αμα-

ρουσίου και της Τράπεζας Πειραιώς ΑΕ

(πρώην Marfin Εγνατία ΑΕ), αρχικού ποσού

19 εκατ. ευρώ, όπως ανακοίνωσε ο δήμαρ-

χος Θεόδωρος Αμπατζόγλου (φωτό). Αυτή η

εξέλιξη έχει ως συνέπεια την εξοικονόμη-

ση πλέον του ποσού του 1,5 εκατ. ευρώ και, όπως δεσμεύεται ο Θ. Αμ-

πατζόγλου, «αυτό θα κατευθύνεται για τα παιδιά της πόλης, για την

κάλυψη των αναγκών των σχολείων, των παιδικών σταθμών και των

παιδικών χαρών του Αμαρουσίου». 

Αναμένουν οι δήμαρχοι την υλοποίηση 
των κυβερνητικών δεσμεύσεων

Ένταση ενόψει συνεδρίου...
Ένταση σημειώθηκε στη χθεσινή συνεδρία-

ση της ΚΕΔΕ έπειτα από πρόταση της παράτα-
ξης του ΠΑΣΟΚ να κλείσουν οι δήμοι την μέρα
έναρξης του συνεδρίου του αυτοδιοικητικού
οργάνου την 5η Νοεμβρίου στη Ρόδο ως έν-
δειξη διαμαρτυρίας για τα οικονομικά των ΟΤΑ
Α’ Βαθμού. Την πρόταση έκανε ο δήμαρχος
Νεάπολης-Συκεών Σίμος Δανιηλίδης, συναν-
τώντας την έντονη αντίδραση του προέδρου
της ΚΕΔΕ Λάζαρου Κυρίζογλου. «Η πρόταση
αυτή τέθηκε και πριν από τη ΔΕΘ από τον Χάρη
Δούκα και δεν πέρασε από το σώμα», απάντη-
σε ο Λ. Κυρίζογλου. «Είναι ζήτημα που πρέπει
να συζητηθεί ενόψει του συνεδρίου», αντέτει-
ναν από την «πράσινη» παράταξη, υπογραμμί-
ζοντας ότι πρέπει να δοθεί σήμα στον πρωθυ-
πουργό για την οικονομική κατάσταση των δή-
μων. «Ποτέ δεν έχει γίνει κάτι τέτοιο!», αντέτει-
νε ο Λ. Κυρίζογλου και επιχειρώντας να κλεί-
σει τη συζήτηση κάλεσε την «πράσινη» παρά-
ταξη να τεθεί το ζήτημα σε ψηφοφορία. Όταν η
«πράσινη» παράταξη είπε ότι η πρότασή της
είναι προς συζήτηση, ο Λ. Κυρίζογλου είπε:
«Τότε δεν μπορείτε να λογίζετε το μπόι σας ως
αυτοδιοικητικό αλλά ως παραταξιακό».

Προσλήψεις 82
συμβασιούχων στους δήμους

Την πρόσληψη ακόμη 82 συμβασιούχων
στους δήμους για την παροχή υπηρεσιών
έναντι αντιτίμου ενέκρινε το υπουργείο Εσω-
τερικών. Οι συμβάσεις θα διαρκούν 8 ή 9 μή-
νες. Η κατανομή των συμβασιούχων στους δή-
μους έχει ως εξής: Μυκόνου (2), Εορδαίας (2),
Ηρακλείου Κρήτης (62), Κορδελιού-Ευόσμου
(10) και Ήλιδας (6).

Πρόσβαση στο Ταμείο Ανάκαμψης για τις ΔΕΥΑ
Με ρύθμιση που περιλαμβάνεται σε νομο-

σχέδιο του υπουργείου Περιβάλλοντος, που
αναμένεται η κατάθεσή του στη Βουλή, δίνε-
ται η δυνατότητα στις Δημοτικές Επιχειρή-
σεις Ύδρευσης και Αποχέτευσης (ΔΕΥΑ)
που έχουν δυνατότητα δανειοδότησης για να
εξασφαλίζουν χρηματοδοτική συμμετοχή
σε έργα του Ταμείου Ανάκαμψης. Συγκεκρι-
μένα, προβλέπεται ότι για την κάλυψη της
ίδιας συμμετοχής σε έργα ύδρευσης και αποχέτευσης του Ταμείου Ανάκαμψης και Αν-
θεκτικότητας οι δήμοι, όπως και οι ΔΕΥΑ, μπορούν να συνομολογούν δάνεια με το Τα-
μείο Παρακαταθηκών και Δάνειων. Για τις ΔΕΥΑ εγγυητής του δανεισμού είναι ο οικείος
δήμος. Βέβαια, για τον δανεισμό απαιτείται απόφαση του ΔΣ του Παρακαταθηκών και
Δάνειων καθορίζονται οι όροι, οι διαδικασίες και τα δικαιολογητικά έγκρισης, συνομο-
λόγησης εκταμίευσης και εξυπηρέτησης των δάνειων αυτών.
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κατοντάδες χιλιάδες φορολογού-
μενοι-οφειλέτες έχουν ενταχθεί
στο δίχτυ προστασίας έναντι κατα-

σχέσεων χρηματικών ποσών αλλά και
πλειστηριασμών ακινήτων από την Ανε-
ξάρτητη Αρχή Δημοσίων Εσόδων, καθώς
πληρούν τις σχετικές προϋποθέσεις που
ορίζει ο σχετικός νόμος της κυβέρνησης.
Συγκεκριμένα, προστατεύονται οι εξής 4
κατηγορίες φορολογούμενων: 

1 Όσοι έχουν πληγεί από θεο-
μηνίες, όπως για παράδειγ-

μα οι κάτοικοι της Περιφέρειας
Θεσσαλίας, αλλά και άλλων περιο-
χών που υπέστησαν ζημιές ή κατα-
στροφές λόγω πυρκαγιάς, πλημμύ-
ρας και σεισμού. Μάλιστα από τις 4
Σεπτεμβρίου ισχύει η επέκταση του
πλαισίου προστασίας τόσο για την

πληγείσα περιοχή του Παγασητικού όσο
και για το σύνολο της Περιφέρειας Θεσ-
σαλίας. Προβλέπεται αναστολή της εί-
σπραξης των ληξιπρόθεσμων χρεών
προς το Δημόσιο για 18 μήνες, δηλαδή
για έξι μήνες επιπλέον των 12 μηνών που
ίσχυαν πριν, ενώ διατηρείται η δυνατότη-
τα για ρύθμιση των χρεών αυτών σε 24
μηνιαίες δόσεις, χωρίς η ρύθμιση αυτή
να επιβαρύνεται με προσαύξηση λόγω
εκπρόθεσμης καταβολής. Επιπλέον,
αναστέλλεται κάθε πράξη αναγκαστικής
εκτέλεσης για χρονικό διάστημα μέχρι 12
μηνών από τη θεομηνία, δηλαδή για έξι
μήνες επιπλέον των έξι μηνών που
ισχύουν, με δυνατότητα παράτασης για
άλλους έξι μήνες. Για το ίδιο χρονικό διά-
στημα διατηρείται η αναστολή των προ-
θεσμιών άσκησης ενδίκων μέσων και
βοηθημάτων που αφορούν εκκρεμείς
διαδικασίες αναγκαστικής εκτέλεσης.
Για τις περιοχές των Δήμων Βόλου και
Νοτίου Πηλίου που κηρύχθηκαν σε κα-
τάσταση έκτακτης ανάγκης λόγω ακραί-
ου φαινομένου, προβλέπεται η αναστολή
φορολογικών και ασφαλιστικών υπο-
χρεώσεων, αλλά και η ρύθμιση πληρω-
μής δόσεων.

2 Δεν επιβάλλεται κατάσχεση ακι-
νήτων, καθώς και κατάσχεση κι-

νητών αξιών έως του ποσού των 500 ευ-

ρώ, όταν υπάρχουν ληξιπρόθεσμα χρέη
από κάθε αιτία για την καταβολή των
οποίων ευθύνεται ο πρωτοφειλέτης, συ-
νυπόχρεος ή εγγυητής. Ωστόσο, χρειάζε-
ται προσοχή από τους οφειλέτες αυτής
της κατηγορίας, γιατί το μέτρο αυτό δεν
ισχύει όταν υπάρχει κατάσχεση εις χεί-

ραν τρίτων. Δηλαδή, αν ένας φορολογού-
μενος χρωστά 499,99 ευρώ, δεν μπορεί
να γίνει καμία κατάσχεση από την εφο-
ρία, παρά μόνο εις χείρας τρίτων, από μι-
σθοδοσία, σύνταξη, είσπραξη ενοικίου
κ.λπ. Στο ποσό δεν περιλαμβάνονται οι
προσαυξήσεις εκπρόθεσμης καταβολής,

οι τόκοι εκπρόθεσμης καταβολής ή και
πρόστιμα εκπρόθεσμης καταβολής.

3 Δεν κατάσχονται μισθοί, συντά-
ξεις, επιδόματα κ.λπ., τα οποία

καταβάλλονται περιοδικά, εφόσον το συ-
νολικό μηνιαίο ποσό μετά την αφαίρεση
των υποχρεωτικών εισφορών είναι μι-
κρότερο των 1.000 ευρώ. Αν η οφειλή
υπερβαίνει τα 1.000 ευρώ, τότε επιτρέπε-
ται η κατάσχεση του 50% του υπερβάλ-
λοντος ποσό. Δηλαδή, αν ένας φορολο-
γούμενος χρωστά 1.500 ευρώ, τότε θα
του κατασχεθούν τα 250 ευρώ ή αν χρω-
στά 2.000 ευρώ, θα του κατασχεθούν έως
500 ευρώ.

4 Δεν γίνεται κατάσχεση σε τραπε-
ζικές καταθέσεις στον έναν και

μοναδικό δηλωμένο ατομικό ή κοινό λο-
γαριασμό με ποσό έως 1.250 ευρώ για
κάθε ένα φυσικό πρόσωπο και σε μία μό-
νο τράπεζα. 

Τρία σοβαρά εμπόδια στο… άνοιγμα των κλειστών κα-
τοικιών βλέπουν οι παράγοντες της αγοράς ακινήτων, ζη-
τώντας από την κυβέρνηση να προσαρμόσει τα μέτρα που
ανακοίνωσε πρόσφατα. Σύμφωνα με τον πρόεδρο της Πα-
νελλήνιας Ομοσπονδίας Ιδιοκτητών Ακινήτων Στράτο Πα-
ραδιά, το χρονικό διάστημα των τριών ετών ως προϋπόθε-
ση για την απαλλαγή των κλειστών διαμερισμάτων από τη
φορολογία πρέπει να περιοριστεί στο διάστημα από
1nς/1/2023 έως και την ημέρα ανακοίνωσης του μέτρου,

δηλαδή την 8η Σεπτεμβρίου. Η δεύτερη παρέμβαση που
ζητείται από την κυβέρνηση αφορά τα ακίνητα που μισθώ-
νονται βραχυχρόνια και ήταν εγγεγραμμένα στο μητρώο
έως τις 31/12/2023 και όχι τρία χρόνια πριν. 

Επιπλέον, προτείνεται η υπαγωγή στην ευνοϊκή ρύθμι-
ση της τριετούς απαλλαγής από τη φορολογία ενοικίων
όλων των κενών κατοικιών που είναι διαθέσιμες, συμπε-
ριλαμβανομένων αυτών που ανήκουν σε μη κερδοσκοπι-
κά ιδρύματα (κληροδοτήματα, νοσοκομεία, γηροκομεία,

ορφανοτροφεία, άσυλα κ.λπ.) και με εξαίρεση όσων ανή-
κουν σε εταιρείες. Η φοροαπαλλαγή 22% θα δώσει κίνη-
τρο στις διοικήσεις τους να αποφασίσουν την αξιοποίηση
κάθε κενής κατοικίας και την εκμίσθωσή της, προς όφε-
λος των νομικών προσώπων αλλά και της αγοράς της μα-
κροχρόνιας μίσθωσης. Τέλος, η ΠΟΜΙΔΑ ζητεί από την
κυβέρνηση να προχωρήσει στην εκλογίκευση των συντε-
λεστών 15%, 35% και 45% της φορολογίας των ενοικίων, δί-
νοντας έμφαση ιδίως στα πρώτα δύο κλιμάκια.

Οι… κόφτες εμποδίζουν το άνοιγμα κλειστών κατοικιών

Χιλιάδες οφειλέτες γλιτώνουν το «άδειασμα» 
λογαριασμών και τον πλειστηριασμό

Ποιοι δεν κινδυνεύουν
με κατασχέσεις 
από την εφορία

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com
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ντίστροφα μετρά ο χρόνος για να
τεθεί σε εμπορική λειτουργία -
χρονικά τοποθετείται την 1η Οκτω-

βρίου- ο τερματικός σταθμός υγροποιημέ-
νου φυσικού αερίου Αλεξανδρούπολης
(FSRU) της Gastrade, ένα πρότζεκτ το
οποίο σχεδιάστηκε πριν από 12 χρόνια από
τον Δημήτρη Κοπελούζο και αναμένεται να
μετατρέψει σε ενεργειακό κόμβο την πε-
ριοχή, αναβαθμίζοντας παράλληλα τον
ενεργειακό ρόλο που θα διαδραματίσει η
Ελλάδα ως πύλη εισόδου φυσικού αερίου
για τη Νοτιοανατολική Ευρώπη.

Το deal με την αμερικανική Venture
Global, για πενταετή προμήθεια LNG
στον νέο τερματικό της Αλεξανδρού-
πολης, αναδεικνύει και την αξία του
έργου, αλλά και τη σημασία που έχει
για αρκετούς μεγάλους ενεργει-
ακούς παίκτες που δείχνουν το εν-
διαφέρον τους να δραστηριοποι-
ηθούν στην περιοχή.

Η υλοποίηση της συμφωνίας ανα-
μένεται να ξεκινήσει από το 2025, θα έχει
πενταετή διάρκεια, ενώ βάσει αυτής η
Venture Global έχει εξασφαλίσει ότι από
τους τερματικούς σταθμούς της στη Λουι-
ζιάνα θα εκφορτώνονται στις εγκαταστά-
σεις της Αλεξανδρούπολης, ώστε να επα-
ναεριοποιηθούν και μέσω των αγωγών του
ελληνικού συστήματος να φτάσουν στις
αγορές της Νοτιοανατολικής Ευρώπης.

Ουσιαστικά η δέσμευση από την αμερι-
κανική ενεργειακή εταιρεία αντιπροσω-
πεύει το 25% της συνολικής χωρητικότητας
του τερματικού σταθμού, δηλαδή περίπου

12 φορτία ετησίως. Η νέα προσθήκη έρχε-
ται να καλύψει τη δυναμικότητα του σταθ-
μού, καθώς το υπόλοιπο 75%-80% έχει δε-
σμευτεί ήδη σε μακροχρόνια βάση.

Το γεγονός ότι η χωρητικότητα του FS-
RU της Αλεξανδρούπολης υπερκαλύπτε-
ται δίνει «δύναμη πυρός» στον Όμιλο Κο-
πελούζου να προχωρήσει δυναμικά στην
επένδυση για την ανάπτυξη νέας μονάδας
τερματικού σταθμού LNG στη Θράκη.

Ποιοι είναι μέτοχοι 
Συνδυαστικά, ο νέος τερματικός σταθ-

μός υποδοχής FSRU, ο οποίος έχει νευ-
ραλγικό περιφερειακό χαρακτήρα, και ο
Κάθετος Διάδρομος, ο οποίος στοχεύει
στην ενίσχυση της ενεργειακής ασφάλειας
και της διαφοροποίησης των πηγών προ-
μήθειας φυσικού αερίου στην περιοχή της
Νοτιοανατολικής και Κεντρικής Ευρώπης,
επιτρέποντας στην αμφίδρομη ροή φυσι-

κού αερίου από τον Νότο προς τον Βορρά
και συγκεκριμένα από την Ελλάδα στη
Βουλγαρία, τη Ρουμανία, την Ουγγαρία, τη
Σλοβακία, τη Μολδαβία και την Ουκρανία,
αποτελούν έργα ζωτικής σημασίας για την
ενίσχυση της ενεργειακής ασφάλειας της
ευρύτερης περιοχής.

Το πολυαναμενόμενο έργο, μέτοχοι του
οποίου είναι η Ελμίνα Κοπελούζου (20%), η
Gaslog (20%), η ΔΕΠΑ Εμπορίας (20%), ο
ΔΕΣΦΑ (20%) και η Bulgartransgaz (Δια-
χειριστής Μεταφοράς Φυσικού Αερίου της
Βουλγαρίας - 20%, βρίσκεται στη θαλάσσια
περιοχή της Αλεξανδρούπολης και αποτε-
λείται από μια υπεράκτια πλωτή μονάδα
υποδοχής, προσωρινής αποθήκευσης και
αεριοποίησης υγροποιημένου φυσικού
αερίου (LNG FSRU) και ένα σύστημα αγω-
γών μεταφοράς φυσικού αερίου υψηλής
πίεσης.

Ένα ειδικά διαμορφωμένο πλοίο, το

οποίο αποτελεί τον βασικό κορμό του FS-
RU, θα βρίσκεται μόνιμα αγκυροβολημέ-
νο σε απόσταση 17,6 χλμ νοτιοδυτικά του
λιμανιού της Αλεξανδρούπολης και 10
χλμ από την κοντινότερη ακτή στη Μάκρη
του Έβρου. 

Το 300 μέτρων πλοίο διαμορφώθηκε
ειδικά για τη συγκεκριμένη λειτουργία
στο ναυπηγείο Κέπελ στη Σιγκαπούρη και
στις 26 Νοεμβρίου ξεκίνησε το ταξίδι του
για την Αλεξανδρούπολη, όπου στις 23
Δεκεμβρίου 2023 ολοκληρώθηκε η
πρόσδεσή του.

Έχει χωρητικότητα 153.500 κυβικών μέ-
τρων LNG, ενώ συνδέεται με το Εθνικό Σύ-
στημα Μεταφοράς Φυσικού Αερίου της
Ελλάδας με αγωγό μήκους 28 χλμ, μέσω
του οποίου το αεριοποιημένο LNG θα προ-
ωθείται στις αγορές της Ελλάδας και τις
περιοχές της Νοτιοανατολικής Ευρώπης.
Το κόστος του υπολογίζεται στα 380 εκατ.
ευρώ και ξεκίνησε να κατασκευάζεται στις
αρχές του 2022.

Μητσοτάκης και ξένοι
ηγέτες στα εγκαίνια

Μπορεί η εμπορική λειτουργία να ξεκινά
την 1η Οκτωβρίου, ωστόσο, τα επίσημα εγ-
καίνια του έργου θα πραγματοποιηθούν
τρεις μέρες μετά, παρουσία του Έλληνα
πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη.

Μάλιστα, ως προσκεκλημένοι αναμένε-
ται να παρευρεθούν και Βαλκάνιοι ηγέτες
των οποίων οι χώρες συμμετέχουν στο όλο
πρόγραμμα με την αγορά ποσοτήτων φυ-
σικού αερίου. 

VENTURE GLOBAL

Συμφωνία για πώληση
φυσικού αερίου 

στην Ευρώπη μέσω 
Αλεξανδρούπολης 

Γράφει 
o Κώστας
Νούσης

knusis@yahoo.gr

Προβλέπει τη διάθεση 
1 εκατ. τόνων ετησίως 

για την επόμενη πενταετία,
καθιστώντας τη χώρα

ενεργειακό κόμβο

Προβλέπει τη διάθεση 
1 εκατ. τόνων ετησίως 

για την επόμενη πενταετία,
καθιστώντας τη χώρα

ενεργειακό κόμβο
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Δ
ύο εκ διαμέτρου αντίθε-
τες αποφάσεις έλαβαν οι
κεντρικές αγγλοσαξονι-

κές τράπεζες στις δύο πλευρές
του Ατλαντικού. Από τη μία η Fed
ανακοίνωσε προχθές τη μείωση
των επιτοκίων της και μάλιστα
επιθετικά αφαιρώντας μισή μο-
νάδα για πρώτη φορά μετά το

2020 και την κρίση του κορονοϊού, και από την
άλλη η Τράπεζα της Αγγλίας αποφάσισε να μη
μειώσει καθόλου το δικό της επιτόκιο με οκτώ
ψήφους υπέρ και μία που ήθελε τη μείωση κατά
25 μονάδες βάσης. Και όλα αυτά όταν την προ-
ηγούμενη Πέμπτη, πρώτη η Ευρωπαϊκή Κεντρι-
κή Τράπεζα είχε αποφασίσει να μειώσει τα δικά
της επιτόκια κατά 25 μονάδες βάσης. 

Αν προσπαθούσε κάποιος να κάνει μια πρώτη ανά-
γνωση των αποφάσεων των τριών αυτών κεντρικών
τραπεζών, θα έλεγε ότι αυτό που γίνεται ξεκάθαρο
είναι πως η περίοδος είναι τόσο ρευστή, ώστε οι επι-
κεφαλής κεντρικοί τραπεζίτες δεν καταφέρνουν να
ευθυγραμμιστούν ούτε κατ’ ελάχιστον, άρα η μελλον-
τική πορεία των επιτοκίων παραμένει ομιχλώδης.
Από τη μία ο πληθωρισμός ναι μεν έχει αρχίσει να
πλησιάζει το όριο του 2%, που όλες οι κεντρικές τρά-
πεζες το θεωρούν ως επιθυμητό, την ίδια στιγμή
όμως η ανάπτυξη παραμένει αναιμική.

Στην περίπτωση της Αγγλίας (η οποία στη μετά
Brexit εποχή αντιμετωπίζει άλλου είδους προβλήμα-
τα από την Αμερική και την Ευρώπη), η ανάπτυξη εί-
ναι ιδιαίτερα υποτονική και δεν αποκλείεται να πα-
ρουσιάσει μια μικρή -αναιμική- αύξηση της τάξης
του 0,3% στο πρώτο εξάμηνο. Ο πληθωρισμός πάλι
προσεγγίζει το 2%, αλλά και εκεί (όπως και στην ευ-

ρωζώνη) οι τιμές στις υπηρεσίες αυξάνονται με με-
γαλύτερο ρυθμό. Με 5,6% στην Αγγλία όταν στην Ευ-
ρώπη τρέχει με 4,2%. 

Οι προβλέψεις πάντως για την πορεία του πληθω-
ρισμού στη Μεγάλη Βρετανία είναι ανοδικές και από
το 2,2% του Αυγούστου αναμένεται να πάει στο 2,5%
μέχρι το τέλος του έτους και αυτό διότι η μείωση στις
τιμές ενέργειας που καταγράφηκε πέρσι σταματά να
επηρεάζει τη σύγκριση σε ετήσια βάση. Ενδεικτική
της ανησυχίας που διακατέχει τους Βρετανούς τρα-
πεζίτες ήταν η δήλωση του διοικητή της Τράπεζας
της Αγγλίας Άντριου Μπέιλι, ο οποίος εξήγησε ότι θα
πρέπει να προχωρήσουμε σε μειώσεις επιτοκίων
σταδιακά, καθώς είναι ζωτικής σημασίας να παρα-
μείνει ο πληθωρισμός σε χαμηλά επίπεδα και άρα θα

πρέπει να είμαστε προσε-
κτικοί, ώστε να μην τα μει-
ώσουμε πολύ γρήγορα ή
κατά πολύ. 

Έτσι οι συντηρητικοί Άγ-
γλοι παραμένουν με κεν-
τρικό επιτόκιο στο 5%, όταν
η Fed έχει ένα επιτοκιακό
εύρος από 4,75% μέχρι 5%,

ενώ η ΕΚΤ έχει κατεβάσει τα δικά της επιτόκια πολύ
χαμηλότερα στο 3,5% (από 3,75% που ήταν). Ειδικά
σε ό,τι αφορά τη Fed, οι αγορές θεωρούν ότι έχει
επιδείξει ιδιαίτερη καθυστέρηση στη χαλάρωση της
νομισματικής της πολιτικής και άρα θα έπρεπε να εί-
χε ξεκινήσει την αποκλιμάκωση των επιτοκίων πολύ
νωρίτερα. Έτσι, πολλοί αναλυτές φοβούνται τώρα
ότι η «πυροσβεστική» μείωση των 50 μονάδων μπο-
ρεί να μην αποτρέψει τον κίνδυνο ύφεσης της αμερι-
κανικής οικονομίας. Προβλέπουν ότι τελικά ο Τζε-
ρόμ Πάουελ, ο Αμερικανός κεντρικός τραπεζίτης,
δεν αποκλείεται να προχωρήσει σε περαιτέρω απο-
φάσεις για δραστική μείωση που μπορεί συνολικά
να φτάσει ακόμη και τις 2,5 μονάδες μέχρι το τέλος
του 2026.

Όσον αφορά τώρα την ΕΚΤ και με δεδομένο ότι η
Κριστίν Λαγκάρντ στην τελευταία της συνέντευξη για
τα επιτόκια δεν έκανε καμία πρόβλεψη της στάσης
που θα κρατήσει η Φρανκφούρτη στις επόμενες συ-
νεδριάσεις, οι αναλυτές βρίσκονται σε δεινή θέση
και σηκώνουν τα χέρια ψηλά, καθώς δεν μπορούν να
προβλέψουν αν θα υπάρξουν τελικά άλλες δύο ή άλ-
λη μία μείωση επιτοκίων μέσα στο 2024. Επιπλέον,
κανείς δεν μπορεί να πει αν θα γίνει οποιαδήποτε
μείωση σε όλο το έτος ή τα επιτόκια της Ευρώπης θα
μείνουν παγωμένα για όλο το 2024. 

του Κωνσταντίνου
Δαυλού
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Η ομιχλώδης πορεία 
των επιτοκίων

ΕΚΤ, Federal Reserve 
και Τράπεζα της Αγγλίας πήραν 

τελείως διαφορετικές αποφάσεις 
μέσα σε μία εβδομάδα, 
καταδεικνύοντας έτσι 
τον προβληματισμό 

που διακατέχει όλες τις διοικήσεις
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Τ
ους ψάχνει η ΑΑΔΕ για να
τους επιστρέψει χρήματα και
δεν τους βρίσκει. Κι αν νομί-

ζετε ότι είναι ένας και δύο, ή απλά
μερικές χιλιάδες, κάνετε λάθος. Τα
δε χρήματα… είναι πολλά. Αυτή τη
στιγμή η Ανεξάρτητη Αρχή Δημο-
σίων Εσόδων έχει προγραμματισμό
επιστροφών 173 εκατομμυρίων ευρώ. Τα
χρήματα αυτά τα δικαιούνται περίπου 1,2
εκατομμύριο φορολογούμενοι. Δηλαδή, η
μέση οφειλή της ΑΑΔΕ προς τους συγκεκρι-
μένους φορολογούμενους είναι 144 ευρώ. 

Στη συντριπτική πλειονότητα πρόκειται
για φυσικά ή νομικά
πρόσωπα που όμως δεν
έχουν δηλώσει IBAN,
άρα η ΑΑΔΕ δεν έχει τη
δυνατότητα να τους κά-
νει αυτόματα την επι-
στροφή χρεώνοντας τον
τραπεζικό τους λογαρια-
σμό. Έτσι, μοιραία, μη
έχοντας άλλη λύση, τους
αναζητά μέσα από την προσωποποιημένη
πληροφόρηση του Taxis, με την αποστολή e-
mail, αλλά και με τα παραδοσιακά τηλέφω-
να. Ακόμη και σε αυτές τις περιπτώσεις
όμως πέφτει σε τοίχο. 

Μεγάλος αριθμός από αυτούς τους 1,2
εκατομμύριο ΑΦΜ παρουσιάζουν την εξής
εικόνα. Ενδέχεται να έχουν πτωχεύσει, κά-
ποιοι από αυτούς τους φορολογούμενους
δεν έχουν υποβάλει πλήρως τις δηλώσεις
φορολογίας εισοδήματος τα προηγούμενα
χρόνια, ή πολύ απλά κάποιοι δικαιούχοι
έχουν αποβιώσει, με αποτέλεσμα η αναζή-

τηση να γίνεται ακόμη δυσκολότερη
καθώς διευρύνεται στους κληρονό-
μους τους. 

Ειδικά σε ό,τι αφορά τα φυσικά πρό-
σωπα που δεν έχουν δηλώσει IBAN, ο
αριθμός τους φτάνει τις 212.000 και τα
χρήματα που δικαιούνται είναι 138 εκα-
τομμύρια ευρώ. Αυτό σημαίνει ότι η μέ-

ση επιστροφή είναι περί τα 651 ευρώ. Κι
όμως, τα χρήματα λιμνάζουν στις ψηφιακές
αναμονές της ΑΑΔΕ. Σύμφωνα με πληροφο-
ρίες υψηλών στελεχών της Αρχής, οι δικαιού-
χοι μόλις βλέπουν email από τη διεύθυνση
της υπηρεσίας αυτή που τους λέει να δηλώ-

σουν IBAN για να πάρουν
χρήματα, αντί να προχω-
ρήσουν στις απαραίτητες
ενέργειες, σβήνουν το
μήνυμα φοβούμενοι ότι
πρόκειται για φάρσα. Δη-
λαδή, φοβούνται ότι μπο-
ρεί να πέσουν θύματα του
λεγόμενου phishing, κατά
το οποίο επιτήδειοι ζη-

τούν πληροφορίες που θα τους επιτρέψουν να
αδειάσουν τον τραπεζικό λογαριασμό των κα-
τόχων. Όπως μας λένε δε, το ίδιο συμβαίνει
και με τα μηνύματα με όσους κερδίζουν στη
φορολοταρία, με την ΑΑΔΕ να καταλήγει να
αναζητά τηλεφωνικούς αριθμούς, ώστε να
ενημερώσει τους εκάστοτε τυχερούς. 

Πάντως η κατάσταση πριν από κάποια
χρόνια ήταν χειρότερη, καθώς προ διετίας οι
ΑΦΜ των δικαιούχων που αναζητούσε η
ΑΑΔΕ έφταναν τα 3,2 εκατομμύρια, ενώ το
συνολικό ποσό που έπρεπε να τους επιστρέ-
ψει ήταν 325 εκατομμύρια. 

του Κωνσταντίνου
Δαυλού

Μικρομεσαία ψηφιακή… ωριμότητα
Συνεχής αύξηση στην ψηφιακή ωριμότητα των μικρομεσαίων επιχει-
ρήσεων (ΜμΕ) παρατηρήθηκε το 2024 στη χώρα μας, σύμφωνα με
έρευνα που εκπόνησε το Οικονομικό Πανεπιστήμιο Αθηνών. Όπως
προκύπτει από τα στοιχεία, φέτος καταγράφεται αύξηση 17% στον μέ-
σο όρο του Δείκτη Ψηφιακής Ετοιμότητας σε σχέση με το 2022. Σύμ-
φωνα με τους αναλυτές της έκθεσης, η αποτελεσματική επικοινωνία
και η βελτίωση της εμπειρίας πελάτη είναι τα κυριότερα οφέλη από τη
χρήση ψηφιακών τεχνολογιών. Ειδικά φέτος το 39% των ΜμΕ στην Ελ-
λάδα βρίσκεται ακόμη στα δυο πρώτα στάδια του Δείκτη Ψηφιακής
Ετοιμότητας (Elementary και Basic), ενώ το 33% κατατάσσεται στα
δύο προχωρημένα στάδια (Advanced και Ideal), με τις ΜμΕ που ανή-
κουν στο Advanced στάδιο να σημειώνουν αύξηση στο 32%, από 18%
το 2022. Παρατηρείται δηλαδή μια σημαντική μετακίνηση των ΜμΕ
από τα πρώτα στάδια του Δείκτη Ψηφιακής Ετοιμότητας προς τα προ-
χωρημένα στάδια. Άντε να ξεκολλήσουμε λίγο.

Η απόλαυση της ψηφιακής ζωής
Και μιας και έπιασα τα ψηφιακά, να σας πω ότι δεν είναι μόνο οι ΜμΕ που

καταγράφονται ψηφιακά πιο έτοιμες, καθώς και οι Έλληνες στο σύνολό τους
δείχνουν ότι απολαμβάνουν την ψηφιακή ζωή. Έτσι, σημαντική άνοδο στη
χρήση του διαδικτύου καταγράφεται από άτομα ηλικίας 65 έως 74 ετών. Οι
Έλληνες δηλώνουν ότι αφιερώνουν περίπου 1,5 ώρα καθημερινά στα social
media, τα οποία χρησιμοποιούν κυρίως για ψυχαγωγία και ενημέρωση, αλλά
και για να διατηρούν ζωντανές τις σχέσεις τους με φίλους και συγγενείς.

Σημαντική θέση στη ζωή των νέων (16-24 ετών) έχουν πλέον το TikTok και
το Instagram, ενώ στο Facebook μένουν προσκολλημένοι οι χρήστες άνω
των 35 ετών. 

Επίσης όλο και πιο δημοφιλείς γίνονται οι ψηφιακές αγορές, με το 65% να
δηλώνει ότι τα ψηφιακά ψώνια κάνουν τη ζωή του πιο εύκολη. Έτσι, δύο
στους τρεις πολίτες έχουν κάνει online αγορές το τελευταίο εξάμηνο, ξο-
δεύοντας κατά μέσο όρο 976 ευρώ σε αυτό το διάστημα. Οι περισσότεροι άν-
τρες (το 33%) αγοράζουν μέσω ίντερνετ διάφορα ψηφιακά γκάτζετ, ενώ σχε-
δόν οι μισές γυναίκες (το 49%) επιμένουν παραδοσιακά και ψωνίζουν κυ-
ρίως… ρούχα.

Ξανά στο ταμπλό του ΧΑ η Τράπεζα Κύπρου
Ποιος δεν θυμάται το πράσινο κτήριο της Τράπεζας Κύπρου στη λεωφόρο Αλε-

ξάνδρας με τα τρία τεράστια ρολόγια; Όχι ότι θα επανέλθουν τα ρολόγια, αλλά η

Τράπεζα Κύπρου μετά από 24 χρόνια θα κάνει άλλη μία είσοδο στο χρηματιστή-

ριο της Αθήνας από το οποίο είχε διαγραφεί το 2017, ως αποτέλεσμα των πολλα-

πλών κρίσεων και αλλαγών που είχαν πλήξει εντονότατα το τραπεζικό σύστημα

της Κύπρου κατά τη μεγάλη οικονομική κρίση. Έτσι πλέον, αφού δόθηκαν οι

σχετικές εγκρίσεις από την Επιτροπή Εισαγωγών και Λειτουργίας Αγορών του

Χρηματιστηρίου, οι κοινές μετοχές της Τράπεζας Κύπρου από τη Δευτέρα 23 του

μήνα θα διαπραγματεύονται στην κύρια αγορά ενώ έχει ήδη γίνει η διαγραφή

της μετοχής από τη δευτερογενή αγορά του Χρηματιστηρίου του Λονδίνου.

Οι ξεχασμένοι δρόμοι της Εύβοιας
Όποιος έχει πάει οπουδήποτε στην Εύβοια ξεκινώντας από την Αθήνα, ξέ-

ρει ότι για να φτάσεις στη Χαλκίδα χρειάζεσαι περί τα 40 λεπτά και από εκεί
και πέρα για να πας σε κάποιο προορισμό στο υπόλοιπο νησί χρειάζεσαι πε-
ρίπου… 5,5 ώρες. Προφανώς το νούμερο αυτό δεν ανταποκρίνεται στην
πραγματικότητα, όμως η αλήθεια είναι ότι το οδικό δίκτυο του δεύτερου με-
γαλύτερου νησιού της Ελλάδας είναι κολλημένο κάπου στο 1980, δυσκο-
λεύοντας τις μεταφορές και κατ’ επέκταση και την οικονομική ανάπτυξη της
περιοχής. Με στόχο να βελτιωθεί αυτή η τραγική εικόνα, υπογράφηκε η σύμ-
βαση για την κατασκευή δύο επιπλέον οδικών τμημάτων του έργου Παρά-
καμψη Χαλκίδας και Παράκαμψη Ψαχνών, με συνολικό κόστος 18,5 εκατομ-
μύρια ευρώ, τα οποία αναμένεται να κάνουν ταχύτερες και ασφαλέστερες τις
οδικές συνθήκες στην Περιφερειακή Ενότητα Εύβοιας, όπως ανακοίνωσε το
υπουργείο Υποδομών και Μεταφορών. 

Φρέσκο χρήμα 
με τη μορφή επιστροφών 

θέλει να δώσει 
στους δικαιούχους 

φορολογούμενους η Αρχή, 
αλλά πέφτει σε τοίχο

Τους χρωστάει 173 εκατ. 
η ΑΑΔΕ και δεν τους βρίσκει
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Α
νατάχθηκαν επιτυχώς δέκα παλαιά λεωφο-
ρεία των Οδικών Συγκοινωνιών (ΟΣΥ), τα
οποία η τεχνική βάση της εταιρείας μετέτρε-

ψε σε πλήρως λειτουργικά, χάρη στο άρτια εξοπλι-
σμένο συνεργείο μεγάλων βλαβών που διαθέ-
τουν οι ΟΣΥ, παρά το γεγονός πως βρίσκονταν
χρόνια εκτός κυκλοφορίας.

Ο υφυπουργός Μεταφορών Βασίλης Οικονό-
μου, με αφορμή την επαναλειτουργία των λεω-
φορείων και την επανένταξή τους στο δίκτυο, το
προσεχές διάστημα, προς εξυπηρέτηση του επι-
βατικού κοινού, πραγματοποίησε επίσκεψη στο
αμαξοστάσιο των ΟΣΥ στην οδό Πέτρου Ράλλη, προ-
κειμένου να συγχαρεί τη διοίκηση της εταιρείας και το
τεχνικό προσωπικό για την επιτυχημένη ανάταξη των
λεωφορείων.

«Η σημερινή επιτυχία της ανάταξης των δέκα λεωφο-
ρείων αποδεικνύει ότι με σωστό σχεδιασμό και ομαδι-

κή προσπάθεια μπορούμε να αναβαθμίσουμε τη δημό-
σια συγκοινωνία της Αττικής, διασφαλίζοντας ότι τα μέ-
σα μεταφοράς που εξυπηρετούν τους πολίτες είναι
ασφαλή και αξιόπιστα. Η ανανέωση του στόλου και η

καλή συντήρηση, σε συνδυασμό με τον νέο συγ-
κοινωνιακό χάρτη της Αττικής, θα συμβάλουν
στην καλύτερη και αποδοτικότερη εξυπηρέτη-
ση των πολιτών», σημείωσε ο κ. Οικονόμου.

Ο κ. Οικονόμου τόνισε πως η κυβέρνηση και το
υπουργείο Υποδομών και Μεταφορών παραμέ-

νουν προσηλωμένοι στην ενίσχυση της δημόσιας
συγκοινωνίας και συνεχίζουν το έργο τους. Τα

νέα λεωφορεία θα ενταχθούν άμεσα στους δρόμους της
Αθήνας, ενισχύοντας το δίκτυο και βελτιώνοντας τις κα-
θημερινές μετακινήσεις των πολιτών.

Τον υφυπουργό συνόδευσαν ο διευθύνων σύμβου-
λος της εταιρείας Στέφανος Αγιάσογλου με το επιτε-
λείο του. 

Ανατάχθηκαν 10 λεωφορεία και 
επιστρέφουν στους δρόμους της Αθήνας -

Βασίλης Οικονόμου: «Με σωστό 
σχεδιασμό και ομαδική προσπάθεια 

μπορούμε να αναβαθμίσουμε τη δημόσια
συγκοινωνία της Αττικής»

Γράφει 
η Ρεγγίνα 

Σαβούρδου

Με στόχο την άμβλυνση της έμφυλης ανισότητας

στους τομείς STEM (Science, Technology, Engineering

& Mathematics) η Metlen Energy & Metals αναλαμβάνει

πρωτοβουλίες για τη στήριξη και εν-

δυνάμωση των γυναικών, που ακόμα

και σήμερα υποεκπροσωπούνται

σταθερά. Παρά την πρόοδο που έχει

σημειωθεί τα τελευταία χρόνια, οι

γυναίκες εξακολουθούν να αποτελούν μόλις το 28% του

παγκόσμιου εργατικού δυναμικού στο STEM, γεγονός

που θέτει εμπόδια στην επαγγελματική τους ανέλιξη και

δημιουργεί ένα σημαντικό χάσμα μεταξύ των φύλων σε

ηγετικές θέσεις.

Η Metlen ενώνει και πάλι τις δυνάμεις της με την κοι-

νωνική επιχείρηση Knowl, προχωρώντας στον δεύτερο

κύκλο του FemStem, βοηθώντας γυναίκες να ενισχύ-

σουν τις δεξιότητές τους και να παραμείνουν στην αιχμή

των τεχνολογικών εξελίξεων. Ο νέος κύκλος, διάρκειας

6 μηνών, με άξονα τους τομείς STEM υπογραμμίζει την

ανάγκη για συνεχή εκπαίδευση και εξειδίκευση. Το

πρόγραμμα θα προσφέρει 30 ώρες κα-

τάρτισης και συμβουλευτικής, εστιά-

ζοντας σε δεξιότητες που απαιτούνται

στη σύγχρονη αγορά, όπως soft skills,

hard skills και ψηφιακές δεξιότητες.

Επιπλέον, θα παρέχονται υπηρεσίες όπως ανάπτυξη

βιογραφικών, προσομοιώσεις συνεντεύξεων με έμπει-

ρα στελέχη HR, καθώς και ευκαιρίες άμεσης διασύνδε-

σης με την αγορά εργασίας.

Ο πρώτος κύκλος του προγράμματος FemStem συνέ-

δραμε ουσιαστικά, καθώς βοήθησε 30 γυναίκες να αξιο-

ποιήσουν τις δυνατότητές τους, αλλά και να βελτιώσουν

τις επαγγελματικές τους προοπτικές. Οι επιπτώσεις ήταν

άμεσες: 14 έχουν ήδη καταφέρει να βρουν εργασία, 8 συ-

νεχίζουν τις σπουδές τους, ενώ οι υπόλοιπες βρίσκονται

σε διαδικασία εκπαίδευσης ή αναζήτησης εργασίας.

Αξίζει να σημειωθεί ότι το 30% των ωφελούμενων έλα-

βε την επαγγελματική πιστοποίηση που επιθυμούσε, με

πλήρη υποτροφία, ενώ η κοινωνική αξία του προγράμ-

ματος, με δείκτη SROI 2,81 ευρώ για κάθε 1 ευρώ επέν-

δυσης, ενισχύει την κοινωνική και οικονομική δυναμική

τόσο για τις ωφελούμενες όσο και για την κοινότητα.

Το πρόγραμμα προσφέρεται δωρεάν και αποτελεί μέ-

ρος των δράσεων Εταιρικής Κοινωνικής Ευθύνης της

Metlen, στηρίζοντας τους παγκόσμιους στόχους βιώσι-

μης ανάπτυξης, όπως μηδενική φτώχεια (1), ισότητα των

φύλων (5), αξιοπρεπής εργασία και οικονομική ανάπτυ-

ξη (8), και λιγότερες ανισότητες (10). Οι ενδιαφερόμενες

καλούνται να υποβάλουν αίτηση έως και την Πέμπτη 26

Σεπτεμβρίου (θα τηρηθεί σειρά προτεραιότητας). Η αί-

τηση είναι διαθέσιμη ηλεκτρονικά.

Η Metlen συνεχίζει να στηρίζει την πρωτοβουλία FemStem για τη γυναικεία ενδυνάμωση στο STEM

Μετά το λίφτινγκ… σαν καινούργια



E
πειτα από 70 χρόνια καταργείται
το οριζόντιο σύστημα χορήγη-
σης του επιδόματος ανεργίας,

καθώς μπαίνουν στην εξίσωση ο εργάσι-
μος βίος και το ύψος των εισφορών, ενώ
χιλιάδες συνταξιούχοι που επιβαρύνον-
ται με την Εισφορά Αλληλεγγύης θα
δουν τις μηνιαίες αποδοχές τους να αυ-
ξάνονται με τη σύνταξη του Ιανουαρίου.

Οι δύο καίριες πα-
ρεμβάσεις που δρομο-
λογεί το υπουργείο Ερ-
γασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης θα αλλά-
ξουν τα δεδομένα για
χιλιάδες άμεσα ενδια-
φερόμενους. Όπως δή-
λωσε χθες σε τηλεοπτι-

κό σταθμό η υπουργός Νίκη Κεραμέως,
η εφαρμογή του νέου συστήματος χορή-
γησης του επιδόματος ανεργίας θα ξεκι-
νήσει πιλοτικά το προσεχές διάστημα.
Στο εξής, το ποσό που θα λαμβάνει ο
άνεργος θα λαμβάνει υπ’ όψιν την
ασφαλιστική προϊστορία του προσώπου
και πόσες ασφαλιστικές εισφορές έχει
πληρώσει. Όπως υπογράμμισε η κ. Κε-

ραμέως, «είναι διαφορετικό αν έχεις
δουλέψει 40 χρόνια ή έχεις δουλέψει
πέντε μήνες, όπως επίσης είναι διαφο-
ρετικό αν δούλευες με 900 ευρώ ή με

1.500 ευρώ γιατί πληρώνεις διαφορετι-
κές εισφορές ανεργίας».

Η άρση αυτών των αδικιών οδηγεί σε
ένα βασικό επίδομα ανεργίας, το οποίο
θα αυξάνεται με τη μορφή μπόνους,
σύμφωνα με το ασφαλιστικό παρελθόν
του προσώπου. Το αυξημένο ποσό θα
καταβάλλεται στην αρχή της περιόδου
ανεργίας και στη συνέχεια θα μειώνεται,
ώστε να παρακινηθεί ο δικαιούχος για
να επιστρέψει στην αγορά εργασίας.

Από την άλλη πλευρά, η κυβέρνηση
καλείται να διορθώσει τις αδικίες που
έχει δημιουργήσει η Εισφορά Αλληλεγ-

γύης Συνταξιούχων, καθώς σε κάθε αύ-
ξηση του μισθού αλλάζει το κλιμάκιο και
εντέλει μηδενίζεται το όφελος της αύξη-
σης, οδηγώντας μάλιστα σε μείωση των
μηνιαίων αποδοχών. Σύμφωνα με την κ.
Κεραμέως, το θέμα αναμένεται να διευ-
θετηθεί το προσεχές διάστημα, κατόπιν
συνεννόησης και συνεργασίας με το
υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικο-
νομικών, προκειμένου να κατατεθεί σχε-
τική ρύθμιση. Η υπουργός υπενθύμισε
ότι οι συνταξιούχοι θα λάβουν αυξήσεις
2,2%-2,5% το 2025 και το ακριβές ύψος
θα καθοριστεί με βάση τον αλγόριθμο
που λαμβάνει υπ’ όψιν την ανάπτυξη και
τον πληθωρισμό, προσθέτοντας ότι από
το 2023 οι αυξήσεις στις συντάξεις έχουν
ξεπεράσει σωρευτικά το 13%.

Εξάλλου, η κυρία Κεραμέως χαρα-
κτήρισε ενθαρρυντική τη μείωση της μι-
σθολογικής απόκλισης μεταξύ ανδρών
και γυναικών στην Ελλάδα. Όπως ανέ-
φερε, την τελευταία πενταετία οι αυξή-
σεις ήταν 13% για τους άνδρες και 14% για
τις γυναίκες, ενώ χαρακτήρισε διεθνές
το φαινόμενο της μισθολογικής ανισό-
τητας των δύο φύλων. 
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Αλλαγές έπειτα από 
70 χρόνια - Διορθώνονται 
τον Δεκέμβριο οι αδικίες 

με την Εισφορά Αλληλεγγύης
Συνταξιούχων

Deal 247,4 εκατ. 
μέσω ΕΣΠΑ για
«πράσινα» νοσοκομεία
Με 247,4 εκατ. ευρώ η κυβέρνηση προ-
ωθεί προς εφαρμογή το φιλόδοξο πρό-
γραμμα των «πράσινων» νοσοκομείων,
επιτυγχάνοντας μακροπρόθεσμα εξοι-
κονόμηση δαπανών και συμβάλλοντας
στην τόνωση της ανάπτυξης μέσω του
πρόσθετου κατασκευαστικού έργου που
θα προκύψει.
Την έκδοση της πρόσκλησης για ένταξη
στο ΕΣΠΑ, και ειδικότερα στο Πρόγραμμα
«Περιβάλλον και Κλιματική Αλλαγή
2021-27», της ολοκλήρωσης των έργων
για την ενεργειακή αναβάθμιση κτηρίων
Δημοσίων Νοσοκομείων ανακοίνωσαν
χθες ο υπουργός Υγείας Άδωνις Γεωρ-
γιάδης και ο υπουργός αναπληρωτής
Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών Νί-
κος Παπαθανάσης. Το πρόγραμμα καλύ-
πτει τις απαιτούμενες κατασκευαστικές
εργασίες για 67 δημόσια νοσοκομεία, πε-
ριλαμβάνοντας επεμβάσεις ενεργειακής
αναβάθμισης και εξοικονόμησης ενέρ-
γειας, όπως, για παράδειγμα, προσθήκη
μόνωσης, αντικατάσταση κουφωμάτων
και υαλοπινάκων με νέα πιστοποιημένα,
υψηλής ενεργειακής απόδοσης, αντικα-
τάσταση συστήματος καυστήρα-λέβητα-
σωληνώσεων με σύστημα που επιτρέπει
χρήση Ανανεώσιμων Πηγών Ενέργειας,
αντικατάσταση παλαιού συστήματος κλι-
ματισμού, παθητικά ηλιακά συστήματα.
Επιπλέον, θα υπάρχουν δράσεις εγκατά-
στασης μονάδων συμπαραγωγής ηλε-
κτρισμού - θερμότητας και δράσεις αξιο-
ποίησης Ανανεώσιμων Πηγών Ενέργειας
και παρεμβάσεις αντικατάστασης ιατρο-
τεχνολογικού εξοπλισμού στην περίπτω-
ση των νοσοκομείων σε συνδυασμό με
δράσεις εξοικονόμησης ενέργειας. Ο
υπουργός Υγείας Άδωνις Γεωργιάδης
υπογράμμισε ότι «το ΕΣΥ, παρά τα προ-
βλήματά του, προοδεύει, αλλάζει, εξελίσ-
σεται και τεράστιοι πόροι από το ΕΣΠΑ και
το Ταμείο Ανάκαμψης κατευθύνονται σε
σημαντικές παρεμβάσεις που ήδη γίνον-
ται σε 93 νοσοκομεία και σε 157 κέντρα
υγείας όλης της χώρας».
Ο υπουργός αναπληρωτής Εθνικής Οι-
κονομίας και Οικονομικών Νίκος Παπα-
θανάσης σημείωσε ότι «η προεκλογική
και προγραμματική δέσμευση των κυ-
βερνήσεων του Κυριάκου Μητσοτάκη
για ενίσχυση της Δημόσιας Υγείας γίνε-
ται πράξη, ενώ παράλληλα με τις ευρύτε-
ρες παρεμβάσεις που βρίσκονται σε
πλήρη εξέλιξη για τον εκσυγχρονισμό
του Εθνικού Συστήματος Υγείας επιτα-
χύνουμε την κτιριακή αναβάθμιση δεκά-
δων νοσοκομείων και κέντρων Υγείας με
στόχο τη βελτίωση των παρεχόμενων
υπηρεσιών».

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Επίδομα ανεργίας
βάσει εισφορών



Η Janssen Ελλάδας, ο φαρμακευτικός τομέας της
Johnson & Johnson, μετονομάζεται σε Johnson
&Johnson Innovative Medicine και στην Ελλάδα, και εγ-
καινιάζει τη νέα εταιρική της ταυτότητα υπό το εμπορικό
σήμα Johnson & Johnson. Για περισσότερα από 135
χρόνια, η Johnson & Johnson παρέχει προϊόντα και λύ-
σεις υγειονομικής περίθαλψης στους ανθρώπους σε
όλο τον κόσμο. Το φθινόπωρο του περασμένου έτους η
εταιρεία ανακοίνωσε παγκοσμίως μια στρατηγική ενο-
ποίησης της Johnson&Johnson MedTech -τον τομέα
της ιατρικής τεχνολογίας- και της Johnson &Johnson
Innovative Medicine -τον φαρμακευτικό τομέα- υπό το εμπορικό σήμα Johnson&Johnson. Η αλλαγή αυτή σηματο-
δοτεί μια νέα εποχή για την εταιρεία, που αξιοποιεί τη μεγάλη τεχνογνωσία και εμπειρία της για την πρόληψη και
την αντιμετώπιση πολύπλοκων ασθενειών, παρέχοντας ακόμη πιο προηγμένες και εξατομικευμένες λύσεις.
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Επιμέλεια: Αμαλία Κάτζου

Σ
ε αύξηση της τιμής-στόχου στα
επίπεδα των 47 ευρώ με σύσταση
BUY προχώρησε η Morgan Stan-

ley για τη μετοχή της Metlen. Η σύσταση
περιλαμβάνεται στο νέο κλαδικό report
Metals & Mining της MS, το οποίο αναφέ-
ρεται στην αδυναμία του κλάδου των με-
τάλλων κυρίως λόγω της υποτονικής οι-
κονομικής δραστηριότητας στην Κίνα. 

Σε αυτό το πλαίσιο, η MS προχώρησε σε
μείωση της τιμής-στόχου στις περισσότε-
ρες από τις εταιρείες που καλύπτει στο u-
niverse των μετάλλων. 

Παρά το αρνητικό κλίμα, εξαίρεση
αποτελεί η Metlen, για την οποία οι ανα-
λυτές της Morgan Stanley αναφέρονται στο εξαιρετικό
συνεργατικό της μοντέλο Ενέργειας και Μετάλλων και
τη μοναδική, ιδιαίτερα για τα ευρωπαϊκά επίπεδα, ποι-
ότητα που προσφέρει στον τομέα των μετάλλων η πλή-

ρως καθετοποιημένη παραγωγή βωξίτη, αλουμίνας και
αλουμινίου με αποτέλεσμα να αυξήσουν την τιμή-στόχο
στο επίπεδο των €47, διατηρώντας τη σύσταση BUY για
τη Μetlen.

Eurobank: Ο Μιχάλης Λούης
ανώτατος εκτελεστικός
διευθυντής στην Ελληνική
Τράπεζα

Η Eurobank Ergasias Υπηρεσιών και Συμ-
μετοχών Ανώνυμη Εταιρεία ενημέρωσε ότι
σε συνέχεια των από 18 Σεπτεμβρίου 2024
εγκρίσεων της Ετήσιας Γενικής Συνέλευσης
των μετόχων και του Διοικητικού Συμβουλί-
ου της Hellenic Bank Public Company Limi-
ted, ο Μιχάλης Λούης αναλαμβάνει καθήκον-
τα ανώτατου εκτελεστικού διευθυντή (Chief
Executive Officer) της Hellenic, νέας θυγατρι-
κής του ομίλου εταιρειών της Eurobank Hol-
dings. Παράλληλα, με τη νέα του θέση ως
ανώτατου εκτελεστικού διευθυντή (Chief
Executive Officer) της Hellenic, o Μιχάλης
Λούης παραμένει μέλος της διοικητικής επι-
τροπής (Executive Board) της θυγατρικής της
Eurobank Holdings «Τράπεζα Eurobank
Ανώνυμη Εταιρεία».

Lamda Development: Έργο
της χρονιάς για το 2023 
το κτηριακό συγκρότημα
ΑμεΑ στο Ελληνικό

Έργο της χρονιάς για το 2023 αναδείχτηκε
το κτηριακό συγκρότημα ΑμεΑ στο Ελληνικό
στο ITC 2024, το 7ο Συνέδριο Υποδομών &
Μεταφορών. Το σημαντικό αυτό έργο, που
παραδόθηκε από τη Lamda Development το
φθινόπωρο του 2023, όπως επισημαίνει η
εταιρεία, αποτελεί απόδειξη της δέσμευσής
της προς τους συνανθρώπους μας που έχουν
περισσότερο ανάγκη τη στήριξή μας. Σε συ-
νεργασία με τον Δήμο Ελληνικού-Αργυρού-
πολης, την EKTER, την Betaplan και τη Hill In-
ternational, δημιουργήθηκε ένας χώρος που
αντικατοπτρίζει πραγματικά την αφοσίωσή
μας στην ενσωμάτωση και την προσβασιμό-
τητα, επισημαίνει η Lamda Development.

Εξαγόρασε την DBC
Diadikasia η Bright 
Business Solutions

H εταιρεία Bright Business Solutions ανα-
κοίνωσε ότι κατέληξε σε συμφωνία για την
απόκτηση του πλειοψηφικού πακέτου της
DBC Diadikasia, της μεγαλύτερης ελληνικής
εταιρείας συμβούλων, παρόχου εξειδικευμέ-
νων υπηρεσιών σε επιχειρήσεις και οργανι-
σμούς του Ιδιωτικού και Δημόσιου Τομέα. Σε
μια αγορά με μεγάλους ρυθμούς ανάπτυξης,
η συμφωνία αυτή έρχεται να επιβεβαιώσει τη
δέσμευση της Bright για στρατηγική ανάπτυ-
ξη και ηγετική θέση στον κλάδο των συμβου-
λευτικών υπηρεσιών στην Ελλάδα και περαι-
τέρω επέκταση στη Νοτιοανατολική Ευρώπη,
σημειώνει η σχετική ανακοίνωση.

Η ΑΒ Βασιλόπουλος ανακοίνωσε την έναρξη της συ-
νεργασίας της με την εταιρεία Recycom, θέτοντας σε
εφαρμογή ένα πρωτοποριακό πρόγραμμα ανακύ-
κλωσης ενδυμάτων και υποδημάτων. Στο πλαίσιο της
συνεργασίας, έχουν τοποθετηθεί 17 μοβ μεταλλικοί
κάδοι σε επιλεγμένα κεντρικά καταστήματα ΑΒ Βα-
σιλόπουλος, τόσο στην Αττική όσο και σε περιοχές
εκτός αυτής. Οι καταναλωτές έχουν τη δυνατότητα να
ανακυκλώσουν ρούχα, παπούτσια, λευκά είδη και
αξεσουάρ, όπως ζώνες και τσάντες, που δεν χρει-
άζονται πλέον. Μέσω της πρωτοβουλίας, ενισχύεται

η οικολογική συνείδηση των πολιτών και προωθείται η αξία της ανακύκλωσης. Μετά από διαλογή τα καλύτε-
ρα σε ποιότητα ρούχα προσφέρονται δωρεάν σε ευπαθείς ομάδες στην Ελλάδα, σε συνεργασία με τις κοινο-
τικές αρχές, τα κοινωνικά παντοπωλεία ή άλλους οργανισμούς. Ο ρουχισμός επίσης διατίθεται για την κάλυ-
ψη βασικών αναγκών σε καταστάσεις έκτακτης ανάγκης, όπως οι φυσικές καταστροφές. Η Recycom διαχει-
ρίζεται τα ακατάλληλα για επανάχρηση ρούχα στις εγκαταστάσεις της για τη δημιουργία ρούχων καθαρι-
σμού, στουπιών, μονωτικού και άλλου υλικού.

Συνεργασία ΑΒ Βασιλόπουλος και Recycom

Metlen: Στα top 5 picks της Morgan Stanley 
με τιμή-στόχο τα 47 ευρώ

Η Janssen Ελλάδας εγκαινιάζει τη νέα εταιρική της ταυτότητα
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T
ην ώρα που ποδοσφαιριστές μεγάλου βεληνεκούς, όπως ο Αντονί Μαρσιάλ, ο Έρικ Λαμέ-

λα αλλά και οι Φακούντο Πελίστρι, Τετέ, Σέρτζιο Ολιβέιρα και Ντέγιαν Λόβρεν, αποφασί-

ζουν να έρθουν στην Ελλάδα, φαίνεται πως κάποιοι που έχουν περάσει από τα… μέρη

μας δεν έχουν και την καλύτερη άποψη για το ελληνικό ποδόσφαιρο. Αν και η ΑΕΚ φαίνεται

εσχάτως να έχει γίνει προορισμός για σταρ του ποδοσφαίρου, ένας ποδοσφαιριστής που

αποχώρησε από τους «κιτρινόμαυρους» περιέγραψε με μελανά χρώματα την εμπειρία

του στην Ελλάδα και τον «δικέφαλο».

Ο λόγος για τον Ροντόλφο Πισάρο, ο οποίος αποχώρησε από την

ΑΕΚ και επιστρέφει στην πατρίδα του, χαρακτηρίζοντας ως τη

χειρότερη εμπειρία της καριέρας του την επιλογή του να έρθει

στην Ελλάδα για να παίξει ποδόσφαιρο. Ο Μεξικανός μεσοε-

πιθετικός, μάλιστα, ανέφερε πως αν στη χώρα του υπάρχει

μία φορά διαφθορά, στην Ελλάδα τα πράγματα είναι τρεις

φορές χειρότερα, ενώ επέρριψε ευθύνες και στη διοίκη-

ση της ΑΕΚ, την οποία ανέφερε ότι δεν εμπιστευόταν.

«Θα έλεγα ότι ήταν η χειρότερη απόφαση που πήρα ποτέ, να πάω

στην Ελλάδα, επειδή η αλήθεια είναι ότι δεν μπορούσα να κάνω αυ-

τό που μου αρέσει περισσότερο, να αγωνίζομαι. Αν έπρεπε να ξα-

ναπάρω την απόφαση, δεν θα το έκανα, βλέποντας όλα αυτά που

έγιναν. Αυτές είναι καταστάσεις ζωής που σε κάνουν να μάθεις

και να εκτιμάς», ανέφερε μεταξύ άλλων σε δηλώσεις που έκανε

στο Azteca Deportes.

Αναφορικά με τη συνεργασία του με τον Ματίας Αλμέιδα, ο Πισά-

ρο είπε καλά λόγια, όχι όμως και συνολικά για την παρουσία του

στην ΑΕΚ. «Χωρίσαμε με τον καλύτερο δυνατό τρόπο με τον Αλμέι-

δα. Στην τελική, αυτοί που κυβερνούν και βρίσκονται στην κορυφή,

και το λέω γιατί στην Ελλάδα έχει σημασία, ήταν πολύ… μαφία. Αν εδώ

στο Μεξικό υπάρχει διαφθορά, στην Ελλάδα τα πράγματα είναι τρεις φο-

ρές χειρότερα. Και η διοίκηση είχε πολύ να κάνει με αυτό, και δεν την εμπι-

στευόμουν», είπε χαρακτηριστικά ο 30χρονος Μεξικανός ποδοσφαιριστής.

Ο Πισάρο στην ΑΕΚ έπαιξε σε 22 αναμετρήσεις, τις περισσότερες ως αλλαγή, έχοντας μόλις

δύο ασίστ. Στην καριέρα του έχει αγωνιστεί ακόμα σε Πατσούκα, Μοντερέι, Ντεπορτίβο Γκουαδα-

λαχάρα, αλλά και στην Ίντερ Μαϊάμι στο MLS. Έχει κατακτήσει τίτλους και στο Μεξικό θεωρείται

μεγάλος σταρ, ενώ είναι 38 φορές διεθνής με την εθνική ομάδα της χώρας του, σκοράροντας πέν-

τε φορές με τους «τρικολόρ». Στην Ελλάδα δεν κατάφερε να προσαρμοστεί και φαίνεται πως τα

προβλήματα που αντιμετώπισε ήταν μη ποδοσφαιρικά, με βάση τα όσα δήλωσε στους συμπατριώ-

τες του μετά την οριστικοποίηση της μεταγραφής του στη Μαζατλάν και τον επαναπατρισμό του.

Γράφει 
o Χρήστος
Γιαννούλης

«Κεραυνοί»
Πισάρο για 
την Ελλάδα

Κόντρα στο… κλίμα των ημερών και τις αφίξεις μεγάλων 
σταρ στο ελληνικό ποδόσφαιρο, ο Μεξικανός μεσοεπιθετικός 
Ροντόλφο Πισάρο, που αποχώρησε από την ΑΕΚ για να επιστρέψει
στη Μαζατλάν, εξαπέλυσε επίθεση στη διοίκηση της Ένωσης 
και στο ελληνικό ποδόσφαιρο συνολικά



Μ
εγάλη συνέντευξη στην ιστοσελίδα
Sportal.gr παραχώρησε ο Κώστας
Σλούκας. Ο αρχηγός του Παναθηναϊ-

κού Aktor μίλησε για τη νέα σεζόν, στην οποία
οι «πράσινοι» καλούνται να διατηρήσουν τα
σκήπτρα τους σε Ελλάδα και Ευρώπη, αλλά και
για τη συνύπαρξη με άλλους τρεις elite γκαρντ.
Ο διεθνής άσος έδειξε απόλυτη εμπιστοσύνη
στον προπονητή του Εργκίν Αταμάν, λέγοντας
πως μπορεί να διαχειριστεί τους… galacticos
που έχουν δημιουργήσει οι «πράσινοι».

«Εννοείται υπάρχει χρόνος για όλους. Σε τέ-
τοιες ομάδες… galacticos, οφείλουμε να βά-
λουμε το εγώ κάτω από την ομάδα και φυσικά
παίζει μεγάλο ρόλο ο προπονητής, πώς διαχει-
ρίζεται όλο αυτό. Είναι expert στο πώς να χει-
ρίζεται τις προσωπικότητες όπως έχει δείξει το
παρελθόν και μάλιστα το κοντινό και φυσικά
παίζουν ρόλο οι σχέσεις που υπάρχουν μεταξύ
συμπαικτών», είπε χαρακτηριστικά ο Κώστας
Σλούκας.

Ορόσημο ο τελικός
Ως ένα «πολύ σημαντικό πρώτο βήμα, που μας κά-

νει να αισιοδοξούμε για το μέλλον», χαρακτήρισε ο
γενικός γραμματέας Αθλητισμού Γιώργος Μαυρωτάς
τη συνάντηση που είχαν ο ίδιος και ο υπουργός ανα-
πληρωτής Αθλητισμού Γιάννης Βρούτσης με εκπρο-
σώπους των οκτώ νόμιμων Λεσχών Φιλάθλων. Όπως
είπε, η διεξαγωγή τελικού με οπαδούς και των δυο
φιναλίστ θα είναι μεγάλο κριτήριο για την επιστροφή
και φιλοξενούμενων φιλάθλων στα γήπεδα.

Τιμωρήθηκε 
για τον σταυρό

Αίσθηση προκάλεσε η αποκάλυψη του Νεμάνια
Μάιντοβ. Ο Σέρβος τζουντόκα, ο οποίος ηττήθηκε
από τον Θοδωρή Τσελίδη στους Ολυμπιακούς Αγώ-
νες «Παρίσι 2024», αποκάλυψε ότι τιμωρήθηκε με
αποκλεισμό πέντε μηνών από την Παγκόσμια Ομο-
σπονδία τζούντο λόγω παραβίασης των θρησκευτι-
κών κανονισμών της και συγκεκριμένα επειδή πριν
τον αγώνα με τον Έλληνα πρωταθλητή έκανε τον
σταυρό του!

Ο Τζόκοβιτς 
και ο… Τριαντάφυλλος

Στη Βουλγαρία βρέθηκε πρόσφατα ο Νόβακ Τζό-
κοβιτς, αλλά στη νυχτερινή του έξοδο το γλέντησε…
ελληνικά. Ο Σέρβος σούπερ σταρ του παγκόσμιου τέ-
νις δεν δίστασε να πάρει το μικρόφωνο σε μαγαζί στο
οποίο διασκέδαζε, να τραγουδήσει αλλά και να χορέ-
ψει υπό τους ήχους των τραγουδιών του Τριαντάφυλ-
λου!

Αγιασμός στου Ρέντη
Αγιασμός τελέστηκε χθες στο προπονητικό κέντρο

του Ολυμπιακού στου Ρέντη. Τεχνική ηγεσία, ποδο-
σφαιριστές και διοίκηση συγκεντρώθηκαν, με τον
ιδιοκτήτη της «ερυθρόλευκης» ΠΑΕ να έχει τετ α τετ
τόσο με τον προπονητή όσο και με αρκετούς παίκτες
της ομάδας ενόψει της συνέχειας σε Ελλάδα και Ευ-
ρώπη. 

Ο «Σάρας» κι αν εγέρασε…
Στην Ελλάδα βρίσκεται ο Σαρούνας Γιασικεβίτσιους, για τα

φιλικά που δίνει στην Αθήνα η Φενέρμπαχτσε, και δεν έχασε
την ευκαιρία να ζήσει ξανά τη «μαγεία» της αθηναϊκής νύχτας.
Μάλιστα, σε κατάστημα που βρέθηκε όπου τραγουδούσε ο Άγ-
γελος Διονυσίου, δεν δίστασε να πάρει την… ασίστ του γνω-
στού τραγουδιστή και να τραγουδήσει με πάθος τον ύμνο του
Παναθηναϊκού, ξεσηκώνοντας τους πάντες! 
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Έκαναν 
τη νύχτα 

μέρα

Επιμέλεια:  Χρήστος Γιαννούλης 

Οι… galacticos του Σλούκα

Περίπου 3.500 φίλοι της ΑΕΚ βρέθηκαν προχθές αργά το βράδυ 
στο αεροδρόμιο για την άφιξη του Αντονί Μαρσιάλ. Ο Γάλλος σταρ αποθεώθηκε,
ενώ οι οπαδοί της Ένωσης έκαναν… τη νύχτα μέρα και φώναξαν συνθήματα. 
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Γράφει 
η Δήμητρα 

Δάρδα R
oyals των Βρετανών Ουίνδσορ, υψηλά μέλη
της ισπανικής και της δανικής βασιλικής οι-
κογένειας, celebrities και VIP του διεθνούς

και εγχώριου λαμπερού τζετ σετ αναμένονται το
επόμενο Σάββατο στη χώρα μας, για τον αριστοκρα-
τικό γάμο της πριγκίπισσας Θεοδώρας Γλύξμ-
πουργκ με τον αγαπημένο της Μάθιου Κουμάρ.

Η Αθήνα θα βρεθεί για μία ακόμα φορά στο επί-
κεντρο του παγκόσμιου ενδιαφέροντος, καθώς το
wedding event της γαλαζοαίματης μικρότερης κό-
ρης του τέως βασιλιά Κωνσταντίνου και της τέως
βασίλισσας Άννας Μαρίας αναμένεται να μονοπω-
λήσει τα διεθνή ΜΜΕ.

Τα εντυπωσιακά προσκλητήρια στο χρώμα του
royal μπλε με χρυσά γράμματα στα ελληνικά και τα
αγγλικά έχουν αποσταλεί μήνες νωρίτερα στους
υψηλούς καλεσμένους, αναφέροντας: «Η ΑΜ βασί-
λισσα Άννα-Μαρία και ο κύριος Σαμ Κουμάρ / η κυ-
ρία Γιολάντα Κουμάρ έχουν την τιμή να σας προ-
σκαλέσουν στον γάμο της πριγκίπισσας Θεοδώρας
και του Μάθιου Κουμάρ / 28 Σεπτεμβρίου 2024,
17.30 / Ιερά Μητρόπολη Αθηνών, Ευαγγελισμός της
Θεοτόκου».

Στο ορθόδοξο μυστήριο που θα τελεστεί στον εμ-

βληματικό ιστορικό καθεδρικό ναό της Πλάκας, λέ-
γεται πως σε μια αλλαγή της τελευταίας στιγμής δεν
θα χοροστατήσει ο Αρχιεπίσκοπος Αθηνών και Πά-
σης Ελλάδος Ιερώνυμος Β’, καθότι θα βρίσκεται στο
εξωτερικό.

Το εντυπωσιακό πριγκιπικό νυφικό
Σύμφωνα με πληροφορίες του ισπανικού περιο-

δικού «Hola», η Θεοδώρα Γλύξμπουργκ φημολο-
γείται πως θα φορέσει νυφικό διά χειρός της famo-
us designer Σήλιας Κριθαριώτη, σε πρότυπο σχέδιο
και γραμμή που φόρεσε η μητέρα της, Άννα Μαρία,
πριν από 60 χρόνια. 

Πληροφορίες αναφέρουν επίσης πως η τιάρα που
θα συμπληρώσει τη γαμήλια εμφάνισή της θα προ-
έρχεται από την οικογενειακή συλλογή, επίσης της
μητέρας της.

Οι απανωτές αναβολές
Η 39χρονη πριγκίπισσα Θεοδώρα γεννήθηκε

στο Λονδίνο και ξεκίνησε να βγαίνει με τον Μάθι-
ου Κουμάρ το 2016. Λίγο καιρό αργότερα το ζευ-
γάρι έκανε το πρώτο βήμα στη σχέση του, συγκα-
τοικώντας κάτω από την ίδια στέγη, στο Λος Άν-
τζελες.  Τον Νοέμβριο του 2018, με μια τρυφερή
φωτογραφία τους στο Tower Bridge του Λονδί-
νου, η ηθοποιός με συμμετοχή στη δημοφιλή σει-
ρά «Τόλμη και Γοητεία» ανακοίνωσε τους αρρα-
βώνες τους.

Το αρχικό τους σχέδιο να παντρευτούν τον Μάιο
του 2020 στις Σπέτσες ανέτρεψε η πανδημία της
Covid-19 και οι γαμήλιες ετοιμασίες σταμάτησαν.

Στις αρχές του 2023, η ιστοσελίδα της ελληνικής
βασιλικής οικογένειας ανακοίνωσε πως η τελετή
θα πραγματοποιηθεί τελικά στο Πόρτο Χέλι, ωστό-
σο ο θάνατος του τέως βασιλιάς Κωνσταντίνου
«φρέναρε» το γαμήλιο μυστήριο.

Έξι χρόνια μετά τον αρραβώνα τους και τα εμ-
πόδια που προέκυψαν, το ερωτευμένο ζευγάρι
θα ανέβει τα σκαλιά της εκκλησίας το άλλο Σάβ-
βατο, ανταλλάσσοντας όρκους αγάπης και πί-
στης. 

Αναμένονται το μεθεπόμενο Σάββατο 
για την αριστοκρατική τελετή της κόρης

του Κωνσταντίνου Γλύξμπουργκ 
με τον αγαπημένο της Μάθιου Κουμάρ

Γαλαζοαίματοι και VIP 
του jet set στην Αθήνα 

για τον γάμο της Θεοδώρας
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Η «Thalatta» 
του Κωστή 
Γεωργίου

E
ναν ύμνο στη θάλασσα και το υγρό στοι-
χείο αποτελεί η νέα ατομική έκθεση του
διεθνώς καταξιωμένου ζωγράφου και

γλύπτη Κωστή Γεωργίου, στην γκαλερί «Kapo-
poulos Fine Arts» στη Θεσσαλονίκη. Στη βρα-
διά των λαμπερών εγκαινίων της θεματικής
«Thalatta» παρευρέθηκαν εικαστικοί και λά-
τρεις των σύγχρονων έργων του καλλιτέχνη.

Βαγγέλης Καπόπουλος, Αθηνά Μασμανίδου, 
Κωστής Γεωργίου, Χριστίνα Τζελέπογλου, 

Γιάννης Βασιλειάδης, Φλώρα Γεωργίου
Λίλη Βαφειάδη, Κωστής Γεωργίου, 

Αλεξάνδρα Γωγούση, Σοφία Γαϊτάνη

Κωστής Γεωργίου
Γιάννης Γκιμουρτζίνας, Χριστίνα 

Τζελέπογλου, Χρήστος Χατζηβασιλείου
Φλώρα & Κωστής Γεωργίου, 

Άννυ Ακριβάκη
Βαγγέλης Καπόπουλος, Νάντια Τακά, 

Κωστής Γεωργίου

Ναόμι Κάμπελ: Χλιδάτο
glam event στο «Island» Η

παγκοσμίου φήμης ιέρεια της μόδας
επέλεξε το «Island» της Αθηναϊκής Ρι-
βιέρας για τους φαντασμαγορικούς εορ-

τασμούς των δέκα χρόνων από την ίδρυση της

εταιρείας της, Oc Travel LA. Στο grand gala της
απόλυτης χλιδής η Ναόμι Κάμπελ εμφανίστηκε
με κατακόκκινο φόρεμα Dolce&Gabbana και
υποδέχτηκε θερμά τους VIP καλεσμένους της.

Χρύσανθος Πανάς, Ναόμι Κάμπελ Ναόμι Κάμπελ
Omar Cherif Machichi, 

Kim Jones, Ναόμι Κάμπελ Ο dj Mestiza
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Ε
λπίδες για μείωση της συχνότητας εμφάνι-
σης μελανώματος και στην Ευρώπη φέρνει
μια νέα σουηδική μελέτη, η οποία δείχνει ότι

ο κίνδυνος αρχίζει να περιορίζεται στα άτομα κάτω
των 50 ετών.  Τα τελευταία 70 χρόνια και συγκεκριμέ-
να από το 1960, υπήρχε σταθερή αύξηση τόσο στην
Ευρώπη όσο και στη Βόρεια Αμερική και την Ωκεα-
νία, ιδίως στους ηλικιωμένους. Στην πορεία, ανα-
στράφηκε αυτή η τάση στους νεότερους ενήλικες
των ΗΠΑ και της Αυστραλίας, αλλά στην Ευρώπη λί-
γες μόνο χώρες παρουσίαζαν απλώς σταθεροποίηση
των ποσοστών. Καμία, όμως, δεν είχε αναφέρει μέχρι
τώρα μείωση της συχνότητας εμφάνισης σε κάποια
ηλικιακή ομάδα. Θετικές θα μπορούσαν να χαρακτη-
ριστούν και οι εξελίξεις στο επίπεδο της θνησιμότη-
τας από μελάνωμα, αφού σε αρκετές χώρες έχει
αναφερθεί μείωσή της μεταξύ των νεότερων ατόμων. 

Στους μεγαλύτερους εξακολουθεί να αυξάνεται,
αλλά με πολύ βραδύτερους ρυθμούς. «Το μελάνωμα
είναι μια μορφή καρκίνου του δέρματος που παρου-
σιάζεται κάθε χρόνο σε πάνω από 330.000 άτομα
παγκοσμίως, σύμφωνα με τον Διεθνή Οργανισμό
Έρευνας για τον Καρκίνο (IARC) του Παγκόσμιου
Οργανισμού Υγείας. Ξεκινά από τα μελανινοκύτταρα
στο κάτω μέρος της επιδερμίδας και είναι σπάνιο σε
άτομα με σκούρο δέρμα, καθώς η μελανίνη προστα-
τεύει από τη νόσο. Οι κύριοι παράγοντες που προ-
διαθέτουν στην ανάπτυξη του μελανώματος σχετί-
ζονται με γενετικά και προσωπικά χαρακτηριστικά,
αλλά και με το ιστορικό έκθεσης στην υπεριώδη
ακτινοβολία, η οποία προκαλεί βλάβη στο γενετικό

υλικό των κυττάρων. Ένας μεγάλος αριθμός άτυπων
(δυσπλαστικών) σπίλων είναι ο ισχυρότερος παρά-
γοντας κινδύνου σε άτομα με ανοιχτόχρωμο δέρμα»,
εξηγεί ο δερματολόγος-αφροδισιολόγος δρ Χρή-
στος Στάμου.

Η αύξηση των περιστατικών τις δεκαετίες που πέ-
ρασαν οφείλεται στην απώλεια του προστατευτικού
φίλτρου της ατμόσφαιρας που επιτρέπει την είσοδο
περισσότερης ηλιακής ακτινοβολίας στην επιφάνεια
της Γης. Ενώ παλαιότερα η ηλιοθεραπεία ήταν πολύ
διαδεδομένη και ασφαλέστερη, η τρύπα του όζοντος
ανέτρεψε τα τελευταία 40 χρόνια τα δεδομένα.
Έκτοτε καταβάλλονται προσπάθειες από φορείς και
γιατρούς να αλλάξει η συμπεριφορά των ανθρώπων,
με περιορισμό της έκθεσης στην ηλιακή ακτινοβολία
και χρήση αντηλιακών προϊόντων, προκειμένου να
μειωθούν τα περιστατικά. Φαίνεται ότι κάποια από
αυτά απέδωσαν. Ένας άλλος παράγοντας που συνέ-
βαλε στη μείωση ήταν ο σημαντικός περιορισμός της
χρήσης σολάριουμ και η μετέπειτα απαγόρευσή του
στους ανηλίκους. Επίσης, τα κινητά τηλέφωνα και οι
υπολογιστές κράτησαν τα παιδιά και τους νέους σε
εσωτερικούς χώρους περισσότερο από ό,τι στο πα-
ρελθόν, μειώνοντας την έκθεση στον ήλιο. 
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Απαραίτητη η χαρτογράφηση 
των σπίλων
Όσον αφορά τη μείωση της θνησιμότητας
στις νεότερες ομάδες που παρατηρήθηκε,
οφείλεται τόσο στη μείωση της επίπτωσης
της νόσου όσο και στα νέα ογκολογικά φάρ-
μακα. Το γεγονός ότι δεν μειώνεται στους
ηλικιωμένους αποδίδεται στο ότι η συχνό-
τητα της νόσου εξακολουθεί να είναι ιδιαί-
τερα υψηλή σε αυτή την ομάδα.
«Το μελάνωμα είναι η πιο επιθετική μορφή
καρκίνου του δέρματος και όσοι ανήκουν
στις ομάδες κινδύνου θα πρέπει αφενός να
μειώσουν την έκθεση στη UVA και UVB
ακτινοβολία και αφετέρου να χρησιμοποι-
ούν αντηλιακά όλο τον χρόνο. Επίσης, θα
πρέπει να ελέγχουν το δέρμα τους και να
σιγουρεύονται για την υγεία του κάνοντας
δερματοσκόπηση και χαρτογράφηση σπί-
λων ετησίως ή συχνότερα εάν είναι απα-
ραίτητο. Πρόκειται για μια απολύτως ανώ-
δυνη απεικονιστική και διαγνωστική μέθο-
δο παθήσεων του δέρματος, η οποία προ-
σφέρει τη δυνατότητα ελέγχου των δερμα-
τικών βλαβών και παρακολούθησης των τυ-
χόν αλλαγών με ψηφιακά συστήματα χαρ-
τογράφησης, έτσι ώστε να γίνονται συγκρι-
τική απεικόνιση και έγκαιρη αναγνώριση
των ύποπτων αλλοιώσεων», επισημαίνει ο
δρ Στάμου. 

Δρ Χρήστος Στάμου,
δερματολόγος-αφροδισιολόγος 

Νέα σουηδική μελέτη δείχνει 
ότι ο κίνδυνος αρχίζει να περιορίζεται 
στα άτομα κάτω των 50 ετών

ΜΕΛΑΝΩΜΑ

Μείωση 
στη συχνότητα 
εμφάνισής του

Μείωση 
στη συχνότητα 
εμφάνισής του



Γράφει
η  Αλεξάνδρα Καρτά

Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)
Φροντίστε το επόμενο διήμερο τα οι-
κονομικά σας και αφιερώστε χρόνο για
να κάνετε κάποιες έξυπνες κινήσεις
που θα σας επιφέρουν κέρδη.

Ταύρος
(21/4-20/5)
Η Σελήνη από το μεσημέρι θα περάσει
στο δικό σας ζώδιο ενισχύοντας τις συ-
ναισθηματικές σας υποθέσεις. Βέβαια,
μην ξεχνάτε ότι τα γεγονότα δεν τα φέρ-
νει μόνο ο δορυφόρος της Γης, αλλά ένα
σωρό άλλες πλανητικές επιρροές που
κατευθύνουν τις ζωές μας.

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Για εσάς τους Διδύμους η μέρα σας εί-
ναι κάπως αγχωτική. Ίσως να αναλώ-
νεστε πάνω σε παλιές καταστάσεις και
να ψάχνετε να βρείτε λύσεις που αυτή
την περίοδο δεν είναι κατάλληλες οι
συνθήκες για αυτές.

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Σε εσάς τους Καρκίνους η Σελήνη σή-
μερα θα ενισχύσει την κοινωνική σας
πλευρά. Φροντίστε να κάνετε το βράδυ
σας πιο ενδιαφέρον και να αφεθείτε στα
βέλη του έρωτα.

Λέων
(23/7-22/8)
Για εσάς τους Λέοντες οι επαγγελματι-
κές σας δραστηριότητες θα σας απα-
σχολήσουν τις επόμενες δύο μέρες,
αλλά είναι πολύ πιθανό να βρεθείτε
πολύ κοντά σε κάποιες κοινωνικές σας
υποχρεώσεις.

Παρθένος
(23/8-22/9)
Για εσάς τους Παρθένους η Σελήνη
από το ζώδιο του Ταύρου θα ανανεώ-
σει τις προσωπικές και πνευματικές
σας ανησυχίες. Πολύ πιθανό να κά-
νετε κάποιο ταξίδι που θα είναι χρή-
σιμο για εσάς, εκτός από το να είναι
ανανεωτικό.    

Ζυγός
(23/9-23/10)

Για εσάς τους Ζυγούς είναι πολύ πιθα-

νό σήμερα να ασχοληθείτε με κάποιες

οικονομικές σας υποθέσεις. Φροντίστε

να ξεκαθαρίσετε τις καταστάσεις με το

πρόσωπο που σας ενδιαφέρει και μη

γίνεστε κουραστικοί στους άλλους με

παράπονα και γκρίνιες.  

Σκορπιός
(24/10-21/11)
Η Σελήνη περνά στο διαμετρικά απέ-
ναντι ζώδιο από το δικό σας, ενισχύει
τις προσωπικές σας σχέσεις και νιώθε-
τε έτοιμοι για κάθε νέα γνωριμία και
επαφή.

Τοξότης
(22/11-21/12)
Για εσάς τους Τοξότες, είναι μια αρκετά
ενδιαφέρουσα μέρα, όπου τα εργασια-
κά θέματα θα έχουν την τιμητική τους.
Το βράδυ θα έχετε μια κοινωνική πρό-
ταση και σύντομα θα ανοίξετε τον φιλι-
κό σας κύκλο.

Αιγόκερως
(22/12-19/1)
Για εσάς τους Αιγόκερους, η μέρα σας
θα είναι αρκετά ενδιαφέρουσα, αλλά
θα πρέπει να προσέξετε την τάση της
υπερβολής μέσα από το φαγητό και τις
πολυέξοδες αγορές.

Υδροχόος
(20/1-18/2)
Οικογενειακές υποθέσεις σάς απα-
σχολούν έντονα. Πολύ πιθανό να έχετε
μια μεγάλη ανησυχία για προσωπικό
σας θέμα, που απασχολεί και πρόσωπα
της οικογένειάς σας.

Ιχθύες
(19/2-20/3)
Για εσάς τους Ιχθύς είναι καλή μέρα
για να μετακινηθείτε και να επικοινω-
νήσετε με πρόσωπα που βρίσκονται
μακριά σας. Επίσης, θα συναντήσετε
κάποιο συγγενικό σας πρόσωπο που
μάλλον είχατε πολύ καιρό να δείτε. 
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H Σελήνη από σήμερα θα περάσει στο ζώδιο του
Ταύρου, μια θέση που γεννά το πείσμα για την
ύλη. Τα συναισθήματα έντονα με τάση να

ασχοληθούμε περισσότερο με τα οικονομικά και τις
υποχρεώσεις μας.   


